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 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 27 a 20-X-20061974

DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2006
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 de juny de 2006)

Expedient núm. 3-41/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901-79043-61114 Subvenció de Fons Europeu de Desenvolupament

Regional (FEDER) pel cofinançament del projecte
“Zona 22@ Poble Nou” (anualitat 2006). 922.560,89

DESPESES
Partida Descripció Alta
9901-74922-43230 Transferència de capital a 22 @ BCN, SA, pel Pla

especial d’infraestructures Poble Nou. 922.560,89

Expedient núm. 3-42/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901-79043-61114 Subvenció de Fons Europeu de Desenvolupament

Regional (FEDER) pel cofinançament del projecte
“BCN Innovadora: Rehabilitació” (anualitat 2006). 927.061,20

DESPESES
Partida Descripció Alta
9901-74908-32210 Transferència de capital a Barcelona Activa SA,

per projecte “BCN Innovadora: Rehabilitació”. 927.061,20

Expedient núm. 3-43/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901-79043-61114 Subvenció de Fons Europeu de Desenvolupament

Regional (FEDER) pel cofinançament de projecte
de rehabilitació antiga fàbrica “Can Saladrigas”
(anualitat 2006). 1.803.065,27

DESPESES
Partida Descripció Alta
0610-63122-43230 Rehabilitació integral antiga fàbrica “Can Saladrigas”. 1.803.065,27
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2006
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 14 de juliol de 2006)

Expedient núm. 3-48/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901-87002-61114 Aplicació romanent de tresoreria afectat 2005, procedent

dels ingressos derivats del conveni de col·laboració subs-
crit entre la Direcció General de Política de Petita i Mitjana
Empresa del Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç i l’A-
juntament de Barcelona en data 30-11-2005 per a la cele-
bració del “Dia de l’Emprenedor” en el conjunt de l’Estat
Espanyol. 150.000,00

DESPESES
Partida Descripció Alta
0101-44002-32210 Transferència a Barcelona Activa pels serveis d’assesso-

rament i impartició de seminaris formatius per a la cele-
bració del “Dia de l’Emprenedor” en el conjunt de l’Estat
espanyol, d’acord amb el conveni de 30-11-2005 abans
esmentat. 150.000,00

Expedient núm. 3-49/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901-87002-61114 Aplicació romanent de tresoreria afectat 2005, proce-

dent de permuta finca carrer Virgili. 1.647.172,41

DESPESES
Partida Descripció Alta
9901-60055-15110 Permuta finca carrer Virgili. 1.647.172,41

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2006
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 de juliol de 2006)

Expedient núm. 3-63/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
9901–45072–61114 Subvenció de la Generalitat de Catalunya referent a

l’atorgament dels ajuts que estableix la Llei 2/2004
de 4 de juny de millora dels barris, àrees urbanes i
viles per a la Ciutat de Barcelona (barri Poble Sec –
Districte Sants-Montjuïc) (Anualitat 2005 i 2006) 59.949,29

9901–75572–61114 Subvenció de la Generalitat de Catalunya referent a
l’atorgament dels ajuts que estableix la Llei 2/2004
de 4 de juny de millora dels barris, àrees urbanes i
viles per a la Ciutat de Barcelona (barri Poble Sec –
Districte Sants-Montjuïc) (Anualitat 2005 i 2006) 1.369.634,77

9901–75572–61114 Subvenció de la Generalitat de Catalunya referent a
l’atorgament dels ajuts que estableix la Llei 2/2004
de 4 de juny de millora dels barris, àrees urbanes i
viles per a la Ciutat de Barcelona (barri Poble Sec –
Districte Sants-Montjuïc) (Anualitat 2005 i 2006) 329.393,50
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9901–75572–61114 Subvenció de la Generalitat de Catalunya referent a
l’atorgament dels ajuts que estableix la Llei 2/2004
de 4 de juny de millora dels barris, àrees urbanes i
viles per a la Ciutat de Barcelona (barri Poble Sec
– Districte Sants-Montjuïc) (Anualitat 2005 i 2006) 52.175,00

1.811.152,56

DESPESES
Partida Descripció Alta
0603-22750-43230 Altres despeses corrents. Barri Poble Sec en Dis-

tricte Sants-Montjuïc (Llei 2/2004 de 4 de juny de
millora dels barris) 59.949,29

0603-60417-43230 Urbanitzacions Barri Poble Sec en Districte Sants-
Montjuïc (Llei 2/2004 de 4 de juny de millora dels
barris) 1.369.634,77

0603-62243-43230 Edificacions Barri Poble Sec en Districte Sants-
Montjuïc (Llei 2/2004 de 4 de juny de millora dels
barris) 329.393,50

0101-62244-43230 Adquisició i adequació c/ Roser 15. Barri Poble Sec
en Districte Sants-Montjuïc (Llei 2/2004 de 4 de juny
de millora dels barris) 52.175,00

1.811.152,56

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2006
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 31 de juliol de 2006)

Expedient núm. 3-64/2006

INGRESSOS
Partida Descripció Alta
39611-43270-9901 Ingressos per cessió aprofitament de béns del Patri-

moni Municipal d’Urbanisme. 3.703.788,00
39611-43270-9901 Ingressos per cessió aprofitament de béns del Patri-

moni Municipal d’Urbanisme. 6.533.703,19
60003-43270-9901 Ingressos per venda de solars del Patrimoni Munici-

pal d’Urbanisme. 294.433,81
60003-43270-9901 Ingressos per venda de solars del Patrimoni Munici-

pal d’Urbanisme. 1.767.052,00
60003-43270-9901 Ingressos per venda de solars del Patrimoni Munici-

pal d’Urbanisme. 6.616.687,00
60003-43270-9901 Ingressos per venda de solars del Patrimoni Munici-

pal d’Urbanisme. 233.971,76
19.149.635,76

DESPESES
Partida Descripció Alta
71901-43230-9901 Transferència de capital a l’Institut Municipal d’Urba-

nisme per projectes per a la construcció d’habitatges
socials, corresponent a la gestió de béns del Patrimo-
ni Municipal d’Urbanisme 3.703.788,00

74918-43230-9901 Transferència de capital a Bagursa per projectes per
a la construcció d’habitatges socials, corresponent a
la gestió de béns del Patrimoni Municipal d’Urbanis-
me 6.533.703,19

74918-43230-9901 Transferència de capital a Bagursa per projectes per
a la construcció d’habitatges socials, corresponent a
la gestió de béns del Patrimoni Municipal d’Urbanis-
me 294.433,81
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74912-43230-9901 Transferència de capital a Foment de Ciutat Vella
per projectes per a la construcció d’habitatges so-
cials, corresponent a la gestió de béns del Patrimo-
ni Municipal d’Urbanisme 1.767.052,00

74919-43230-9901 Transferència de capital a BIMSA per projectes per
a la construcció d’habitatges socials, corresponent a
la gestió de béns del Patrimoni Municipal d’Urbanisme 6.616.687,00

74902-43230-9901 Transferència de capital a ProEixample per projectes per
a la construcció d’habitatges socials, corresponent a la
gestió de béns del Patrimoni Municipal d’Urbanisme 233.971,76

19.149.635,76
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CARTIPÀS

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i el que determinen els respectius Estatuts
dels diferents Instituts, disposo:

Designar membres dels Consells dels Instituts que
s’assenyalen a continuació, les persones següents:

Institut Municipal Fundació Mies van der Rohe
President: Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher en substi-

tució del Sr. Joan Clos i Matheu.
Vicepresidenta: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert

en substitució del Sr. Xavier Casas i Masjoan.

Institut Municipal d’Educació de Barcelona
President: Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher en substi-

tució del Sr. Joan Clos i Matheu.
Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,

Jordi Hereu i Boher.
(Ref. 4820)

* * *

Decret. D’acord amb el que determinen els respec-
tius Estatuts socials dels diferents Consorcis, i en ús
de les atribucions que tinc conferides per l’article 13
de la Carta Municipal de Barcelona, disposo:

Designar representants de l’Ajuntament de Barce-
lona als Consorcis que es relacionen, les persones
següents:

Autoritat del Transport Metropolità
Consell d’Administració:
Im. Sr. Ferran Julian i González en substitució de

l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

Consorci per a la defensa de la conca del riu Besòs
Junta General:
Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de

l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

Consorci del Besòs
Junta de Direcció:
Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de

l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

Consorci de Comunicació Local
Consell General:
Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez en substi-

tució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

Agència Local d’Energia de Barcelona
Assemblea General:
Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de

l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4821)
* * *

Decret. D’acord amb el que es preveu al Conveni
de Col·laboració signat entre el Ministeri d’Afers Es-
trangers, la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament
de Barcelona, en data 9 de novembre de 2001, de
constitució d’un Consorci denominat Casa Àsia, i fent
ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de
la Carta Municipal de Barcelona, disposo:

Designar membre del Consell Rector del Consorci
Casa Àsia, en representació de l’Ajuntament de Bar-
celona, l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher en substitució
del Sr. Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4822)

* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i el que determina l’article 6 dels Estatuts del
Consorci Alta Velocitat Barcelona, disposo:

Designar l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher represen-
tant de l’Ajuntament de Barcelona a la Junta de Go-
vern del Consorci Alta Velocitat de Barcelona, en
substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4824)

* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i el que determinen els Estatuts socials de la
Societat Mercabarna, SA, disposo:

Proposar a la Societat Barcelona de Serveis Muni-
cipals, SA, com accionista de Mercabarna, SA, elevar
a la Junta General de Mercabarna, SA la proposta de
designació de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher com a
membre del Consell d’Administració de Mercabarna,
SA, en substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4825)

* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i el que determinen els Estatuts de la societat
Barcelona Sagrera Alta Velocitat, SA, disposo:

Proposar a la Junta General de Barcelona Sagrera
Alta Velocitat, SA, la designació de l’Excm. Sr. Jordi
Hereu i Boher com a membre del Consell d’Adminis-
tració de l’esmentada Societat, en substitució del Sr.
Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4836)
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Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona, i d’acord amb el que determina l’article 17
dels Estatuts de la Societat Capital Risc Barcelona
Emprèn, disposo:

Proposar a la Junta General de la Societat Capital
Risc Barcelona Emprèn la designació de l’Excm. Sr.
Jordi Hereu i Boher com a representant d’aquest
Ajuntament en el seu Consell d’Administració, en
substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4837)

* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona, i d’acord amb el que determina els Estatuts
de la Societat Barcelona Regional, Agència Metropo-
litana de Desenvolupament Urbanístic i d’Infrastructu-
res, SA, disposo:

Proposar a la Junta General de la Societat Barcelo-
na Regional, Agència Metropolitana de Desenvolupa-
ment Urbanístic i d’Infrastructures, SA la designació
de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher com a represen-
tant d’aquest Ajuntament en el seu Consell d’Admi-
nistració, en substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.

Barcelona, 29 de setembre de 2006. L’alcalde,
Jordi Hereu i Boher.

(Ref. 4838)
* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona, disposo:

Designar el Sr. Miquel Ángel Valdueza i Romero
gerent del Districte de Sant Andreu en substitució del
Sr. Ignasi Cardelús i Fondevila, i amb efectes 5 d’oc-
tubre d’enguany.

Barcelona, 3 d’octubre de 2006. L’alcalde, Jordi
Hereu i Boher.

(Ref. 4869)

* * *

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i segons les normes reguladores del Consell
Assessor de la Gent Gran de Barcelona, disposo:

Nomenar membre que integra el Plenari del Con-
sell Assessor de la Gent Gran de Barcelona, en re-
presentació de les Comissions de Gent Gran dels di-
ferents districtes municipals:

Sra. Maria Raventos i Llop, pel Districte de l’Eixam-
ple, en substitució de la Sra. Rosa Lunas i Masnou.

Barcelona, 4 d’octubre de 2006. L’alcalde, Jordi
Hereu i Boher.

(Ref. 4879)

* * *

Decret. Vist l’escrit rebut del president del Grup
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, de
data 22 de setembre de 2006, que comunica un canvi
de conseller al Consell Municipal del Districte de Sant
Martí, i d’acord amb l’article 16 de les Normes regula-
dores del funcionament dels Districtes, disposo:

Nomenar membre del Consell Municipal del Distric-
te de Sant Martí el Sr. Sergi Alcon i Gibert, en substi-
tució del Sr. Carlo Maravalle i Díez.

Barcelona, 4 d’octubre de 2006. L’alcalde, Jordi
Hereu i Boher.

(Ref. 4881)
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COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL

Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social

Acta de la sessió celebrada el dia 10 de juliol de
2006 i aprovada el dia 26 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 10 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió de Cultura, Educació i Benestar Social, sota la
presidència de l’Im. Sr. Pere Alcober i Solanas. Hi as-
sisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Ricard Josep
Gomà i Carmona, Montserrat Ballarín i Espuña, Sara
Jaurrieta i Guarner, Carles Martí i Jufresa, Immacula-
da Moraleda i Pérez, Pilar Vallugera i Balañà, Xavier
Florensa i Cantons, Ignasi Fina i Sanglas, Joaquim
Forn i Chiariello, Jaume Ciurana i Llevadot, Teresa
M. Fandos i Payà, Ángeles Esteller i Ruedas, M.
Caridad Mejías i Sánchez i Xavier Basso i Roviralta,
assistits per la tècnica d’Administració General, Sra.
Tecla Fort i Riera, la qual actua per delegació expres-
sa del secretari general i certifica.

També hi són presents la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran, i la Sra. Glòria Figuerola i Anguera, gerent
del Sector de Serveis Personals.

S’obre la sessió a les onze hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de suport tècnic per a l’es-
tudi i orientació diagnòstica de les persones ateses al
servei d’acolliment i urgències per a la vellesa
(SAUV) de la ciutat de Barcelona i pels casos de mal-
tractaments detectats per part de l’atenció primària
municipal, per als exercicis 2006-2008, i per un im-
port de 174.383,62 euros.

2. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs, per
adjudicar el contracte de gestió del servei d’inserció so-
cial (SIS) per a persones sense sostre, per als exercicis
2006-2008, i per un import de 2.403.600,48 euros.

3. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,

per adjudicar el contracte de gestió de l’equipament
integral Meridiana: centre de dia, serveis d’higiene,
servei alimentació i servei d’acolliment residencial
nocturn d’atencions bàsiques per a persones sense
sostre, per als exercicis 2006-2008, i per un import de
2.769.353,66 euros.

4. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió del servei d’acolli-
ment residencial nocturn de primera acollida Sarrià
per a persones sense sostre, per als exercicis 2006-
2008, i per un import d’1.083.010,55 euros.

5. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió de l’equipament
integral Horta per a persones sense sostre, per als
exercicis 2006-2009, i per un import de 2.893.524,66
euros.

6. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 12 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del servei de prevenció i in-
tervenció en conflicte en medi obert, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 238.545 euros.

7. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 6 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i explotació de
l’espai infantil Petit Drac, per als exercicis 2006-2009,
i per un import de 139.448 euros.

8. Districte d’Horta-Guinardó
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i animació del
programa de dinamització sociocultural del centre cí-
vic Matas i Ramis i dinamització de la seva sala de
lectura, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 110.094,50 euros.

9. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que adjudica a la Creu Roja a Barcelona el contracte
de gestió del servei d’acolliment residencial nocturn
Almogàvers per a persones sense sostre, per als
exercicis 2006-2007, i per un import de 878.609,67
euros.
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10. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que adjudica a la Creu Roja a Barcelona el contracte
de gestió del servei d’acolliment residencial nocturn
de baixa exigència Zona Franca i del servei de trasllat
nocturn de persones sense sostre localitzades al car-
rer, al servei residencial nocturn Zona Franca, per als
exercicis 2006-2007, i per un import d’1.602.628,08
euros.

11. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que adjudica a la Fundació Hospital de Sant Pere
Claver el contracte de gestió del servei d’acolliment
diürn de baixa exigència Zona Franca per a persones
sense sostre, d’atenció social i de trasllat amb unitat
mòbil de persones sense sostre, per als exercicis
2006-2007, i per un import d’1.078.726,59 euros.

12. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Eurest Colectividades, SA
el contracte de servei d’àpats a domicili del programa
atenció domiciliària, corresponent a la zona 1 (Distric-
tes de Ciutat Vella, Eixample, Sants-Montjuïc, les
Corts, Sarrià-Sant Gervasi i Gràcia), per als exercicis
2006-2007, i per un import de 620.805,79 euros.

13. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Unión Castellana de Ali-
mentación Ucalsa, SA el contracte de servei d’àpats
a domicili del programa d’atenció domiciliària corres-
ponent a la zona 2 (Districtes d’Horta-Guinardó, Nou
Barris, Sant Andreu i Sant Martí), per als exercicis
2006-2007, i per un import de 703.184,78 euros.

14. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a l’Associació Atra el contracte de gestió
del servei d’habitatges d’inclusió adreçat a persones
sense sostre o en situació d’exclusió social greu, cor-
responent a la zona A, per als exercicis 2006-2007, i
per un import de 179.418,15 euros.

15. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Progess, Projectes i Gestió
de Serveis Socials, SL el contracte de gestió del ser-
vei d’habitatges d’inclusió adreçat a persones sense
sostre o en situació d’exclusió social greu correspo-
nent a la zona B, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 199.354,35 euros.

16. Sector de Serveis Personals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Sar Residencial i Assisten-
cial Catalunya, SA el contracte de servei de bugade-
ria del programa d’atenció domiciliària, per als exerci-
cis 2006-2007, i per un import de 89.072,80 euros.

17. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que adjudica a l’Associació Esport-3 el contracte de
gestió de serveis públics en la modalitat de concessió
per a la gestió i explotació dels serveis públics de
dinamització de la gent gran de Ciutat Vella i gestió

dels casals de gent gran Josep Trueta, Pati Llimona,
Josep Tarradellas i Casc Antic, per als exercicis
2006-2008, i per un import d’1.001.072,28 euros.

18. Districte de Gràcia
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que adjudica, en la modalitat de concessió, al Club
Esportiu Europa la gestió i explotació dels serveis pú-
blics de les pistes poliesportives municipals del Parc
de la Creueta del Coll, amb un cànon anual de 388
euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Monument “Quatre columnes”. Accions 2006.
El Sr. Martí explica que durant el 2006, s’ha de

prendre una decisió sobre aquest assumpte i que en
la propera reunió del Consell Assessor d’Escultures
de l’Ajuntament es proposarà el nom de  tres perso-
nes de la Ciutat, rellevants en el món de l’escultura o
de l’arquitectura, a les quals se’ls encarregarà que
formulin, abans de finals d’any, tres opcions diferents
pel Monument “Quatre Columnes”. El Consell d’Es-
cultures decidirà quina és la proposta seleccionada i
en funció de quina sigui i, tenint en compte la seva
complexitat, s’establirà el calendari definitiu per pre-
veure el pressupost en l’exercici del 2007 i fer-lo efec-
tiu durant el mateix any.

El Sr. Ciurana agraeix al regidor que hagi informat
en aquesta Comissió d’una qüestió que havia quedat
pendent en la darrera Comissió, però esperava que
l’informe fos una mica més detallat i més extens. Diu
que aquesta no és únicament una qüestió tècnica de
saber on s’instal·la un monument, o on s’ubica un ele-
ment urbà, sinó que és, bàsicament, una qüestió políti-
ca de si hi ha voluntat o no de restituir, recordar o tor-
nar a construir allò que la dictadura de Primo de Rivera
va enderrocar. Entén que es facin totes les consultes
tècniques que calguin, però pensa que la decisió prin-
cipal és de caràcter polític. Afirma, per exemple, que
una decisió tècnica mai hauria situat el monument a
Francesc Macià a la plaça de Catalunya, però aquesta
ubicació va ser una decisió política. Demana que
s’adopti, també, una decisió política de restitució de les
“Quatre Columnes” amb les mides i proporcions reals i
en l’indret més proper al lloc original. Insisteix que cal
una decisió política en què es manifesti si l’equip de
govern està a favor de restituir les “Quatre Columnes”;
no considera que la decisió s’hagi de prendre per part
del Consell d’Escultures, que és un Consell de tècnics
dins de l’àmbit d’Urbanisme. Diu que accepta el calen-
dari i demana quines són les persones a qui se’ls farà
l’encàrrec i, si encara no estan nomenades, que pu-
guin ser consensuades pels Grups municipals, alhora
que manifesta l’interès de CiU a proposar alguna per-
sona, que faci la seva proposta.

La Sra. Esteller vol saber quines seran les tres
persones que han de fer les propostes; demana que
sigui un nomenament consensuat i que tinguin un
perfil plural per tenir el màxim d’aportacions dels dife-
rents punts de vista. Demana, també, atès que s’ha
fet al·lusió al monument a Macià, que es tinguin en
compte els criteris paisatgístics i de l’entorn perquè el
seu encaix dins de la Ciutat tingui l’harmonia màxima
possible.
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El Sr. Martí afirma que, evidentment, cal tenir en
compte la situació actual i, per aquest motiu, el plan-
tejament del compliment de la resolució es fa en el
marc del Consell d’Escultures, que és plural i que
preveu les diferents visions del territori urbà. Diu que
en la resolució del Plenari del Consell Municipal es
marca quin és el compromís polític a què l’equip de
govern ha de donar compliment i puntualitza que el
president del Consell d’Escultures és un responsable
polític. Manifesta que encara no s’han triat les tres
persones que han de fer aquests estudis i, tot i que
aquesta no és una matèria de consens, considerarà
benvingudes les propostes dels Grups de l’oposició,
que arribin abans de finals de mes, que s’afegiran a
la llista de noms que, des de diferents àmbits, es pre-
sentaran al Consell d’Escultures, on es decidirà qui-
nes són les persones escollides i on s’intentarà que
representin des de les posicions més restitucionistes
del monument fins a les més al·legòriques. Ofereix
també a tots els Grups de l’equip de govern que facin
propostes.

El Sr. Ciurana vol saber si aquestes persones han
de ser arquitectes o escultors.

El Sr. Martí diu que han de ser persones capacita-
des per desenvolupar la proposta, però insisteix que
aquesta no és una matèria de consens.

El Sr. Alcober conclou dient que abans del 31 de
desembre hi haurà una resolució de la Comissió
d’Escultures i que els Grups municipals poden, fins a
finals de mes, presentar noms de persones que pu-
guin fer aquest projecte.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Resoldre les al·legacions presentades en el pe-
ríode d’informació pública al Reglament de funciona-
ment intern del Consell Municipal de Gais i Lesbianes
i Homes i Dones Transsexuals de Barcelona, en el
sentit i termes que figuren en l’informe que consta a
l’expedient i que es dóna per reproduït; i aprovar defi-
nitivament el Reglament esmentat.

La Sra. Vallugera recorda que tots els Grups muni-
cipals estan presents en el Consell Municipal de Gais
i Lesbianes i Homes i Dones Transsexuals de Barce-
lona. Explica que en el període d’informació pública
s’ha presentat una al·legació en la qual es demanava
incorporar la bisexualitat al nom del Consell Munici-
pal, que es desestima perquè l’únic que fa aquest re-
glament intern és desenvolupar les disposicions per
les quals el mateix Consell es regira,  però no pot
modificar el seu nom. Afirma que això no significa
que en el Consell no es puguin treballar assumptes
vinculats amb la bisexualitat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

3. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Cultural a l’Ate-
neu Barcelonès, en el centenari de la seva estada a
la seu actual del Palau de Sabassona del carrer de la
Canuda, per haver fomentat d’una manera continua-
da i durant més de cent anys els valors de la llibertat,
la tolerància i el diàleg, per haver defensat els valors
de la cultura nacional catalana i de la democràcia en

moments políticament difícils per a la ciutat i per al
país, per haver acollit a intel·lectuals i científics, polí-
tics i artistes de totes les disciplines i haver-los donat
una plataforma on realitzar les seves tertúlies i des
d’on amplificar la seva veu i difondre la seva obra, per
haver fundat i gestionat la biblioteca privada més va-
luosa del nostre país, tant pel seu fons de més de
300.000 volums, com per les seves sales que han es-
tat i són, encara avui, un indret afavoridor de la creati-
vitat per a artistes i científics i per a totes les perso-
nes que volen aprendre dels llibres i de la lectura. Per
haver contribuït a fer de Barcelona una ciutat tolerant,
lliure, oberta i culta.

El Sr. Martí tracta conjuntament els punts 3, 4 i 5
de l’ordre del dia, que se sotmeten a l’aprovació del
Plenari del Consell Municipal: l’atorgament de la Me-
dalla d’Or al Mèrit cultural, científic i cívic, respectiva-
ment, a l’Ateneu Barcelonès, a l’Hospital Clínic de
Barcelona i al Reial Automòbil Club de Catalunya, en-
titats amb valors a bastament acreditats per la seva
tasca a la Ciutat al llarg de cent anys, que les fa me-
reixedores del guardó. Fa constar que són instituci-
ons que han mantingut sempre la capacitat de servir
a la col·lectivitat des de perspectives diferents i ne-
cessàries com són: l’espai del debat cultural, el pro-
grés científic i el servei als automobilistes.

El Sr. Ciurana avança el suport del seu Grup a les
tres propostes, que el Sr. Mascarell, en el seu dia, ja
els va comunicar i recorda al regidor que existeix
l’acord amb l’equip de govern que, prèviament a la
proposta d’atorgament de medalles, s’han de fer les
consultes pertinents amb tots els Grups municipals.

El Sr. Basso avança la reserva de vot del seu
Grup.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

4. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Científic a l’Hos-
pital Clínic de Barcelona, actualment Corporació Sa-
nitària Clínic, en el Centenari de la seva creació, per
haver-se sabut adaptar als canvis profunds que ha
experimentat el món científic, la medicina i l’assistèn-
cia sanitària, i haver estat, a més, pioner en el món
de la investigació clínica, aportant nombrosos desco-
briments i avenços a la comunitat científica, vetllant
d’aquesta manera per a la millora de la qualitat de
vida de tots els ciutadans i ciutadanes de Barcelona i
del món, i portant el nom de la ciutat als principals
fors científics mundials; per haver contribuït al llarg de
la seva història, junt amb la Facultat de Medicina de
la Universitat de Barcelona, a la formació de milers
d’excel·lents professionals que han destacat arreu;
per haver ofert als milions de pacients que han pas-
sat per les seves instal·lacions una assistència sani-
tària pública de qualitat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

5. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit Cívic al Reial
Automòbil Club de Catalunya, en el Centenari de la
seva creació, per haver-se anticipat als esdeveni-
ments i oferir -quan el parc automobilístic era encara
escàs- uns serveis d’assistència innovadors i de qua-
litat als seus socis i a la resta de ciutadans, tant pel
que fa a la seva seguretat viària com a la informació i
la formació de conductors i de vianants; per no haver
perdut mai aquest esperit pioner i convertir-se una
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entitat de prestigi a nivell nacional en investigació, en
formació, en la difusió i promoció del món del motor;
per haver posat Barcelona i Catalunya en el mapa
mundial dels esdeveniments esportius, amb la gestió
d’un dels circuits automobilístics més importants del
món.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

6. Prorrogar el contracte que té per objecte la con-
cessió de la gestió de l’Escola Municipal de Música
de Can Ponsic, durant un període d’un any a comptar
des de l’inici del curs 2006-2007, de conformitat amb
allò que preveu la clàusula sisena del plec de clàusu-
les administratives particulars pel qual es regeix tal
contracte; autoritzar, per a fer front a aquesta pròrro-
ga, la despesa de 283.193,31 euros, que anirà a càr-
rec dels Pressupostos de l’Institut Municipal d’Educa-
ció de Barcelona dels següents anys: 113.277,32
euros del Pressupost de 2006; i 169.915,99 euros del
Pressupost de 2007, condicionada aquesta darrera a
l’existència de crèdit adequat i suficient per a finançar
les obligacions derivades d’aquest contracte en
l’exercici corresponent; disposar-la a favor de l’Arc
Taller de Música, Fundació Privada, (amb CIF núm.
G-60073186), adjudicatària del contracte; i declarar la
vigència de la garantia dipositada per a fer front al
contracte, i que continuarà servint de garantia durant
l’execució de la pròrroga.

La Sra. Ballarín recorda que la concessió es va ad-
judicar el curs 2001-2002 a la Fundació Privada l’Arc
Taller de la Música per un període de cinc anys pror-
rogable d’acord amb el plec de clàusules fins al 2010.

El Sr. Ciurana, atès que per raons de calendari
electoral d’aquí a un any es pot alterar el funciona-
ment ordinari de les Comissions, considera que seria
convenient fer la pròrroga per un termini més llarg.

La Sra. Figuerola  fa constar que, d’acord amb el
plec, les pròrrogues han de ser anuals.

La Sra. Ballarín puntualitza que les pròrrogues es
computen a partir de l’inici del curs escolar i, per tant,
l’eventualitat a què es refereix el regidor queda salva-
da perquè el contracte estarà vigent fins a l’inici del
curs escolar.

La Sra. Mejías avança el vot favorable del seu Grup
ja que entenen que la pròrroga dóna viabilitat a la con-
tinuïtat de la feina que fa l’escola de Música al Districte
de Sarria-Sant Gervasi, però aprofita l’oportunitat per
recordar a la regidora que les escoles de música han
estat objecte de debat en aquesta Comissió perquè la
promesa d’ampliar el seu abast als diferents Districtes
de la Ciutat s’incompleix reiteradament.

La Sra. Ballarín expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Mejías expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

Districte de Gràcia

7. Adjudicar a Club Esportiu Europa, (amb NIF G-
08669277), en virtut del concurs vàlidament celebrat i

de conformitat amb la proposta de la Mesa de con-
tractació, el contracte de gestió i explotació de ser-
veis públics en la modalitat de concessió del camp
municipal de futbol de l’Àliga i la zona d’activitats
complementàries destinada a bar-cafeteria, pel termi-
ni de deu anys, des de l’endemà de la formalització
del contracte; fixar el cànon anual inicial per l’any
2006 en quatre-cents euros (400 euros), d’acord amb
l’oferta presentada per l’adjudicatari que incrementa
en 3,09% el preu a satisfer previst pel plec, increment
que s’aplicarà, en les anualitats successives, sobre la
quantitat que resulti com a cànon segons els ingres-
sos obtinguts durant l’exercici anterior, conforme allò
que estableix a la clàusula 3 del plec de clàusules ad-
ministratives particulars i tècniques que regeix aquest
contracte; i requerir a l’adjudicatari l’acompliment, -en
la forma i terminis que a continuació s’indiquen,
comptats a partir de l’endemà de la notificació de la
present resolució-, de les següents obligacions: 1r)
Ingressar a la Tresoreria municipal la quantitat de
6.000 euros, en concepte de garantia definitiva dins
dels quinze dies hàbils. 2n) Comparèixer a les depen-
dències del Districte, per a la formalització del con-
tracte dins del termini de trenta dies naturals a partir
de la mateixa data. 3r) Presentar al Registre General
una pòlissa d’assegurança que cobreixi els riscos de
robatori, incendi i desperfectes de les instal·lacions i
els béns adscrits al servei; i de responsabilitat civil
per un import mínim de 800.000 euros, abans de la
formalització del contracte.

El Sr. Alcober explica que s’adjudica al Club Espor-
tiu Europa la gestió del camp municipal de futbol de
l’Àliga perquè és l’entitat que ja gestionava abans
aquesta instal·lació.

La Sra. Fandos avança el vot favorable del seu
Grup perquè creu que la gestió que es fa de l’equipa-
ment és molt positiva. Pregunta per què s’ha trigat
tant a fer la renovació, atès que la proposta d’adjudi-
cació de la mesa és d’octubre.

La Sra. Esteller avança el suport del seu Grup a la
proposta i vol saber, també, per què s’ha trigat tant a
acordar l’adjudicació.

El Sr. Alcober diu que, en ser una instal·lació des-
centralitzada, tot el procés s’ha tramitat des del Dis-
tricte de Gràcia, però que s’assabentarà de perquè
ha transcorregut aquest temps fins a l’acord d’adjudi-
cació i farà arribar la resposta a les regidores.

El Sr. Alcober expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
8. 1. Des del reconeixement a la tasca pedagògi-

ca que ha desenvolupat i desenvolupa l’ICESD, ma-
nifestar el seu rebuig per la supressió de l’ensenya-
ment secundari semi-presencial a la ciutat de
Barcelona. 2. Traslladar aquest rebuig al Consorci
d’Educació de Barcelona. 3. demanar les explica-
cions necessàries sobre els motius que han portat a
aquesta decisió i quines mesures compensatòries
es prendran per garantir l’accés a aquesta opció
d’ensenyament a totes aquelles persones que ho
sol·licitin.
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El Sr. Ciurana formula la proposició, que recorda
que té a veure amb una pregunta formulada per es-
crit, que no ha estat contestada en el termini corres-
ponent. Diu que l’Institut Català d’Educació Secundà-
ria a Distància, que tenia la seu a Barcelona, preveia
com a opció d’estudi l’ensenyament semipresencial i
que aquesta opció s’ha suprimit. Per aquests motius,
tot i reconèixer la tasca pedagògica de l’ICESD, for-
mulen la proposició i manifesten el seu rebuig per
aquesta decisió.

La Sra. Mejías avança el vot favorable del seu
Grup a la proposta perquè consideren interessant
mantenir aquest tipus d’ensenyament no presencial
per donar oportunitat a totes les persones que no po-
den tenir una dedicació completa en els seus estudis.
Entén que les noves aplicacions telemàtiques i els
acords amb la Universitat Oberta de Catalunya —en
endavant UOC— han donat un altre caire a l’ense-
nyament no presencial, però creu que s’hauria de
mantenir aquesta opció fins que les aplicacions
telemàtiques estiguin a l’abast de tothom perquè pot
ser d’interès per a aquelles persones que no tenen
l’oportunitat de desenvolupar els estudis d’una altra
manera.

La Sra. Ballarín puntualitza que la pregunta de CiU
a què ha fet referència el regidor li consta que va ser
contestada el 28 de juny passat. Comparteix amb els
regidors el reconeixement a la tasca pedagògica feta
per l’ICESD durant tots els anys que ha treballat a
Catalunya, des de 1991, quan va ser transferit a la
Generalitat l’anterior “Instituto Nacional de Bachille-
rato a Distancia“ de l’Estat. Explica que, recentment,
la Generalitat ha fet un plantejament global nou,
quant a la totalitat dels estudis a distància del país, i
ha decidit constituir l’Institut Obert de Catalunya, que
està integrat per l’ICESD, per l’Escola d’Adults del
Palau del Mar i pel Programa d’Oferta de Formació
Professional a Distància. Diu que l’Institut Obert de
Catalunya abasta no només la ciutat de Barcelona,
sinó tot el país i, per tant, el Consorci d’Educació de
Barcelona no té cap competència. Entén que el nou
plantejament obeeix a l’evolució dels procediments
docents i recorda que últimament l’ICESD s’havia su-
mat a les pràctiques metodològiques de la UOC i que
el nou model que integra també els procediments
metodològics de docència de la UOC, permetrà conti-
nuar i millorar les tasques que feia l’ICESD.

El Sr. Ciurana creu que el que ha dit la regidora no
desmenteix que l’Ajuntament pugui considerar que la
decisió de suprimir l’opció dels ensenyaments
semipresencials no és bona per a la Ciutat. Diu que
la intenció de la proposició no és qüestionar la políti-
ca de l’ensenyament obert a escala nacional, sinó
manifestar que els ciutadans de Barcelona tenien una
opció, ara suprimida, i que CiU considera que conti-
nua sent vàlida. Pensa que el Consorci hauria de te-
nir alguna cosa a veure amb aquests ensenyaments i
creu que la regidora hauria d’intentar que l’Ajunta-
ment tingués la mateixa capacitat d’intervenció  en
els  centres presencials i en els no presencials. Li
agradaria que l’Ajuntament manifestés la seva contra-
rietat per la supressió d’aquest tipus d’ensenyament a
distància semipresencial i que, a través del Consorci
d’Educació, pogués intervenir en els ensenyaments
de secundària a distància de la ciutat de Barcelona.

La Sra. Mejías diu que el seu Grup comparteix tam-
bé la necessitat que el Consorci d’Educació s’impliqui

en una oferta escolar, que ella entén que és de la
seva competència, quant a l’ensenyament secundari,
i es fa des de Barcelona. Afirma que és cert que s’es-
tà en una dinàmica de renovació dels ensenyaments
no presencials i pensa que la qüestió organitzativa ha
generat problemes d’encaix, que haurien de ser lide-
rats per la Regidoria d’Ensenyament.

El Sr. Alcober insisteix que el Consorci no té com-
petències sobre l’acord pres per la Generalitat, que
afecta a tota Catalunya.

La Sra. Ballarín diu que en el joc polític no val apro-
var per consens la Carta Municipal amb un Consorci
d’Educació, que té unes competències determinades,
i demanar la integració de noves competències. De-
fensa un ensenyament vàlid i de qualitat per a tots els
ciutadans de Barcelona; reconeix la validesa de la
tasca de l’ICESD, però considera que és possible re-
convertir-la a les noves necessitats i tecnologies.

La Sra. Ballarín expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Gomà expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Mejías expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
9. 1r) Que es presentin informes d’avaluació del

funcionament i impacte en l’entorn de la sala de
venopunció de Baluard i del Centre de la Vall
d’Hebron. 2n) Que es replantegi la ubicació dels equi-
paments de la Vall d’Hebron fins a l’aprovació del nou
Pla d’Equipaments de la ciutat.

La Sra. Esteller formula la proposició. Vol saber la
situació dels equipaments en marxa a la zona de la
Vall d’Hebron —l’Alberg de persones sense sostre, el
Centre integral de baixa exigència, el Centre tutelar
de Justícia Juvenil i la Sala de Venopunció. Recorda
que en la zona hi ha més de 20.000 alumnes i que
encara no es coneixen les conclusions dels estudis
d’impacte, que s’han demanat reiteradament en
aquesta Comissió. Demana saber quines mesures
s’han d’arbitrar per reduir l’impacte.

La Sra. Mayol respon que pocs equipaments a la
Ciutat estan tan avaluats com aquests. No té incon-
venient a donar-ne dades, però considera que caldria
que els consellers del PP fossin presents als espais
on es va acordar fer el seguiment de les avaluacions.
Diu que a la Vall d’Hebron es va constituir una Comis-
sió de seguiment integrada pels consellers de tots els
Grups polítics, per representants de les entitats veï-
nals del Districte, de les forces de l’ordre públic, de
l’Agència de Salut Pública, de l’Hospital de la Vall
d’Hebron i que el conseller del PP no va assistir a l’úl-
tima reunió, celebrada el mes de maig, on ja va donar
les dades que avui repetirà.  Pel que fa a la Sala de
Baluard, diu que el seguiment es fa a través dels
Consells de Salut i de les Audiències Públiques; hi ha
també una Comissió que reforça els mecanismes
permanents de seguiment de Ciutat Vella, integrada
per representants del Districte, de la guàrdia urbana i
de l’Agència de Salut Pública; explica que des de fa
uns mesos, a Baluard,  hi ha un interlocutor perma-
nent amb els veïns, que és un professional indepen-
dent, que té com a funció única respondre els interro-
gants i les preocupacions que els veïns puguin tenir.

Tot seguit dóna les dades que considera més signi-
ficatives: durant el 2005, 273 persones han estat deri-
vades a tractaments en situació de normalitat i, per
tant, han passat del consum habitual a seguir tracta-
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ments de manteniment amb metadona o a tracta-
ments lliures de drogues, o a tractaments basats en
heroïna oral, o a tractaments a través de comunitats
terapèutiques. De l’1 de gener fins al 30 de juny de
2006, 124 persones han estat derivades també a
tractaments en situació de normalitat i, per tant, es
confirma que el recurs de Baluard serveixi com a por-
ta d’entrada al sistema sanitari. En el cas de la Vall
d’Hebron, els usuaris han estat 112, dels quals 47
han passat a ser tractats pels serveis d’atenció nor-
malitzada.

Lamenta que la regidora parli de tres equipaments
que no tenen res a veure entre si i considera que el
PP està fent el joc a uns quants veïns, que fan una
barreja inacceptable dels tres equipaments, que per-
tanyen a barris diferents, que no es comuniquen en-
tre si i que la distància més curta que hi ha entre ells
és similar a la que hi ha entre l’entrada a l’Hospital de
Sant Pau i el passeig de Sant Joan.

Diu que el novembre de 2004, quan es va decidir
la ubicació del Centre de Justícia Juvenil, que per-
tany al Departament de Justícia de la Generalitat, hi
va haver reunions amb assistència de representants
del Districte, del Departament de Justícia de la Ge-
neralitat i de l’Institut d’Assistència Sanitària; es van
fer també reunions amb tots els Grups municipals i
amb les dues associacions de veïns més implica-
des, per ser les més properes, que van estar d’acord
amb l’equipament. Tothom qui va voler, va poder vi-
sitar, a Mollet, un recurs de característiques sem-
blants.

Quant al Centre Integral de Persones Sense Sos-
tre, recorda que el maig de 2005, en el marc del Pla
d’inclusió, es va celebrar una reunió amb l’Associació
de Veïns d‘Horta i amb la Coordinadora d’Entitats
d’Horta, que havia demanat insistentment l’existència
d’un recurs per als sense sostre en el territori perquè
tenia problemes a la zona, però en el context de
l’obertura del Centre de la Vall d’Hebron, uns quants
veïns, no hi van estar d’acord. Pensa que amb aquest
assumpte, el PP intenta treure un rèdit electoral, que
se sustenta en la insolidaritat i en el rebuig indiscrimi-
nat d’uns equipaments, que desconeixen en bona
part, perquè no han volgut, en cap cas, tenir l’opció
de parlar amb els veïns, que els han donat suport.
Diu que fan referència a unes AMPAS de l’Escola
concertada religiosa, que han expressat recels a l’en-
torn d’aquests equipaments, algunes AMPAS, que
estan a una distància gran dels equipaments i tenen
a prop persones sense sostre en males condicions;
diu que les declaracions d’aquestes AMPAS, que són
les d’una part de les escoles religioses i no de les es-
coles laiques o públiques, han estat contrarestades
per un manifest de les parròquies de l’entorn, contrà-
ries a les posicions d’aquestes AMPAS perquè no es
pot acceptar que gent que s’inspira en la fe cristiana
tingui un comportament tan absolutament insolidari.
Diu que hi ha hagut reunions d’aquestes AMPAS amb
el regidor de Benestar Social i amb el Districte i s’ha
constituït, amb el seu acord, una Comissió que és un
espai de treball en relació a l’obertura del Centre. Fa
notar que la preocupació d’aquestes AMPAS tenia
molt a veure amb què els nens del Centre de Justícia
Juvenil s’escolaritzessin a la zona i se’ls ha explicat
que si s’escolaritzen —tant de bo aquests nens es
poguessin escolaritzar en el batxillerat perquè voldria
dir que s’aconsegueix un èxit social de primer ordre,

ho faran no a l’entorn on està ubicat el Centre, sinó a
l’entorn de referència del seu domicili.

La Sra. Fandos avança l’abstenció del seu Grup a
la proposició perquè, tot i que la Sra. Mayol digui que
aquests informes ja es presenten, estan d’acord amb
la primera part de la proposta. Explica que el vot de
CiU no és favorable perquè estan cansats de com es
duu a terme l’assumpte dels equipaments de la Vall
d’Hebron i considera que la Sra. Mayol, de vegades,
respon d’una manera que tampoc ajuda a què els as-
sumptes es resolguin. Insisteix que no votaran a favor
perquè els qui, com ella, formen part del Consell del
Districte d’Horta, saben què significa estar un any
sense arribar a acords sobre aquest assumpte i pen-
sa que la proposta no ajuda a aconseguir-ho. Puntua-
litza que la seva manera de fer oposició és intentant
trobar solucions, però demana a la Sra. Mayol que
reflexioni sobre les seves respostes perquè aquestes
AMPAS, de les quals la regidora tan lleugerament
parla, de si són o no cristianes, es van reunir amb el
Sr. Gomà perquè CiU ho va demanar, ja que fins
aleshores ningú se’ls havia escoltat. Creu que si des
d’un primer moment, per al Centre de Venopunció,
s’hagués treballat d’una altra manera, un any des-
prés, la crispació, que encara existeix, hauria desapa-
regut. No vol intervenir més en aquesta qüestió per-
què creu que no és aquí on s’ha de discutir, sinó que
cal fer un replantejament seriós amb els veïns.

La Sra. Esteller considera que la resposta de la
Sra. Mayol justifica la presentació de la proposició i
és un reflex clar dels conflictes que la regidora té als
barris perquè no es consensua la ubicació d’aquest ti-
pus de recursos i pensa que amb una actitud diferent
potser s’evitarien. Afirma que el seu Grup no actua
pels rèdits electorals que pugui obtenir i demana a la
regidora que no menyspreï el PP. Explica que moltes
d’aquestes AMPAS, fa més d’un any, es van posar en
contacte amb ells —la Sra. Mejías s’hi va reunir—
perquè no tenien cap interlocutor a l’Ajuntament; ha-
vien sol·licitat reunions, sense obtenir resposta i, pos-
teriorment, els van donar com a fets consumats uns
equipaments amb els quals no estan d’acord, ja que
hi ha més de 20.000 alumnes a la zona i els preocu-
pa, independentment de la política i de la religió, la
mala influència que poden tenir aquests nens. Dema-
na a la regidora que no carregui sobre el PP els seus
errors ja que, quan decideixen una ubicació, no ac-
cepten cap alternativa, ni tenen cap tipus de consi-
deració respecte a allò que proposen els veïns.

Des del PP presenten aquesta proposició, amb la
qual sol·liciten l’avaluació de les narcosales i de les
sales de venopunció, la de Baluard que ara està en
obres i l’impacte que té a la zona. Agrairia que li fes-
sin arribar per escrit les dades que la regidora ha ci-
tat. Quant a la sala de venopunció de la Vall
d’Hebron, que la regidora ha dit que té 112 visites, en
un any, mostra que no calia implantar-la. Vol saber,
també, quantes persones són de l’entorn i com tenen
previst fer la redistribució de càrregues, tan sol·li-
citada. Diu que la ubicació de la Sala de la Vall
d’Hebron s’ha traslladat i vol saber si hi ha previst al-
gun altre canvi. Respecte als altres equipaments, que
certament són de naturalesa diferent, afirma que tam-
bé tenen impacte a la zona que afecta a un conjunt
de persones i volen saber els resultats d’aquests es-
tudis d’impacte, que suposa que tenen, i agrairia tam-
bé que els els facin arribar. Diu que no hi ha un mapa
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d’equipaments fet i no hi ha previsió ni planificació
adequades i, per això, demanen un replantejament
conjunt tal com han fet en reiterades ocasions —19
d’octubre i 9 de febrer. Afirma que el conseller del PP
no va ser convocat a la reunió que ha mencionat la
regidora, però, independentment, considera que està
legitimat a demanar aquesta informació en aquesta
Comissió.

La Sra. Mayol diu que la regidora té tot el dret a fer
una pregunta a la Comissió, però li demana que no
deslegitimi unes reunions convocades correctament i
celebrades amb la presència de tothom que ho ha
considerat oportú i a les quals el conseller del PP no
hi va assistir, tot i ser convocat. Puntualitza que ha
estat dura en la resposta perquè considera que no es
pot signar al Parlament de Catalunya una proposició
no de Llei en què es diu que s’actuarà per consens
en política de drogodependències i després fer com-
plicitat amb determinats sectors veïnals amb els
quals s’ha intentat mantenir tot el diàleg possible
—l’únic punt al qual no s’ha accedit és a tancar els
equipaments. Diu que a la Mostra d’Entitats d’Horta-
Guinardó, el cap de files del PP, quan cinquanta per-
sones estaven impedint la celebració, els va recordar
que només eren quatre els grups polítics que havien
donat suport a aquests recursos. Afirma que aquesta
és una actitud electoralista i torna a dir que estan
instrumentalitzant aquestes persones per fer electo-
ralisme.

Quant a l’impacte en l’entorn, diu que en el cas de
Baluard, des de gener, la Comissió ha fet un segui-
ment intensiu i que hi ha hagut una millora notable
en matèria de neteja, de recursos, de guàrdia urba-
na, d’educadors, i que les accions han donat molt
bons resultats en el perímetre marcat, tot i que hi ha
algun problema que s’ha d’abordar conjuntament a
la zona de Sant Pau del Camp i als Jardins de les
Voltes d’en Cirés. En el cas del de la Vall d’Hebron,
diu que no hi ha hagut cap impacte i així ho confir-
men les dades de la guàrdia urbana i dels mossos
d’esquadra.

Quant a les AMPAS, considera que la regidora ha
fet una afirmació greu en dir que l’existència de recur-
sos d’atenció a les persones sigui una mala influencia
per a l’entorn perquè a ella el que la preocupa és que
hi hagi escoles que hagin tingut molt a prop persones
sense sostre en males condicions, sense que aques-
ta situació els preocupi i que aparegui la preocupació
quan existeix un recurs per atendre a aquestes per-
sones. Accepta que amb aquestes escoles s’hi va
parlar més tard, perquè no formaven part de la Coor-
dinadora d’Entitats d’Horta. Afirma que hi ha hagut di-
àleg, però vol deixar constància que la direcció de les
escoles no ha ajudat amb l’actitud de les AMPAS per-
què també hi ha hagut preocupació perquè el seu en-
torn es veiés alterat pels recursos. Recorda que el
Centre d’atenció integral a persones sense sostre
d’aquella zona és un centre de derivació i, per tant,
les persones que hi van tenen unes condicions d’in-
serció millors que les que tindrien en un centre
estrictament d’acollida i no consumeixen activament
drogues ja que aquest és un requisit per entrar-hi.
Respon a la regidora que a la Vall d’Hebron no està
previst cap altre canvi i, pel que fa a la ubicació de
nous recursos, recorda que el Plenari del Consell Mu-
nicipal de fa uns mesos va aprovar els Plans de
drogodependències i d’equipaments.

La Sra. Esteller puntualitza que al Parlament de
Catalunya es van aprovar línies d’actuació conjuntes
en matèria de prevenció de drogues, però no es va re-
plantejar la ubicació dels equipaments. Recorda que el
PP, paral·lelament a la iniciativa citada, va presentar-
ne una altra perquè la Generalitat elaborés un pla
d’equipaments per atendre persones drogodepen-
dents, tenint en compte l’impacte a la zona i amb el
consens dels municipis. Diu que la regidora no pot fer
al·lusions al president del PP perquè no està a la Co-
missió i no pot qüestionar, aquí, les seves paraules.
Reclama més respecte. Quant a les reunions que
s’han fet als barris i als districtes, afirma que el PP de-
fensa interessos de caràcter general i el que reclamen
són les mesures de suport per reduir l’impacte en un
àmbit determinat, sense valorar els rèdits electorals.

El Sr. Alcober diu que la Sra. Esteller ha parlat en
nom de 20.000 alumnes afectats negativament per la
influència d’aquests recursos i li sembla més lògic la
referència que ha fet la Sra. Mayol sobre una afirma-
ció que el president del PP va fer en un acte públic i
davant de moltes persones. Li sembla que el PP
magnifica una situació relativa a assumptes que són
molt sensibles i necessaris i que, si s’arriba a un
acord quant a línies generals en el marc del Parla-
ment de Catalunya, després cal decidir els instru-
ments per fer-los efectius. El preocupa que no es de-
mani mai un  informe del benefici que han comportat
aquests equipaments.

El Sr. Alcober expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa l’abstenció de CIU i la Sra. Esteller
expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
10. Que aquesta Comissió sigui informada de la si-

tuació originària i els fets que el passat dissabte 1 de
juliol ocasionaven la mort d’un escombriaire a la
Barceloneta a causa de l’atac d’una indigent.

El Sr. Forn formula el prec especialment per saber
quines eren les atencions que des del Sector de Ser-
veis Personals es prestaven a aquesta indigent, que
segons els mitjans de comunicació feia dos o tres
anys que vivia en aquesta plaça, i pregunta, també, si
es coneixia el seu caràcter agressiu.

El Sr. Gomà, més que parlar dels fets concrets que
el passat 30 de juny van provocar, arran de l’agressió
d’aquesta persona, la mort d’un treballador dels ser-
veis de neteja i pels quals hi ha obert un procés judi-
cial, manifesta que informarà –respectant la privacitat
i la normativa sobre protecció de dades personals
dels expedients de serveis socials– sobre el tracta-
ment i l’abordatge que, de la situació d’aquesta per-
sona, duien a terme els serveis socials. Explica que
se la va atendre per primer cop als Serveis Socials
d’Atenció Primària de la Barceloneta on va acudir per
una situació de manca d’ingressos i se li van donar
ajuts econòmics d’urgència i per a alimentació, també
es va tramitar una pensió no contributiva perquè dis-
posés d’uns ingressos estables i se li va reconèixer
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una discapacitat que li va permetre obtenir una pen-
sió no contributiva d’invalidesa. Continua dient que,
estabilitzada la situació d’ingressos, aquesta persona
feia una vida relativament normalitzada a la Barce-
loneta i els Serveis Socials d’Atenció Primària durant
un temps, van deixar de fer una atenció personalitza-
da, i se la va atendre a través de la Xarxa d’Atenció a
les Drogodependències, no des dels programes es-
pecífics de reducció de danys, sinó des de la xarxa
normalitzada atès que la seva situació no era d’espe-
cial marginalitat. A principis del 2006, els Serveis So-
cials havien detectat un cert empitjorament de la seva
situació personal i va ser atesa pels Serveis Munici-
pals d’Atenció a les Urgències Socials aconseguint-
se que fins al mes de març acceptés un servei d’allot-
jament; tanmateix, des d’aleshores i fins al dia de
l’agressió, va desestimar nous recursos d’allotjament
municipal i estava fent una trajectòria de carrer molt
ubicada a la plaça Hilari Salvadó. Manifesta que no
s’havien generat problemes greus de convivència
que indiquessin el risc que podia passar un fet com el
que es va produir; els educadors de carrer del progra-
ma d’Atenció a persones sense sostre en feien el se-
guiment i, el mateix dia 30 de juny al matí, hi van tenir
una conversa. Conclou afirmant que aquesta persona
rebia una atenció correcta fins que es van produir els
fets.

El Sr. Forn demana en quina data es va atendre
aquesta persona per primera vegada.

El Sr. Gomà diu que la primera demanda d’un ajut
de suport econòmic formulat per aquesta persona és
de l’any 1995, i que a partir d’aquesta data hi ha dis-
continuïtat en el procés, que es tanca amb la tramita-
ció de la pensió no contributiva d’invalidesa i es reo-
bre a principis del 2006.

El Sr. Forn pregunta quina freqüència de visites
s’estableixen a partir del 2006.

El Sr. Gomà respon que la persona demana aten-
ció al Centre Municipal d’Atenció a les Urgències So-
cials i, immediatament, es posa a la seva disposició
un allotjament d’urgències que és acceptat fins a fi-
nals del mes de març; durant aquest temps es fa un
tractament continuat que, en un determinat moment,
aquesta persona comença a rebutjar  i inicia una tra-
jectòria de carrer a partir de la qual els educadors del
servei d’inserció social fan un seguiment continuat,
sent significatiu que el mateix dia 30 de juny al matí
contactessin amb ella.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
11. Que s’elabori un Pla de suport a les persones

grans que viuen soles, que inclogui mesures relatives
a l’atenció, assessorament, recolzament i control, en
el marc dels serveis inclosos en el Programa Munici-
pal per a la gent gran.

La Sra. Esteller formula el prec motivat pel creixe-
ment del nombre de persones grans que viuen soles.
Recorda que el 1991 representaven un 18,9% del to-
tal de la població i que en el 2005 representen un
25%; són unes 83.000 persones, de les quals 74.000
tenen més de 75 anys i, evidentment, necessiten
atenció, seguiment i control. Afirma que el canvi d’hà-
bits en les estructures familiars obliga a les adminis-
tracions a respondre amb més atenció a l’hora de do-
nar suport a les persones grans. Diu que moltes de
les persones grans que viuen soles no estan afecta-
des de cap tipus de malaltia i no demanden serveis

domiciliaris perquè encara són autònomes, però cal
més control per revisar la seva vida quotidiana.

El Sr. Gomà pensa que no s’ha d’elaborar un pla
específic de suport per a aquestes persones perquè
en el marc del Programa municipal d’atenció a les
persones grans ja existeix una política específica
d’atenció a les persones grans, que viuen soles, com
a prioritat central, que afecta les quatre línies estratè-
giques del programa i, especialment, la tercera i la
quarta, que defineixen els serveis d’atenció a les per-
sones grans des de la proximitat. Diu que més de la
meitat de les persones grans de Barcelona superen
els setanta-cinc anys, la meitat viuen soles i en la
seva immensa majoria són dones. L’Ajuntament fa
una valoració globalment positiva d’aquesta realitat
perquè s’està produint un increment important de l’es-
perança de vida —tres anys en l’última dècada— i es
consolida una pauta d’envelliment que no implica ha-
ver de deixar el domicili, tot i que apareixen riscos
pels quals calen polítiques públiques de resposta,
que evitin que el fet de viure sol esdevingui solitud i
aïllament. Explica que es treballa sobre la base de
tres grans components per donar resposta a la situa-
ció: el primer component són els serveis públics de
proximitat, especialment els municipals; destaca l’es-
forç per incrementar la cobertura d’atenció domicilià-
ria, la integritat de la seva cartera de serveis i poder
donar resposta a un ampli ventall de situacions, fins i
tot àpats a domicili, bugaderia o acompanyament;
destaca el procés d’universalització dels serveis de
teleassistència, que tenen també una dimensió pre-
ventiva molt important; l’increment de les places de
centre de dia, l’oferta de serveis en els casals i espais
municipals de gent gran i la coordinació entre els ser-
veis socials i l’atenció primària de salut. El segon com-
ponent el conformen els plans de desenvolupament
comunitari de la Ciutat on s’estan prioritzant els serveis
d’atenció a les persones grans en el marc d’una reali-
tat molt diversa, com el Pla de desenvolupament co-
munitari de la Barceloneta, que fa de l’atenció integral
a les persones grans el seu eix, fins per exemple, el
Poble Sec; el servei d’acompanyament a totes les per-
sones grans que viuen soles o els programes de bon
veïnatge i la Xarxa d’intercanvi solidari presents en els
deu Districtes de la Ciutat i que en el de les Corts te-
nen la seva expressió més avançada. El tercer compo-
nent és el suport de les entitats per mitjà de projectes
acordats per via d’un conveni i el treball en xarxa en el
marc de l’acord ciutadà per a una Barcelona inclusiva.
Considera que es creix en el conjunt de la Ciutat d’una
forma flexible i adaptada al territori, que combina la di-
mensió preventiva amb l’assistència i l’atenció per ga-
rantir, al màxim, la informació i els serveis al conjunt de
les persones que viuen soles.

La Sra. Esteller sap que s’estan fent coses, però
no totes les necessàries, perquè s’ha treballat
especialment amb persones grans que viuen soles i
que tenen algun grau de dependència, però insisteix
que hi ha moltes persones grans que viuen soles a
les quals no arriben els serveis perquè no fan vida
comunitària i cal també atendre-les. El seu Grup re-
clama més atenció a aquestes persones per garantir
que la seva vida ordinària transcorri amb la màxima
normalitat possible.

El Sr. Gomà insisteix que tenen un coneixement
força exhaustiu d’aquestes situacions (persones que
viuen soles en situació de dependència, persones en
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situació d’autonomia, però amb vinculació comunità-
ria i persones amb autonomia sense vinculació comu-
nitària). Afirma que es treballa en les tres línies i
l’evolució pressupostària dels recursos és un indica-
dor clar del que es fa; entre els anys 2003-2006 el
pressupost d’atenció a persones grans ha passat de
21 a 33 milions d’euros amb un increment del 54%.

Es dóna per tractat.
12. Iniciar a la ciutat de Barcelona el programa pilot

d’implantació de la figura del professional de referèn-
cia especialista en les persones amb discapacitat,
amb coordinació amb el Departament de Benestar i
Família de la Generalitat. Aquest programa es podria
desenvolupar al Districte de l’Eixample.

La Sra. Esteller formula el prec, que respon a la in-
quietud d’un col·lectiu de pares de persones discapa-
citades, que han estat col·laborant amb el Departa-
ment de Benestar Social i també s’han adreçat a
l’Ajuntament per agilitar i simplificar els tràmits i que
aquests s’endarrereixen per la burocràcia dels dife-
rents Departaments de la Generalitat i de l’Ajunta-
ment. Diu que el professional de referència hauria de
ser l’interlocutor entre la família i els diferents serveis
i fer el seguiment de la persona afectada. Recorda
que el PP va formular al Parlament de Catalunya, la
legislatura passada, aquesta petició, tot demanant
una finestreta  única i un programa integral per res-
pondre a les necessitats individualitzades de cadas-
cuna de les persones afectades i sap que estava pre-
vist fer tres proves pilot a Catalunya per valorar la
seva conveniència. Demana que al Districte de l’Ei-
xample s’elabori aquest projecte i la prova pilot per-
què a la Ciutat hi ha unes 48.000 persones amb un
grau de discapacitat superior al 33%.

El Sr. Gomà respon que es treballa en aquest as-
sumpte des de l’Institut Municipal de Discapacitats i
es mantenen converses amb el Departament de Ben-
estar i Família per concretar la figura dels professio-
nals de referència especialitzats.

Diu que els Centres de Reconeixement de Disca-
pacitat de la Generalitat, els  professionals de l‘Aten-
ció primària i el Servei especialitzat d’orientació i in-
formació de l’Institut Municipal de Discapacitats, que
l’any passat va atendre 9.000 persones, conformen
una xarxa que adequadament les necessitats d’infor-
mació, orientació i valoració de les persones amb
discapacitat.  Afirma que des del punt de vista de
l’atenció primària, no sembla oportuna la figura
d’aquest professional de referència perquè s’arribaria
a una especialització excessiva, que faria que cada
col·lectiu d’atenció prioritària —persones grans, famí-
lies desestructurades, famílies nouvingudes, infància
de risc— hagués de tenir també un professional de
referència.

Pensa que en el marc de l’Atenció primària, és mi-
llor mantenir la polivalència dels equips i que hi hagi
protocols molt clars de tractament de cadascun dels
col·lectius. Puntualitza, però, que hi ha persones
discapacitades en situacions especialment comple-
xes perquè el seu tipus de  discapacitat és molt ele-
vat, perquè l’entorn familiar no els pot prestar suport,
per una situació asocial, etc. i, per aquests casos,
s’ha acordat, juntament amb el Departament de Ben-
estar i Família, iniciar una política de suport específic
i de professionals de referència. Recorda que els Ser-
veis d’atenció i informació a les persones amb
discapacitat són serveis d’atenció especialitzada de

tercer grau, que passaran al Consorci de Serveis So-
cials i quan el proper  setembre es constitueixi la Co-
missió tècnica que ha de redactar el Pla Director de
transferències, aquests serveis estaran inclosos i és
en aquest context on s’intentarà posar en marxa la
primera experiència pilot del professional de referèn-
cia, que segurament es portarà a terme en el Districte
de l’Eixample durant un període de dotze mesos i, a
continuació, es prendrà la decisió de si cal o no es-
tendre aquesta figura a tot el territori i en quines con-
dicions.

La Sra. Esteller, atès que la xarxa de la Generalitat
i la de l’Ajuntament són diferents, diu que el principal
problema és la coordinació i que cal garantir que es
puguin fer els tràmits per  cobrir les necessitats
d’aquestes persones, com més aviat millor. Agraeix
que el regidor digui que s’implementarà el pla pilot al
Districte de l’Eixample i pregunta si s’iniciarà el pro-
per setembre.

El Sr. Gomà sap que la coordinació entre serveis
és molt important i que en aquest cas la coordinació
entre l’Assistència primària i els Serveis especialitzats
d’informació funciona raonablement, però és cons-
cient que hi ha un dèficit de coordinació en les si-
tuacions d’especial complexitat. Comparteix amb la
regidora la diagnosi que no és generalitzable al con-
junt de persones amb discapacitat, sinó que es con-
creta en situacions, com ha dit, d’especial complexi-
tat. Puntualitza que el setembre es començarà a
redactar el Pla director de transferències al Consorci i
pensa que el programa pilot a l’Eixample es posarà
en marxa durant el segon semestre de 2007.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
13. Quins projectes de construcció, remodelació i

funcionament d’equipaments culturals es veuran be-
neficiats per l’aportació de l’Estat a l’Ajuntament de
Barcelona de 20 milions d’euros durant l’any 2006, i
per quins imports?

El Sr. Ciurana formula la pregunta ja que el prop-
passat 27 de juny, posteriorment a l’entrada en vigor
de la Carta Municipal, es va constituir la Comissió de
col·laboració interadministrativa Administració Gene-
ral de l’Estat- Ajuntament de Barcelona que en la
seva primera reunió va aprovar un conveni d’àmbit
cultural amb una aportació de l’Estat a l’Ajuntament
de Barcelona de 20 milions d’euros per a l’exercici del
2006 destinats a finançar la construcció, la remo-
delació i el funcionament d’equipaments culturals.

El Sr. Martí respon que, tretze dies després de l’en-
trada en vigor de la Carta Municipal, es va constituir
aquest òrgan de col·laboració interadministrativa, que
també incorpora a la Generalitat i es va signar el con-
veni per als anys 2006 i 2007, que garanteix una
aportació inicial de l’Estat de 20 milions d’euros en
virtut dels diferents conceptes previstos a la Carta.
Per al 2006, la quantitat es distribueix de la menera
següent: 4,8 milions d’euros per al Museu Nacional
d’Art de Catalunya, que són suplementaris a les apor-
tacions del Ministeri de Cultura com a entitat integrant
del Consorci del Museu i 15,02 milions d’euros a set
institucions que formen part de la xarxa d’institucions
culturals de capitalitat amb seu a Barcelona, que du-
rant molts anys han comptat amb l’impuls de l’Ajunta-
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ment i la col·laboració de la Generalitat, però que no-
més de manera molt escadussera i tangencial han
comptat amb el suport del Ministeri de Cultura.
Aquestes institucions són: el Museu d’Art Contempo-
rani, el MACBA, el Museu Picasso, la Fundació Miró,
la Fundació Tàpies, l’Auditori, el Centre de Cultura
Contemporània de Barcelona i el Teatre Lliure. El
conveni no fixa una distribució exacta de les quanties
per a aquestes institucions perquè els diners s’assig-
nen a l’Ajuntament, que acorda amb elles l’import del
suport que reben del Ministeri. Diu que ara es treballa
amb les institucions per saber quines són les seves
necessitats reals perquè aquests diners, que són
complementaris, no estaven en els pressupostos res-
pectius de 2006 i ara s’estudia quins són els  progra-
mes que, mitjançant aquesta assignació suplementà-
ria, s’estaria en condicions de desenvolupar. Diu que
també es treballa perquè en els pressupostos
d’aquestes institucions de 2007 ja es tingui en comp-
te la disponibilitat d’aquests recursos.

El Sr. Ciurana puntualitza que el regidor ha parlat
de 4,8 milions d’euros destinats al MNAC que, casu-
alment, és la mateixa xifra que està prevista en els
Pressupostos Generals de l’Estat per al 2006 i dema-
na si realment són 4,8 milions d’euros més. Pensa
que si aquests són els diners que ja estaven previs-
tos en el Pressupost abans de l’aprovació de la Car-
ta, no hi ha cap benefici i l’únic que es fa és tornar a
vendre una aportació, que ja estava prevista. Quant
als 15 milions restants, diu que, excepte el Museu
Picasso i el MACBA, que no li consten, en els Pres-
supostos Generals de l’Estat de 2006 ja hi havia
aportacions per a aquestes entitats i vol saber si
aquests milions d’euros són nous o són els ja previs-
tos. Entén, agafant com a exemple el MNAC, que re-
brà els 4,8 milions d’euros ja previstos en el Pressu-
post General de l’Estat del 2006, més els 4,8 milions
d’euros que l’Estat donarà a la Ciutat en virtut de la
Carta.

El Sr. Martí diu que per poder fer efectives aques-
tes quantitats, cal que estiguin previstes en els Pres-
supostos Generals de l’Estat i aquests diners són en
unes partides genèriques, que el conveni detalla per
mostrar que hi ha dotació i que l’acord no és una
mera declaració d’intencions. Explica que el fet que
les quantitats estiguin en els pressupostos generals
de l’Estat, no vol dir que no siguin diners nous. Fa
notar que només està detallada la quantitat referent
al Museu Nacional d’Art de Catalunya perquè hi havia
un compromís previ a allò que es dóna compliment a
través del conveni, però no inclou els diners que el
Ministeri de Cultura ha d’aportar al MNAC, com a
membre del Consorci. Quant a la resta d’equipa-

ments, repeteix que la llista es tancarà no en funció
de les aportacions que anteriorment i puntualment
hagués fet el Ministeri de Cultura, sinó per la seva re-
llevància i per la possibilitat de programes nous, que
amb aquesta aportació es puguin posar en marxa.
Diu que el 2006 aquestes aportacions suplementàries
es treballen com a aportacions extraordinàries, però
que en el 2007, el rigor de funcionament d’aquestes
institucions, que no poden improvisar les seves actu-
acions, obliga a determinar definitivament quina serà
l’aportació, si contribuirà al seu finançament estructu-
ral i, a partir d’aquest punt, si les aportacions de
l’Ajuntament i de la Generalitat variaran o no. Pensa
que el compromís de la Carta pot ser per molts anys,
però, lògicament, cal un principi de prudència i cal
veure la seva evolució en anys futurs.

El Sr. Ciurana ja sap que perquè els diners puguin
arribar han d’estar pressupostats, però recorda que
les modificacions de crèdit i els suplements de crèdit
són eines possibles. Considera que els 20 milions
d’euros destinats a l’àmbit cultural, que provenen de
la Carta Municipal, havien de ser en escreix i si es
comença a dir que els 4,8 del MNAC corresponen a
un compromís anterior, que ara s’articula, ja no s’arri-
ba als 20 millions i si després s’hi van restant altres
assignacions que pressupostàriament l’any 2005 l’Es-
tat ja feia, l’aportació de la Carta queda reduïda a una
quantitat molt modesta. Pensa que no es compleix
l’acord adoptat  d’una aportació extraordinària de ca-
pitalitat en infraestructures culturals i demana que
s’expliqui la veritat de per què aquests 20 millions
d’euros no són nous, tal com es va acordar.

El Sr. Martí afirma que el regidor no ha escoltat el
que ell ha explicat i torna a dir, amb insistència, que
aquests 20 millions d’euros són suplementaris i amb
escreix perquè a cap pressupost d’aquestes institu-
cions per al 2006 estaven previstes aquestes quanti-
tats i demana al regidor que digui, per exemple, quan
el Ministeri ha fet un ingrés al Museu Picasso o ha
donat suport al Museu d’Art Contemporani de
Catalunya i si el 2005 hi havia un suport del Ministeri
a la Fundació Tàpies, o a l’Auditori, o al Teatre Lliure,
excepte pel que fa a obres. Torna a dir que aquesta
és una aportació suplementària en virtut de la Carta i
que des de l’Ajuntament es decideix a quines institu-
cions s’atorga.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les tretze hores i cinc mi-
nuts.
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Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement

Acta de la sessió celebrada el dia 11 de juliol de
2006 i aprovada el dia 26 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 11 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixe-
ment, sota la presidència de l’Im. Sr. Jordi Portabella i
Calvete. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Maravillas Rojo i Torrecilla, Jaume Oliveras i Maris-
tany, Ignasi Fina i Sanglas, Joana Ortega i Alemany,
Teresa M. Fandos i Payà, Sònia Recasens i Alsina,
M. Caridad Mejías i Sánchez, Xavier Basso i Ro-
viralta, i M. Àngels Esteller i Ruedas, assistits per la
tècnica d’Administració General, Sra. Rosa Martín i
Niubó, la qual actua per delegació expressa del se-
cretari general i certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Mont-
serrat Ballarín i Espuña, Catalina Carreras-Moysi i
Carles-Tolrà, i Immaculada Moraleda i Pérez; i l’Im.
Sr. Pere Alcober i Solanas.

S’obre la sessió a les setze hores i trenta-cinc mi-
nuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
1. Encomanar a l’IMMB que estudiï la possibilitat

de realitzar accions i projectes de cooperació interna-
cional encaminades a col·laborar amb projectes co-
mercials i de mercats en zones susceptibles de poder
rebre aquest suport.

La Sra. Fandos considera que la cooperació inter-
nacional és molt important, i recorda que l’Ajunta-
ment té programes remarcables de cooperació, si bé
no depenen d’aquesta regidoria. Seguidament, for-
mula la proposició, amb el benentès que la coopera-
ció internacional ha de tenir com a finalitat ajudar en
aquells aspectes, com el mercat i el comerç, que no
són només puntuals, sinó que poden tenir un efecte
multiplicador i que pot generar altres projectes.
També voldria saber si, des de l’Institut de Mercats o
des de l’àrea de comerç, s’estan fent ja projectes
d’aquest tipus i, finalment, considera interessant
obrir aquesta línia de treball i d’acció per fer projec-
tes concrets en l’àmbit comercial i de mercats en al-
tres zones.

La Sra. Mejías anuncia que s’abstindran, ja que no
els sembla massa correcte anar fent compartiments
estancs en temes de cooperació entre els diferents
departaments, sinó que creuen que s’hauria de cana-
litzar a través de l’organisme de l’Ajuntament dedicat
a cooperació, que dedicarà els recursos que conside-
ri adients per endegar aquest tipus de projectes d’àm-
bit comercial. Puntualitza, però, que no discrepen del
fons de la mesura, sinó de la manera com s’hauria de
dur a terme, atès que no és una funció de l’IMMB,
que ha de tenir altres prioritats.

El Sr. Portabella diu que la prioritat de l’IMMB és
atendre els mercats de Barcelona –i aclareix que no
està suggerint que la proposició ho qüestioni–, i re-
corda que estan en un procés de doblar la inversió en
relació al mandat anterior, i que estan molt focalitzats
en les remodelacions totals que s’estan fent. D’altra
banda, comparteix una visió que va més enllà de la
ciutat i reconeix que en matèria de cooperació hi ha
tendència a la dispersió, i considera que cal tenir mol-
ta cura amb això, perquè tothom veu en la seva àrea
una possibilitat de cooperació internacional, però els
reptes només es poden assumir des d’un lloc centra-
litzat, que és el que es dedica a la cooperació interna-
cional. A continuació, recorda que, recentment, s’ha
constituït l’associació europea EMPORION, formada
per cinc mercats de cinc ciutats europees diferents, i
que actualment presideix ell mateix, que no està
adreçada a la cooperació internacional, sinó que es-
tan en un procés d’internacionalització com a pas
previ. D’altra banda, també diu que, quan algun cop
han tingut alguna demanda de suport, com en els ca-
sos de Tànger i Sarajevo, després s’han trobat dificul-
tats que els ha impedit seguir avançant, perquè en
aquests indrets entenen el comerç d’una manera molt
diferent, i no s’entén igual la fórmula que s’aplica a
Barcelona, i també a tot Catalunya i al conjunt de
l’Estat on se’ls demana assessorament. Per tant, com
que a cada país és diferent, requereix una dedicació
tant de recursos humans com de coneixement de les
diferents tipologies sobre cada indret. Finalment, diu
que l’IMMB és una entitat ben vista, que col·labora en
moltes rehabilitacions de mercats, ja sigui de forma
directa o mitjançant assessorament, tant en l’àmbit de
Catalunya com de fora, i en posa diversos exemples.
Així doncs, tot i que considera que aquesta proposi-
ció no ha de caure en un sac foradat, sí que creu que
en aquest moment no és possible.

La Sra. Fandos aclareix que la proposta que pre-
senten és molt oberta precisament perquè no diuen
que l’Institut de Mercats o la Regidoria de Comerç
hagin de fer directament els projectes i assumir-ne el
cost, sinó que tenen la sensació que la Regidoria de
Cooperació va descoordinada amb les altres regi-
dories i, per això, pensen que és important que la ini-
ciativa surti dels àmbits sectorials i que després es
dugui a terme en l’àmbit de cooperació internacional,
perquè l’entenen com una àrea transversal. Final-
ment, lamenta que no es pensi que aquesta pot ser,
en aquest moment, una acció prioritària.

El Sr. Portabella diu que l’àrea de Cooperació té
moltes demandes i que sempre hi ha una anàlisi de
les possibilitats del projecte, i posa l’exemple de Sa-
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rajevo, on es va intervenir en la millora de les
infraestructures en l’àmbit de d’esport, així com en un
barri i un mercat al costat de l’anella olímpica. Final-
ment, diu que, tot i que no consideren que aquesta
proposició sigui forassenyada, al contrari, creuen
que, en aquests moments, s’han de centrar en la tas-
ca que estan desenvolupant a Barcelona i poder
atendre les sol·licituds de col·laboració que se’ls fan
per Catalunya o per la resta de l’Estat.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Mejías expressa l’abstenció del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
2. 1r) Que l’Ajuntament de Barcelona insti al Go-

vern de l’Estat a aprovar una moratòria fins l’1 de ge-
ner de 2007 en l’aplicació de la Llei 28/2005, de 26 de
desembre, de mesures sanitàries enfront al tabaquis-
me, per tal que els locals de restauració i oci de la
ciutat de Barcelona puguin realitzar les obres oportu-
nes per tal d’adaptar-se a la Llei. 2n) Que el govern
municipal agiliti i faciliti la concessió dels permisos
d’obres i les llicències d’activitat en els locals de res-
tauració i oci de la ciutat de Barcelona per tal que
aquests puguin realitzar les obres oportunes per tal
d’adaptar-se a la Llei.

La Sra. Esteller recorda que la llei 28/2005, cone-
guda com a llei antitabac i que va entrar en vigor l’1
de gener de 2006, estableix que els locals de més de
100 m2 han d’habilitar zones per a fumadors, i consi-
dera que l’aplicació d’aquesta llei ha comportat molts
problemes per als locals d’oci i de restauració, perquè
els propietaris han de fer obres per adaptar-se als re-
quisits establerts per la llei. Recorda, també, que la
llei disposa un règim transitori de vuit mesos per a fer
l’adaptació, però el departament de sanitat no va des-
envolupar i aclarir com s’havia de desplegar aquesta
llei fins al 6 de juny i, per tant, considera que els
establiments no tenen temps suficient per a poder-
s’hi adaptar. És en aquest sentit que formula la pro-
posició.

La Sra. Ortega expressa el recolzament del seu
Grup a aquesta proposició, recorda que ja es va pre-
sentar a la Comissió d’Urbanisme i que, en aquella
ocasió, el seu Grup ja li va donar recolzament. A con-
tinuació, diu que tenen la percepció que la llei contra
el tabac està essent un èxit, ja que hi ha xifres que
indiquen que ha ajudat a molta gent a deixar de fu-
mar, però també que, potser en poc temps, el conjunt
de la societat catalana i espanyola es pot plantejar la
prohibició de fumar en tots els locals de pública con-
currència i, per tant, es qüestionen si té sentit obligar
els empresaris a fer unes obres d’adaptació que, se-
gurament, seran força costoses i que, després, potser
no s’arribi a aplicar la normativa. A més, la llei es va
aprovar a finals d’any i el règim transitori per adaptar
els locals, que havia de ser de vuit mesos, acabarà
sent de tres mesos i, per tant, entenen que hi ha d’ha-
ver temps suficient perquè la gent s’hi pugui acollir.

El Sr. Portabella diu que l’Ajuntament de Barcelona
no pot sol·licitar una moratòria, perquè correspon
sol·licitar-la a les persones físiques o jurídiques que
es veuen directament afectades per la llei, és a dir,
locals de restauració o d’oci, que són els interessats
directes, i entén que el que ha de fer l’Ajuntament és
complir la legislació aprovada. El que sí poden fer

des de l’Ajuntament, però, és oferir-se com a mitjan-
cers als gremis i associacions de locals d’oci i restau-
ració per fer contactes previs, acompanyar o partici-
par en la negociació, però reitera que la negociació
pròpiament dita correspon fer-la als interessats.

Pel que fa a l’agilitat en l’atorgament de llicències,
diu que comparteixen la voluntat que la tramitació si-
gui com més àgil millor, i saben que des dels distric-
tes es dóna una tramitació molt important de diferents
expedients gràcies a la sortosa descentralització, que
permet que hi hagi una gran activitat. Diu que aques-
ta competència es fa el millor que es pot, que és bas-
tant, i que es duu a terme en el marc existent, regulat
per la Generalitat, l’Estat i la Unió Europea pel que fa
als requisits per donar els diferents permisos. Final-
ment, conclou que tenen plena confiança en la tasca
dels districtes, que aniran resolent les situacions a
mesura que se’ls presentin.

La Sra. Esteller torna a demanar que se sol·liciti la
moratòria, atès que l’Ajuntament de Barcelona té una
relació fluida amb el Govern de l’Estat, amb el qual
comparteix el mateix color de govern. Considera que
l’Ajuntament de Barcelona és un subjecte actiu, té els
locals d’oci i de restauració a la ciutat i és, per tant, una
part implicada tenint en compte l’activitat econòmica
de la ciutat així com les dificultats de molts locals per
poder adaptar-se a aquesta llei. Per tant, no considera
que sigui un agent extern, sinó un agent actiu i involu-
crat en defensar els interessos de molts locals de la
ciutat, i és en aquest sentit que demanen que se sol·li-
citi aquesta moratòria, perquè només a través d’una
mesura de govern àgil es pot fer sense massa compli-
cacions. Consideren, per tant, que l’instrument jurídic
no és cap obstacle, que és una qüestió de voluntat
política, i que l’Ajuntament hauria de tenir més
protagonisme, tenint en compte l’efecte que té el sec-
tor econòmic d’aquests locals en el conjunt de la ciutat.

Per altra banda, pel que fa a la descentralització de
la concessió de llicències, i tenint en compte el poc
temps que tenen per adaptar-se a la normativa, reite-
ra la petició que s’intenti agilitar al màxim possible, te-
nint en compte el volum que hi ha a molts districtes, i
el temps que triguen en ocasions a l’hora de poder-
les concedir. És en aquest sentit que formulava la
seva petició, tot coneixent el marc legal i els tràmits
que es poden fer.

El Sr. Portabella només vol deixar clar que s’oferei-
xen com a Ajuntament de Barcelona a què, si hi ha
una demanda del gremi o de l’associació de locals
d’oci i restauració, els acolliran amb agilitat per poder
parlar amb ells la situació, i ofereixen el seu suport
com a Ajuntament que, reitera, és tot el que poden
fer, atenent que, tal com ha dit abans, l’Ajuntament
no pot demanar una moratòria. Entén que poden co-
municar-ho de manera informal, però creu que no es-
tan parlant d’això, sinó de qui pot entrar una moratò-
ria, i l’Ajuntament no pot, perquè ho han de fer les
persones físiques o jurídiques directament afectades
per la llei. No poden assumir compromisos que legal-
ment no poden exercir, però reitera la voluntat d’aco-
llir les demandes del sector si els arriben, cosa que
fins ara no ha passat.

La Sra. Rojo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Ortega expressa el vot favorable de CIU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.
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c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal PP:
3. Instar l’Ajuntament de Barcelona a que apliqui

l’Ordenança de mesures per fomentar i garantir la
convivència ciutadana a l’espai públic de la ciutat de
Barcelona, i en concret, en el front marítim (Mare-
màgnum, Palau del Mar, Barceloneta, ...), requerint la
col·laboració de l’autoritat portuària en l’àmbit de les
seves competències, per tal d’impedir i sancionar la
venda de productes il·legals i la realització de totes
les activitats il·legals que s’estan produint en l’actuali-
tat a la zona.

La Sra. Mejías formula aquest prec motivat per una
experiència personal, quan, visitant la ciutat amb gent
de fora, ha pogut observar la proliferació de venda
il·legal de productes, especialment en zones prope-
res al mar, cosa que l’ha avergonyida. Formula
aquest prec en aquesta Comissió atenent les respon-
sabilitats del Sr. Portabella com a regidor del govern,
que ha de fer complir l’ordenança de civisme, com a
regidor de Comerç i com a regidor de Turisme, que
és el responsable de la imatge de la ciutat, que que-
da malmesa pel fet que el front marítim s’hagi conver-
tit en un aparador de “bueno, bonito y barato”.

Seguidament, recorda que, després que es denun-
ciessin les conductes incíviques que proliferaven a la
ciutat l’estiu passat, Barcelona es va convertir en el
primer període de l’any en referent de la resta de ciu-
tats espanyoles importants pel que fa a la busca de
solucions a aquest problema, en la qual s’hi va impli-
car el conjunt de la ciutat: ciutadania, entitats, equip
de govern, partits polítics, etc. Considera que aquest
procés està tancat, que ara hi ha una ordenança so-
bre la taula aprovada amb un ampli suport, i creu que
el que ara toca és l’eficàcia en el seu compliment,
cosa que no s’està produint i que té efectes molt per-
judicials per a la ciutat, com els que ha comentat.
Creu que s’han de posar els instruments que perme-
tin fer complir l’Ordenança i evitar que es produeixin
aquestes situacions.

Finalment, diu que, la proposta, la fa en aquest mo-
ment perquè és quan aquest tipus d’activitats prolife-
ren en molts dels eixos principals de la ciutat, a més
del front marítim, perquè no veuen que es posin els
recursos necessaris per evitar-ho, i perquè perjudica
la imatge de Barcelona en un moment en què ja hi ha
molts visitants.

El Sr. Portabella recorda, com diu la regidora, que
les seves responsabilitats són com a regidor del go-
vern, de comerç i de turisme i que, per tant, per poder
respondre adequadament a aquest prec, ha parlat
amb qui en té la responsabilitat directa, és a dir, la
Comissió de Seguretat i Mobilitat. Segons l’han infor-
mat, la situació exposada per la regidora és certa –i li
agraeix que ho denunciï amb vehemència, perquè vol
dir que hi ha una certa implicació amb la millora de la
ciutat–, i s’està a punt de resoldre mitjançant un
acord entre l’Ajuntament de Barcelona i el Port de
Barcelona. Recorda que el Port és autònom i que
l’Ajuntament no pot intervenir en aquesta part de la
ciutat, però s’està a punt de signar un conveni amb
l’Autoritat Portuària per tal que la policia administrati-

va i de trànsit pugui intervenir i aplicar l’Ordenança en
aquesta part de la ciutat on, altrament, seria difícil
d’aplicar, encara que la ciutadania no ho percebi i no
hi hagi cap diferència visual. Remarca que, tot i que
l’Ajuntament ho ha buscat en moltes altres ocasions,
és el primer cop que sorgeix la possibilitat de què hi
hagi una implicació real per part del Port de Barcelo-
na de fer complir en el seu àmbit les ordenances que
són vigents al conjunt de la ciutat, i representa un pas
endavant molt significatiu. Finalment, espera que en
un futur molt proper puguin arribar a aquest acord
amb el Port i que, per tant, pugui ser vigent l’aplicació
de l’Ordenança, que actualment encara no ho és.

La Sra. Mejías diu que, seguint el principi de “feta
la llei, feta la trampa”, els que habitualment practi-
quen activitats il·legals a la ciutat han buscat la tram-
pa, és a dir, ubicar-se en aquell espai on se’ls ha dit
que la policia administrativa no pot actuar fàcilment.
En aquest sentit, remarca que, atesa la situació espe-
cífica de la zona del port, el seu prec ja incorpora la
necessitat de parlar amb l’Autoritat Portuària per tal
de poder signar un conveni o, simplement, ser eficaç i
prendre les mesures necessàries per impedir que s’hi
produeixin activitats il·legals perquè no està clar com
arbitrar la competència dels cossos de seguretat i,
per tant, considera important avançar en aquest sen-
tit. No obstant això, comenta que aquesta activitat
també es dóna a tot el centre de la ciutat, com ara a
la plaça de Catalunya o al passeig de Gràcia i, per
tant, a més d’aquest conveni amb l’Autoritat Portuà-
ria, que celebren que s’hagi tirat endavant, demanen
que cessi aquesta activitat en altres espais de la ciu-
tat també són un aparador per als turistes i donen
una imatge lamentable de la ciutat.

El Sr. Portabella precisa que el conveni amb l’Auto-
ritat Portuària, si bé està molt a prop de poder ser sig-
nat, encara no ho està. Pel que fa a les activitats de
comerç il·legal en altres parts de la ciutat, considera
que l’esforç que s’ha fet és molt important, i per això
s’han posat més de 5.000 sancions derivades de l’Or-
denança i, per tant, estan intensificant molt el segui-
ment del comerç il·legal que es produeix a la ciutat.
Creu, però, que les coses no se solucionen en quatre
dies, i menys les que tenen uns motius profunds tant
des del punt de vista comercial com social i, per tant,
no es resolen ni amb cinc mil ni amb deu mil interven-
cions. Seguidament, precisa que un vessant de la in-
tervenció és fer disminuir aquest tipus d’activitat i
exercir una pressió que desencoratgi les persones
que la realitzen, però la solució definitiva no proce-
deix només del nombre d’efectius que hi poden inter-
venir, sinó que té uns motius socioeconòmics més
profunds als que també cal dedicar esforços per a
poder trobar una solució sostinguda i sostenible en el
temps. Considera que, per arribar a la desaparició
d’aquest tipus d’activitat, cal més temps, i cal tenir en
compte que el context socioeconòmic que condiciona
aquesta activitat va més enllà de la mateixa ciutat.

La Sra. Mejías entén que aquest tema té unes im-
plicacions socials importants, però creu que sí que
està directament vinculat a la pressió que es pugui fer
sobre la pràctica d’aquestes activitats a la ciutat, per-
què quan el govern municipal ha volgut –i es remet a
la pressió feta als voltants de Nadal en què, a petició
dels comerciants, va ser molt alta–, el cert és que els
venedors il·legals van desaparèixer, però quan, en un
moment donat, s’abaixa la guàrdia, reapareix, sobre-
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tot en llocs on tenen una certa impunitat. Per això de-
mana al govern municipal que mantingui la pressió, i
que Barcelona es converteixi en una ciutat on es dis-
suadeixi la pràctica d’aquest tipus d’activitats il·legals.

El Sr. Portabella afirma que, quan es fa una pressió
intensa en un lloc determinat i durant un període de
temps curt, aquesta pressió no fa desaparèixer els
top manta, sinó que fa que canviïn d’emplaçament i,
per tant, no contribueix a l’objectiu de fer disminuir el
nombre de persones que realitza aquest tipus d’acti-
vitat. A més, considera inviable que Barcelona o qual-
sevol altra ciutat pugui sotmetre permanentment tota
una ciutat a una pressió com la que es pot dur a ter-
me pels volts de Nadal en uns carrers determinats, ja
que el problema no rau en l’exercici d’aquesta pres-
sió, sinó en la transformació d’allò que fa que apare-
gui aquest tipus d’activitat. Creu que les pressions
puntuals i intensives són efectives, però no són sos-
tenibles ni sostingudes en el temps, ni aquí ni enlloc i,
per tant, intenten combinar dos elements per fer front
a la situació: que disminueixi l’activitat i que, en mo-
ments puntuals i especialment sensibles, aquesta ac-
tivitat tingui moltes dificultats per desenvolupar-se.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
4. Ha demanat l’Ajuntament de Barcelona finança-

ment de les obres del Mercat de Sant Antoni a càrrec
de l’1% cultural? En cas afirmatiu, quin ha estat el re-
sultat d’aquestes gestions?

La Sra. Fandos exposa que el seu Grup va pregun-
tar a què es destinaria l’1% cultural del Ministeri, i
se’ls va respondre una d’aquestes actuacions, entre
altres, era la rehabilitació del Mercat de Sant Antoni,
que estava pendent de valoració i que corresponia a
les demanades de l’any 2004. Tenint en compte que
ja ha passat temps, volen saber si aquest tema està
encara pendent de valorar, o bé si ja no es té present
aquesta iniciativa, perquè pensaven que sí es dema-
naria, però no han trobat aquest concepte en els
pressupostos, i és en aquest sentit que formulen
aquesta pregunta.

El Sr. Portabella respon que es troben en un punt
intermedi i, seguidament, informa que han tingut con-
tactes amb Mercasa i amb la Generalitat de Cata-
lunya, atès què el Mercat de Sant Antoni és un edifici
catalogat, que és una obra que costarà molts diners, i
que té una importància vital, tant per al barri de Sant
Antoni com per al conjunt de la ciutat.

No obstant això, comenta que el tipus d’acord que
voldrien és similar al que es va produir en el cas del
Mercat de la Concepció i que, per tant, no és estrany,
però alhora no compleix perfectament amb els reque-
riments que el Ministeri de Foment i d’Habitatge de-
mana per donar diners destinats a la rehabilitació
d’edificis catalogats d’interès cultural i patrimonial,
com és el cas. Aquests dos requisits són, per una
banda, que Mercasa faci l’estudi comercial, però
l’Ajuntament ja el té fet i pensen que no en cal un al-
tre, que ja l’ha fet qui creuen que l’ha de fer; per altra
banda, quant a la demanda que les obres es licitin a
Madrid, pensen que es poden licitar perfectament a
Barcelona. Per tant, en el moment que tinguin el pro-
jecte executiu enllestit –recorda que ara tenen un pro-
jecte bàsic–, tornaran a parlar amb ells per mirar de

trobar un acord que tingui en compte la singularitat
que l’IMMB és àmpliament reconegut en la seva tas-
ca, i buscaran un acord amb què es comprometin,
igual que ha fet la Generalitat, a donar suport a la
remodelació del Mercat de Sant Antoni, però ente-
nent que el projecte el governarà l’IMMB.

La Sra. Fandos, atès el que ha explicat el regidor,
pregunta si la resta de projectes aprovats en què l’òr-
gan de contractació és l’Ajuntament, com ara la res-
tauració de l’edifici de la Fundació Miró, s’han hagut
de licitar a Madrid, perquè diu que no en tenia notícia
i li sobta, i també voldria saber qui fa l’informe equiva-
lent al que ha de fer Mercasa en el cas del Mercat de
Sant Antoni. En tot cas, entén que es deixa córrer
aquesta línia de finançament i que en buscaran d’al-
tres del tipus conveni amb la Generalitat.

El Sr. Portabella diu que no han abandonat aques-
ta línia de finançament, sinó que volen que hi hagi el
sentit comú suficient com per reconèixer el treball de
l’IMMB i que, per tant, es puguin acollir a aquesta lí-
nia sense haver de fer coses que pensen que no són
necessàries. Diu que això ha passat també als mer-
cats de Sabadell o de Molins de Rei, que tenen una
mida diferent, i on l’IMMB ha acabat assessorant i re-
solent qüestions i, per tant, creu que no té sentit que
la licitació l’hagi de fer Madrid i després l’Institut de
Mercats hagi d’anar a resoldre les coses, i que no és
lògic que un Institut que és reclamat pels mercats
en l’àmbit de tot l’Estat, fins i tot de l’Ajuntament
de Madrid, no pugui intervenir de manera directa en
el projecte, quan en són especialistes. Finalment, es
mostra confiat en el diàleg i creu que arribaran a un
acord quan tinguin el projecte executiu i un pacte
amb els tres mercats que hi ha dins del mercat de
Sant Antoni, i aclareix que ja n’han començat a parlar
amb el director de Mercasa i que en continuaran par-
lant.

La Sra. Fandos demana al Sr. Portabella que li res-
pongui la pregunta concreta que ha formulat.

El Sr. Portabella diu que no ho sap del cert per què
no disposa de la informació i que, com que no es vol-
dria equivocar, prefereix no contestar però que en el
cas de Mercats, que és el que els ocupa, ha anat tal
com els ha explicat. En tot cas, també desconeix si
Mercasa, que intenta tenir ingressos a través de fer
plans, té el seu corresponent en altres àmbits, ja que
en alguna ocasió, per exemple a Paisatge Urbà en el
cas d’edificis catalogats, s’han trobat amb el mateix,
però desconeix si això està generalitzat o no.

Es dóna per tractada.
5. Com valora el Govern municipal les dades que

apareixen a la Memòria socioeconòmica de Barcelo-
na de l’any 2005 del Consell econòmic i social? Com
afecten a la ciutat de Barcelona? Quines són les ac-
tuacions que preveu endegar per fomentar aquest
sector?

La Sra. Ortega destaca que a la memòria del Con-
sell Econòmic i Social de Barcelona, que fa una ra-
diografia amb dades i indicadors socioeconòmics i
ocupacionals de la ciutat, hi ha un apartat que analit-
za els diferents sectors productius i, concretament,
respecte l’activitat industrial, comenta que l’evolució
del 2005 ha estat força decebedora i apunta que, se-
gons les dades de l’enquesta industrial, que reflecteix
les opinions dels empresaris de la regió metropolita-
na, les expectatives, que eren moderadament positi-
ves a començament d’any, no s’han acabat de mate-
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rialitzar, entre altres raons per la feblesa del creixe-
ment de la demanda interna europea, els primers
símptomes de desacceleració del creixement del con-
sum a Espanya, la persistència de l’encariment del
cru, la creixent competència a tots els mercats de tots
els productes originaris de les noves economies
emergents, etc., i posa de manifest que les empreses
que declaren menys producció que un any abans su-
peren les que l’han incrementat. En el mateix sentit,
segons dades del número 60 de la revista Barcelona
Economia, corresponent al mes de març, es conclou
que, el 2005, la indústria catalana haurà tancat amb
el pitjor any de la història recent pel que fa a la contri-
bució al creixement econòmic, i la feblesa del creixe-
ment econòmic europeu i la pèrdua de competitivitat
apareixen com el factor recurrent a l’hora d’explicar
aquesta atonia de l’activitat industrial a Catalunya.
Considera que, un cop es té aquesta radiografia,
l’Ajuntament de Barcelona no pot estar impassible, i
que ha de reaccionar i intentar incidir perquè aquest
escenari no es perpetuï, i és en aquest sentit que for-
mulen la seva pregunta.

El Sr. Portabella entén que una part de la resposta
ja l’ha donada la Sra. Ortega, ja que la memòria
socioeconòmica diu, efectivament, el que ha plantejat
la regidora, també pel que fa a les causes, totes les
quals van més enllà de l’àmbit de Barcelona, ja siguin
d’abast estatal, europeu o global. Per tant, el que
identifica Barcelona, tant per la part positiva com per
la negativa, és que està submergida en una activitat
econòmica pròpia de la Unió Europea i dels països
avançats que en formen part, cosa que té, per una
banda, conseqüències negatives fruit del procés de
globalització i de l’estancament del consum a escala
europea i, per altra banda, un diferencial positiu per a
la ciutat, que és la creació de llocs de treball –actual-
ment la més alta de la història de la ciutat–, així com
una revifada sobre els processos industrials que no
es basen en la utilització de mà d’obra intensiva. Per
tant, sembla que hi ha un repunt a l’alça en el primer
semestre de l’any 2006 en aquest tipus de producció.
Fa avinent, però, que l’Ajuntament no es queda de
braços plegats, sinó que intenta abordar tot allò que
es pot millorar, i diu que d’aquest mateix informe indi-
ca que la taxa de creixement és positiva –ja que su-
pera la lleu desacceleració de l’any 2004–, i estima el
creixement del PIB de la ciutat i de la Regió metropo-
litana en un 3,2%.

Continua dient que l’informe també parla de tres ei-
xos bàsics en els que cal seguir treballant per tal
d’assegurar el futur de la ciutat, que són la taxa de
fracàs escolar, la innovació i les infraestructures. Pel
que fa al fracàs escolar, considera que és un aspecte
molt important en l’àmbit econòmic, i s’hi intervé mit-
jançant el Consell Municipal de Formació Professio-
nal de Barcelona, que ja ha emprès diversos serveis
en aquesta línia, però entén que el pes correspon als
àmbits universitari i de formació professional. Pel que
fa a la innovació, diu que l’Ajuntament hi dedica molts
esforços mitjançant el parc Barcelona Media, el Dis-
tricte Barcelona Tecnologies de la Informació i la Co-
municació, Bioempresa 22@, el Campus de Llevant,
del Barri de joves emprenedors, de Centre Tecnolò-
gic i de R+D, o de projectes horitzontals. Pel que fa a
les infraestructures, creu que estan en un punt previ a
tenir un gran esclat: l’ampliació del Port de Barcelona,
que l’any 2005 va créixer un 23% en relació a l’any

anterior pel que fa a milions de tones de mercaderies,
i va tenir un increment important de la seva capacitat,
que ara està acabant i que també tindrà repercussió
en l’àmbit turístic dels creuers; pel que fa a l’Aeroport,
tot i l’incomprensible decisió d’Iberia, Barcelona ha
tingut uns creixements espectaculars, s’ha doblat la
capacitat de l’aeroport de Barcelona i la seva utilitza-
ció en l’última dècada, i en aquests moments té 27
milions de passatgers, i es preveu que el 2010 s’as-
soleixin els 40 milions de passatgers i, per tant, no
només ha estat l’aeroport de la seva magnitud que
més ha crescut a Europa, sinó que es preveu que
aquest creixement continuï sent igual d’important; pel
que fa al tren d’alta velocitat, esperen que arribi d’una
vegada i que permeti connectar la ciutat amb el cen-
tre d’Europa, que és el que interessa; la Fira està en
un procés d’ampliació, al final del qual serà una de
les tres fires més grans d’Europa i una de les que tin-
drà més possibilitats.

Així, si bé és cert el que exposava la Sra. Ortega,
l’informe també dóna punts de reconeixement a la
tasca diferenciada que fa Barcelona en relació a la
conjuntura internacional, però creu que és clar que
Barcelona no té la possibilitat de sortir de la dinàmica
global que s’ha instal·lat en l’àmbit de la regió euro-
pea, com tampoc no la té cap altra ciutat.

La Sra. Ortega diu que coincideixen pel que fa a
les conseqüències, que la memòria socioeconòmica
posa de relleu altres aspectes que han estat positius
per a la ciutat, però que no es poden adormir amb les
dades positives, perquè s’entra en un estat d’auto-
complaença que considera erroni. Continua dient
que, amb aquesta pregunta, han volgut posar sobre
la taula una dada preocupant, que és la pèrdua de
pes que té la indústria i l’efecte que té sobre el con-
junt de l’ocupació, i esperaven que el Sr. Portabella
els donés avui dades, mesures i estratègies més con-
cretes per tal de potenciar una indústria que cal dotar
de més valor afegit, més sostenible i competitiva.

Pel que fa a les infraestructures, considera que han
perdut molt de temps, i en posa diversos exemples:
no hi ha un quart cinturó, imprescindible per millorar
la competitivitat de les empreses de l’àrea metropoli-
tana; el Port té unes excel·lents condicions, però l’Ae-
roport, en aquests moments, no està en les millors
condicions ni en el seu millor moment.

Seguidament, remarca que la situació és canviant
i, per tant, no es poden anar reproduint les mateixes
mesures, que són les que ha mencionat el regidor en
la resposta i que ja coneixia, i per això esperava que
s’exposarien unes estratègies i mesures més concre-
tes i adients en aquesta nova situació que porta cap a
un escenari de futur que no és gens esperançador.
Creu que és a l’àmbit local a qui correspon implantar
noves mesures davant la tendència globalitzadora i
que, si no es fa, s’encamina cap a un escenari gens
positiu.

El Sr. Portabella diu que potser ha interpretat mala-
ment el que la Sra. Ortega volia saber amb aquesta
pregunta i que podria respondre amb més detall, però
que les situacions concretes poden ser infinites. En
tot cas, considera un aspecte clau de la ciutat de Bar-
celona que hagi pres la decisió d’enfocar-se cap a la
ciutat del coneixement, que no substitueix la indústria
de la ciutat, sinó que s’afegeix una nova indústria a la
ja existent, i considera que les tasques centrades en
el 22@, però també a la Zona Franca i a altres in-
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drets de la ciutat, són la línia de futur a seguir per les
ciutats europees, que aporten valor afegit en l’àmbit
dels recursos humans, amb la captació de talent i
l’aposta per sectors de futur com la nanotecnologia,
la biotecnologia, etc. És en aquest entorn que bus-
quen els avantatges diferencials que té la ciutat, ofe-
reixen moltes possibilitats perquè la gent s’adreci a
l’administració o perquè aquesta ajudi els emprene-
dors, mitjançant Barcelona Activa, Porta 22, i cita al-
gun dels molts plans i mesures concretes que es
duen a terme. Creu que Barcelona no s’està quedant
endarrerida, sinó que l’Ajuntament ha pres una deci-
sió estratègica, que pensen que és encertada i que
res apunta a que no sigui així, que és apostar per la
ciutat del coneixement, i considera que, un cop triada,
aquesta estratègia no es pot canviar dràsticament,
sinó que ara cal avançar en aquest camí, perquè si,
per una informació de caràcter puntual, es vol canviar
sobtadament la direcció de l’estratègia, al final es
perd el rumb.

La Sra. Ortega es mostra preocupada perquè con-
sidera que no és encertat mantenir-se tan immòbil
amb l’estratègia adoptada, ja que és necessari poder
adaptar-se a les noves circumstàncies, i creu que no
s’ha de llegir només la part positiva de l’informe del
Consell Econòmic i Social, sinó que s’ha de llegir
sencer, perquè posa de manifest una tendència cada
cop més complicada i, per tant, cal ser conscient dels
nous obstacles o inconvenients i, si cal, modificar
l’estratègia per tal d’evitar-los, però considera que el
Sr. Portabella els està ignorant, i només veu l’immobi-
lisme en l’actuació del govern, que està immers en
l’autocomplaença de què tot ho fan bé. Finalment, li
recomana una lectura acurada de l’informe, perquè
creu que cal prendre’n nota i actuar en conseqüència.

El Sr. Portabella respon que l’actuació del Govern
sí que té en compte la informació sobre la situació,
sap on estan els obstacles i les dificultats, i tenen els
instruments necessaris per a fer-hi front.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
6. Quin és el capteniment de l’equip de govern mu-

nicipal pel que fa a la futura ampliació de l’aeroport
de Barcelona?

La Sra. Mejías recorda que l’objectiu en relació a
l’aeroport de Barcelona era assolir els 40 milions
d’usuaris l’any 2020, objectiu que considera bastant
ambiciós, i fa avinent que, en les darreres trobades
amb empresaris del sector, aquests han posat de ma-
nifest la necessitat de fomentar o millorar l’Aeroport
de Barcelona per tal d’assolir els objectius que la ciu-
tat demanda, així com la necessitat de trobar noves
ubicacions per a nous serveis de l’aeroport, com ara
la de crear un heliport, que beneficiaria la ciutat de
Barcelona així com el seu entorn metropolità, i només
cal posar com a exemple la celebració del darrer
Gran Premi de Fórmula 1 a Montmeló. Seguidament,
recorda també que aquest creixement s’ha de dur a
terme d’acord amb el Pla Director de l’Aeroport de
Barcelona, però que ara mateix es veu limitat per
l’ampliació dels espais de protecció ambientals vincu-
lats al projecte Xarxa Natura 2000, i la proposta d’am-
pliació d’aquest pla podria limitar el creixement de
l’Aeroport de Barcelona, tant pel que fa al seu correc-
te funcionament com, sobretot, a la ubicació dels
nous serveis. Si això fos així, atès que el vigent Pla
Director ja té la declaració d’impacte ambiental i ja

preveu suficients mecanismes de protecció i de ga-
rantia dels hàbitats naturals, consideren que no cal
crear nous instruments de protecció. És tenint en
compte aquesta situació que formula la seva pre-
gunta.

El Sr. Portabella informa que es pot arribar als 70
milions de passatgers sense tenir cap incidència nova
sobre la superfície de l’Aeroport determinada al Pla
Director i, per tant, considera una mica banal la dis-
cussió que s’està plantejant en aquests moments so-
bre la limitació o no de l’Aeroport de Barcelona per-
què, com ha dit la regidora, en aquests moments hi
ha 27 milions de passatgers, creu que es pot arribar
als 30 milions aquest any i, d’aquí als 70 milions, en-
cara hi ha un marge molt important. A continuació,
especifica els aspectes que cal plantejar-se davant
d’aquesta situació: si volen o no passar dels 70 mi-
lions en un aeroport, perquè això té un cost i s’ha de
valorar; si volen realment ampliar l’espai aeroportuari
de l’Aeroport més enllà del que ara ja està previst,
que ja és molt, perquè el principal problema que ha
tingut l’Aeroport és que no s’ha desenvolupat en la
mesura del previst al Pla que el Ministeri va aprovar
el 1999, però l’evidència de tenir una ciutat aeropor-
tuària, de tenir una àrea de serveis logístics vinculats
a l’aviació i de tenir un espai vinculat als serveis de
terra –càterings i altres serveis– és el que ara cal
desenvolupar. Per tant, pensen que és una mica pre-
cipitat estar parlant de què passarà després del Pla
Director, perquè aquest pla permet arribar a la xifra
de 70 milions, i creu que el que ara cal parlar del des-
envolupament del Pla Director i de les possibilitats
que ofereix, que no necessiten l’ocupació d’una major
superfície aèria perquè es desenvolupin.

La Sra. Mejías considera que els motius pels quals
el Pla Director no s’ha desenvolupat amb l’agilitat que
calia estan vinculats a les dificultats derivades de la
protecció d’hàbitats naturals, i que el creixement de
l’aeroport fins a arribar als 70 milions –que creu que
és un objectiu molt ambiciós, ja que els experts par-
len només de 40–, està directament afectat per la
protecció dels espais ambientals. Per tant, voldria
que el govern definís quina és la prioritat, perquè con-
sidera molt important per a la ciutat el desenvolupa-
ment de l’Aeroport, sobretot per al turisme, i creu que
cal tenir clar què es vol fer, i evitar que aspectes com
la protecció d’espais mediambientals pugui endarrerir
el projecte. Considera que s’han de definir prioritats i,
per això, demanen que el govern aclareixi si la priori-
tat és l’aeroport o la protecció mediambiental.

El Sr. Portabella considera que l’Aeroport de Bar-
celona no s’ha desenvolupat per una decisió política
del govern de l’Estat el 1999, que és qui n’era el
responsable, i que no té res a veure amb l’entorn am-
biental. Seguidament, fa un repàs de l’estat de les
infraestructures previstes: la tercera pista està cons-
truïda, però la terminal sud va endarrerida, així com
els nous accessos –línia 9 del metro, tren d’alta velo-
citat, el ramal diferenciat de carreteres amb accés di-
recte a la terminal sud–, el centre de càrrega i descàr-
rega, la ciutat aeroportuària, que està en terreny
aeronàutic, etc. Considera que tot això no s’ha des-
envolupat perquè aquell que havia de fer la inversió,
que és un organisme 100% estatal, no ho ha fet, i re-
corda que l’Ajuntament ja ha demanat de participar
de la gestió d’aquest organisme de manera que
l’Ajuntament, la Generalitat de Catalunya i, si s’escau,
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amb la Cambra de Comerç, puguin tenir un percen-
tatge de decisió estratègica decisiva, és a dir, no infe-
rior al 50%, però que això no ha passat i, per tant,
l’Ajuntament, no hi té cap responsabilitat ni tampoc
influència, i considera que aquest és el problema, i no
el medi ambient. Reitera que el Pla Director preveu
que es pugui arribar als 70 milions de passatgers,
cosa que comportaria la construcció d’un edifici
satèl·lit que ocuparia terrenys inclosos en el Pla i, per
tant, considera que el tema de debat hauria de ser si
es vol superar aquest volum de viatgers i, en cas afir-
matiu, com s’hauria de fer, i només llavors sorgiria el
debat ecològic, però que fins llavors queda molt camí
per recórrer. Per tant, abans d’arribar a aquest debat
cal tenir un aeroport que doni resposta a les necessi-
tats de Catalunya, de Barcelona i l’àrea metropolita-
na, i de tota la seva àrea d’influència, que arriba a 19

milions d’habitants –7 a la primera corona i 12 a la
segona.

Finalment, diu que en aquest moment s’han de
centrar en les inversions en infraestructures per a po-
der fer la nova terminal, que hi hagi un bon funciona-
ment de la torre de control, que hi hagi una solució
sobre l’impacte acústic de la sortida d’avions de la
tercera pista, pensar si volen o no aquest edifici
satèl·lit, etc., i que queda molt camí per recórrer fins a
arribar al debat ecològic.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les disset hores i
cinquanta minuts.

Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient

Acta de la sessió celebrada el dia 11 de juliol de
2006 i aprovada el dia 26 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 11 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient,
sota la presidència de la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Francesc Narváez i Pazos, Ferran Julian i González,
Xavier Florensa i Cantons, Joan Puigdollers i Fargas,
Eduard García i Plans, Alberto Villagrasa i Gil i Xavier
Basso i Roviralta, assistits per la tècnica d’Adminis-
tració General, Sra. Neus Sabí i Rojas, la qual actua
per delegació expressa del secretari general i cer-
tifica.

També hi són presents els Srs.: Joan Conde i del
Campo, gerent del Sector de Serveis Urbans i Medi
Ambient, i Jordi Campillo i Gámez, director-gerent de
l’Institut Municipal de Parcs i Jardins de Barcelona.

Excusen la seva absència les Imes Sres.: Ma-
ravillas Rojo i Torrecilla i Magda Oranich i So-
lagran.

S’obre la sessió a les disset hores.
La Sra. Mayol agraeix als presents que s’hagin

adaptat a la sol·licitud de canvi d’horari feta per ella
mateixa i pel Sr. Puigdollers, per tal de poder assistir
al lliurament de la Medalla d’Or de la Ciutat al Sr. Ri-
bera.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del pla de millora de la se-
nyalització horitzontal dels Districtes de Sants-
Montjuïc, les Corts, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia, Hor-
ta-Guinardó, Nou Barris, Sant Andreu i Sant Martí,
per als exercicis 2006-2007, i per un import
d’1.299.888,02 euros.

2. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del pla de millora de la se-
nyalització vertical dels Districtes, lot 1, zona sudoest
i lot 2, zona nordest, per als exercicis 2006-2007, i
per un import de 721.283,46 euros.

3. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del pla de millora de mante-
niment de proteccions i mobiliari urbà de carrers
prioritaris a la ciutat de Barcelona, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 922.491 euros.

4. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’execució de les obres a la
xarxa de clavegueram de Barcelona, als entorns de la
travessera de Gràcia, per als exercicis 2006-2007, i
per un import de 890.924,81 euros.

5. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de les obres a la xarxa de
clavegueram de Barcelona, a la conca Diagonal-
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Barceloneta, per als exercicis 2006-2007, i per un im-
port d’1.357.520,83 euros.

6. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 19 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat, del contracte de consultoria i direcció
facultativa de les obres del projecte del pla de millora
de calçades de la xarxa viària bàsica amb paviment
sonoreductor a la ciutat de Barcelona, zona est, per
als exercicis 2006-2007, i per un import de 29.800
euros.

7. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 19 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat, del contracte de consultoria i direcció
facultativa de les obres del projecte del pla de millora
de calçades de la xarxa viària bàsica amb paviment
sonoreductor a la ciutat de Barcelona, zona oest, per
als exercicis 2006-2007, i per un import de 29.800
euros.

8. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 19 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’obres de pintura antien-
ganxines i antigrafits en l’enllumenat i semàfors de
les zones comercials de Barcelona, dels Districtes de
la Ciutat, per als exercicis 2006-2007, i per un import
d’1.099.738,20 euros.

9. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat Pedelta, SL el
contracte de la direcció facultativa de les obres del
projecte del pla de millora de manteniment de protec-
cions i mobiliari urbà dels carrers prioritaris a la ciutat
de Barcelona, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 8.500 euros.

10. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de la coordinació en matèria de
seguretat i salut de les obres del projecte del pla de
millora de calçades de la xarxa viària bàsica amb
paviment sonoreductor a la ciutat de Barcelona, zona
oest, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
7.500 euros.

11. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de la coordinació en matèria de
seguretat i salut de les obres del projecte del pla de
millora de calçades de la xarxa viària bàsica amb pa-
viment sonoreductor a la ciutat de Barcelona, zona
est, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
10.500 euros.

12. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de la coordinació en matèria de
seguretat i salut de les obres del projecte del pla de
millora de manteniment de proteccions i mobiliari

urbà dels carrers prioritaris a la Ciutat, per als exerci-
cis 2006-2007, i per un import de 3.500 euros.

13. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de coordinació en matèria de se-
guretat i salut de les obres del projecte del pla de mi-
llora de la senyalització vertical a la ciutat de Barcelo-
na, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
2.500 euros.

14. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de coordinació en matèria de se-
guretat i salut de les obres del projecte del pla de mi-
llora de la senyalització horitzontal dels Districtes de
Ciutat Vella i l’Eixample, per als exercicis 2006-2007,
i per un import de 2.000 euros.

15. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica al senyor Miguel Ángel Sáez
Lozano el contracte de coordinació en matèria de se-
guretat i salut de les obres del projecte del pla de mi-
llora de la senyalització horitzontal dels Districtes de
Sants-Montjuïc, les Corts, Sarrià-Sant Gervasi, Grà-
cia, Horta-Guinardó, Nou Barris, Sant Andreu i Sant
Martí, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
3.500 euros.

16. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de la realització del projecte i la direcció
facultativa de les obres del pla de millora de la senya-
lització vertical de la ciutat de Barcelona, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import de 10.555 euros.

17. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de la realització del projecte i la direcció
facultativa de les obres del pla de millora de la senya-
lització horitzontal dels Districtes de Ciutat Vella i l’Ei-
xample, pels exercicis 2006-2007, i per un import de
9.555 euros.

18. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de la realització del projecte i la direcció
facultativa de les obres del pla de millora de la senyalit-
zació horitzontal dels Districtes de Sants-Montjuïc, les
Corts, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia, Horta-Guinardó,
Nou Barris, Sant Andreu i Sant Martí, per als exercicis
2006-2007, i per un import d’11.890 euros.

El Sr. Puigdollers sol·licita accés a diversos expe-
dients i informació sobre un dels adjudicataris.

El Sr. Narváez aclareix que aquest adjudicatari és
una empresa unipersonal, i que està plenament capa-
citada per dur a terme les tasques encarregades.

El Sr. Conde confirma que aquesta empresa és uni-
personal, i destaca que són especialistes en aquest
tema.
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b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Resoldre les al·legacions presentades en relació
a la modificació puntual del Títol VI, Gestió de Resi-
dus, de l’Ordenança general del medi ambient urbà,
el seu annex IV.1, zonificació de sistemes de recolli-
da i l’annex IV.2, Residus admissibles als punts
verds, punts verds de barri i punts verds mòbils, en el
sentit de desestimar les al·legacions formulades pel
Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya, pel
Grup Municipal de Convergència i Unió, per Aceser, i
pel Gremi Provincial de Transports i Maquinària de la
Construcció totes elles presentades en fase d’exposi-
ció pública, d’acord amb l’informe tècnic, que figura a
l’expedient, de 14 de juny de 2006. Aprovar definitiva-
ment, l’esmentada modificació; i publicar-la al Butlletí
Oficial de la Província.

La Sra. Mayol formula la proposta d’acord a dicta-
minar.

El Sr. Narváez manifesta que aquest punt ja l’han
debatut anteriorment i que, per tant, no cal afegir res
de nou, tret que l’oposició precisi algun aclariment a
les al·legacions.

El Sr. Puigdollers constata que no hi ha hagut cap
voluntat per part del govern municipal d’acceptar cap
de les al·legacions formulades i, per tant, només po-
den votar en contra.

El Sr. Villagrasa avança que, atès que no s’ha ac-
ceptat cap al·legació, també votaran en contra.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament con-
trari de CIU i PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

2. Desestimar, d’acord amb l’informe de 23 de juny
de 2006 que figura a l’expedient, les al·legacions for-
mulades per Fomento de Construcciones y Contratas
i per GROUPAMA en l’expedient que té per objecte
resoldre la possible responsabilitat patrimonial en que
FCC, SA, hagués pogut incórrer en l’execució de les
obres de conservació del clavegueram del carrer de
Sant Iscle executades dins el contracte 287/94 de
concessió de la conservació del clavegueram de la
ciutat de Barcelona. Declarar la responsabilitat patri-
monial conjunta i solidària de Fomento de Cons-
trucciones y Contratas, SA, i GROUPAMA. Ordenar a
Fomento de Construcciones y Contratas i a GROU-
PAMA conjunta i solidàriament, que en el termini de
dos mesos aboni a l’Ajuntament l’import de cinc mi-
lions set-cents quaranta-set mil nou-cents setanta-
cinc euros amb set cèntims (5.747.975’07) per mitjà
de la liquidació que s’acompanya. Advertir-los, així
mateix, que hauran d’abonar l’import que determini la
jurisdicció contencioso-administrativa si l’Ajuntament
fos condemnat a indemnitzar als interessats que no
van acceptar la indemnització de 10.000 euros que
l’Ajuntament va abonar a tots els que es van adherir
al conveni. Incorporar a l’expedient les al·legacions

formulades per la Sociedad General de Aguas de
Barcelona. Declarar la improcedència de pronunciar-
se sobre una eventual responsabilitat de l’esmentada
companyia, atès que en tot cas correspondria a FCC
repetir contra la mateixa.

El Sr. Narváez diu que no renuncien a cobrar les
indemnitzacions reglamentàries i necessàries sobre
els defectes que van causar l’enfonsament del clave-
gueram del carrer de Sant Iscle, i exposa que aquest
és el pas administratiu previ, i que van esgotant totes
les vies administratives que portin a l’èxit de les recla-
macions de l’Ajuntament de Barcelona.

El Sr. Puigdollers anuncia el vot favorable del seu
Grup.

El Sr. Villagrasa manifesta que el seu Grup s’abs-
tindrà, perquè sembla que l’Ajuntament s’eximeix de
tota responsabilitat, i creu que no és així. Considera
que caldria fer, si no una comissió formal, sí almenys
una reunió informativa amb FCC, Aigües de Barcelo-
na i alguns dels afectats, en què s’expliqués als
Grups municipals quina és la situació. En tot cas,
considera que el dret dels veïns és prioritari. Final-
ment, vol saber si, arran d’aquests fets, el govern mu-
nicipal adjudicarà més contractes a aquesta empresa
a partir d’ara, o bé hi tindrà algun tipus de mirament a
l’hora de fer-hi més contractes.

El Sr. Narváez considera que una cosa no té res a
veure amb l’altra, atès que demanar responsabilitat
patrimonial no vol dir que l’Ajuntament s’hagi eximit
de res, sinó que l’Ajuntament va dir en el seu dia que
la responsabilitat patrimonial la tenia el contractista
d’acord amb el contracte de manteniment permanent
del clavegueram de la ciutat, i actuen en conseqüèn-
cia. A més, se’ls havia encarregat la part complemen-
tària de l’obra que finalment, i les conclusions dels
tècnics que van intervenir en la investigació i de l’en-
ginyer escollit pel Col·legi d’Enginyers van ser les ma-
teixes. Per tant, considera que no és hora de fer cap
reunió ni comissió, perquè ja s’han posicionat respec-
te del què pensen que va passar, i per això tiren en-
davant aquesta reclamació patrimonial. Aclareix,
doncs, que no tracten d’eludir responsabilitats, sinó
d’actuar conforme als informes tècnics.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Villagrasa expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
3. Demanar a l’alcalde i al Govern Municipal que,

amb caràcter d’urgència, arbitri les solucions neces-
sàries per tal de garantir la qualitat a les platges de la
Barceloneta i de la Mar Bella.

El Sr. Puigdollers formula la proposició.
La Sra. Mayol anuncia el vot contrari perquè no

comparteixen la percepció del Grup de CIU respecte
de l’estat de les platges. Seguidament, informa que la
platja de la Barceloneta va rebre una aportació de
sorra de 80.000 m3 abans de Setmana Santa, i una
aportació de 30.000 m3 més el mes de juny, i consi-
dera que en aquests moments està com feia temps,
almenys quatre anys, que no ho estava, i remarca
que la millora és molt visible i que fins i tot el presi-
dent de l’AVV de la Barceloneta així ho ha manifestat
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en un programa de Barcelona Televisió. Pel que fa a
la Mar Bella, creu que no està en pitjors condicions
que altres anys, sinó similars. En conjunt, doncs, con-
sidera que, l’any passat, les platges estaven en pit-
jors condicions que enguany.

En relació al Ministeri de Medi Ambient, diu que
van entendre que l’any passat no hi hagués una apor-
tació addicional de sorra, encara que feia falta, atès
que les obres estaven, teòricament, a punt de comen-
çar i, per això, van demanar un esforç a la ciutadania,
entenent que era un any de transició. Van considerar,
però, que enguany no se li podia tornar a demanar un
esforç similar, donat que les obres s’han endarrerit
per culpa del Ministeri i, per això, van demanar que
fessin ells l’esforç addicional, i no els ciutadans, i creu
que aquest esforç extra s’ha fet i el valora molt positi-
vament. En aquest sentit, precisa que actualment
s’estan fent unes obres d’emergència a la Barcelo-
neta mitjançant aportació de sorres, reparació dels
espigons de Ginebra i reparació de les infraestruc-
tures malmeses pels temporals de la passada tardor:
dutxes, senyalització, megafonia, etc.

Finalment, creu que, afortunadament, les platges
estaran molt millor d’aquí a un any, quan les obres
estiguin força avançades, ja que es farà una aporta-
ció d’un milió de metres cúbics de sorra a les platges
de Barcelona i, per tant, les tindran com les tenien el
1992, o millor.

El Sr. Puigdollers pregunta quan començaran les
obres.

La Sra. Mayol diu que s’està acabant l’exposició
pública del projecte d’estabilització de les platges,
que l’Ajuntament ha fet les al·legacions pertinents, i
que el Ministeri de Medi Ambient haurà de decidir. En
tot cas, considera que enguany les platges estan en
millors condicions que l’any passat, i de cap manera
comparteix la diagnosi del Sr. Puigdollers de què les
platges no estan en bones condicions.

El Sr. Puigdollers vol deixar clar que el Grup de
CIU no comparteix aquesta percepció que les platges
de Barcelona tenen el millor estat de la seva història,
sinó que creu que l’estat de la sorra de les platges és
lamentable.

El Sr. Garcia fa un repàs de les platges del districte
de Sant Martí i considera que Nova Icària està en un
estat adequat, Bogatell està més justa de sorra i, fi-
nalment, la Mar Bella té un problema de sorra impor-
tant, inclosa la part que toca a l’espigó sud on, fa un
temps, es van prendre mesures per protegir la
privacitat dels banyistes mitjançant un talús però,
com que la platja queda curta, hi ha algunes topades
entre tèxtils i nudistes. Recorda que la Sra. Mayol es
va comprometre fa un any a arreglar aquest talús,
però diu que ara està pitjor. Pel que fa als surfistes,
com que el nivell de sorra ha baixat tant, han quedat
al descobert roques que normalment estan cobertes
per sorra, cosa que li sembla perillosa.

El Sr. Villagrasa expressa el vot favorable perquè,
tal com van dir a la darrera Comissió, si bé la situació
és una mica millor que l’any passat, les platges no
estan a la situació més idònia per la manca de sorra,
sobretot la part de la Mar Bella, Sant Sebastià i la
Barceloneta. Creuen que hi ha un problema, que
l’any de paciència que se’ls va demanar ja ha pres-
crit, i que el que s’està fent és insuficient.

La Sra. Mayol aclareix que ella no ha dit, com afir-
ma el Sr. Puigdollers, que les platges de Barcelona

estan en el millor estat de la seva història. Seguida-
ment, entén que és opinable dir si el que es fa és sufi-
cient o no, però no comparteix l’afirmació que les
platges estan molt pitjor que l’any passat, perquè no
és cert i es pot mesurar. En aquests moments, a les
platges de la Barceloneta hi ha el doble de sorra que
l’any passat i, per tant, no està en les millors condi-
cions de la seva història, sinó que és l’any que està
millor des dels temporals de l’any 2002, en què les
platges van quedar molt malmeses. Reitera que l’any
passat van acceptar al Ministeri un any de transició,
però que no estaven disposats a concedir un segon
any de transició i, per això, s’han aportat 110.000 m3

de sorra a la Barceloneta, que necessàriament s’han
de notar. A continuació, diu que els problemes que
plantegen en relació a la Mar Bella, i també a la Nova
Mar Bella, són certs i que, precisament per això, cal
un projecte d’estabilització com el que s’està fent. En
tot cas, accepta que aquestes dues platges tenen al-
guns problemes, però no que estiguin pitjor que l’any
passat, i considera que, globalment, les platges de
Barcelona estan millor que l’any passat, si bé no es-
tan encara en la situació òptima, que s’assolirà quan
es dugui a terme el projecte d’estabilització i s’acon-
segueixi que sigui permanent.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
4. Que l’Ajuntament de Barcelona garanteixi la no

ocupació de la via pública de les zones properes
d’accessibilitat a les platges de la ciutat, garantint
l’accés, així com, la neteja e higiene de les mateixes,
per assegurar un bon ús de les platges, al igual que
el compliment de les Ordenances Municipals.

El Sr. Villagrasa fa referència a la zona verda que
hi ha als laterals de les platges de la Mar Bella i de
Nova Icària que, els caps de setmana, està sent ocu-
pada per càmpings improvisats. Entén que es fa una
ocupació excessiva d’aquesta zona i que després, lò-
gicament, queda molt bruta. També manifesta que
també s’ocupen els accessos naturals a cada platja i
que, en general, creuen que se n’està fent un ús
abusiu. És en aquest sentit que formula la seva pro-
posició.

El Sr. Puigdollers anuncia el vot favorable del seu
Grup.

La Sra. Mayol creu que s’està parlant de dues co-
ses diferents. D’una banda, que en un parc de la ciu-
tat, que està darrera de les platges, hi ha un ús tipus
pic-nic, on s’estan fent unes actuacions de refor-
çament de la neteja, i diu que, en aquests moments,
no està permès fer-hi pic-nic i que, si bé s’està trac-
tant que aquell espai no sigui utilitzat com es fa, con-
sidera que han d’actuar amb molta cautela, perquè
no es tracta de matar mosquits a canonades. Acla-
reix, però, que això no impedeix en cap moment l’ac-
cés a les platges, el qual està garantit, i manifesta
que, en preparar la resposta, no sabia ben bé a què
s’havia de contestar, perquè barreja conceptes. Per
tant, considera que una cosa és que hi hagi un ús in-
adequat d’un espai verd, que és una qüestió sobre la
que ja hi estan treballant, i una altra cosa és que això
dificulti l’accés a les platges, cosa que pensa que no
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succeeix, i demana al Sr. Villagrasa que concreti més
la seva pregunta per tal de poder donar-li més infor-
mació.

El Sr. Villagrasa diu que té la sensació que no s’es-
tà actuant perquè, quan es passeja per la zona, es
veu que se n’està fent un ús excessiu, que està ple
de persones fent-ne ús de càmping, amb una cadira i
una taula, i que després queda molt brut. Considera
que aquests comportaments tenen cabuda en el capí-
tol desè del Títol II de l’Ordenança de convivència,
referit a l’ús impropi de l’espai públic. Pel que fa a
l’accés, aclareix que no es refereix a les zones asfal-
tades, sinó a les zones naturals d’accés, als camins
que porten a les platges, que queden interromputs a
causa de l’ús d’aquest espai.

La Sra. Mayol afirma que no hi ha cap persona que
hagi anat a la platja i que no hi hagi pogut arribar per-
què en aquest camí algú li ho hagi impedit. Per tant,
reitera que l’accés a les platges està totalment garan-
tit. Per altra banda, diu que poden pensar que hi ha
un ús intensiu d’un espai, però entén que cal actuar
d’acord amb la complexitat de la situació, i que po-
den, però no n’estan disposats, a enviar a la policia
per impedir que la gent utilitzi un espai de gespa per
seure i menjar. Per tant, si el que estan dient és que
han d’actuar d’una forma contundent per impedir de
manera repressiva l’ús d’aquest espai, ho considera
inadequat i no ho farà i, en tot cas, li sembla inaccep-
table que es barregi això amb l’accessibilitat a les
platges, perquè són dues realitats diferents. Reitera
que han reforçat la neteja d’aquest espai, i que treba-
llen per tal que aquestes condicions d’ús intensiu de
l’espai públic es produeixin en menor mesura.

El Sr. Narváez diu que tampoc li havia quedat clara
la pregunta i que, fins i tot, havia pensat que hi havia
hagut alguna ocupació de la via pública, permesa per
l’Ajuntament, que dificultava algun pas. Ara que s’ha
aclarit de què estan parlant, però, té la sensació que
la protesta té més a veure amb el tipus de persona
que utilitza aquest espai que no pas amb l’ús o activi-
tat en si. Seguidament, diu que hi ha altres espais de
la ciutat que s’utilitzen de forma molt intensa, com per
exemple el Portal de l’Àngel, que és el carrer més in-
tens d’activitat que hi ha a Barcelona, i explica que el
netegen cinc vegades al dia, que es buiden les pape-
reres amb un interval de mitja hora, i diu que no per
això tancaran l’activitat de Portal de l’Àngel. Per tant,
considera que, si hi ha un espai de molt èxit a la ciu-
tat, especialment a l’estiu, i això fa que sigui necessa-
ri incrementar-ne la neteja respecte de la resta de
l’any, com ara en el cas de les platges, no per això
prohibiran que la gent s’hi pugui menjar un entrepà.
Finalment, recorda que està permès trepitjar el par-
terre del parc de dalt al qual s’està referint i, per tant,
la gent s’hi pot estar.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
5. Quina és la posició de l’equip de govern respec-

te la possible utilització de l’heliport de la Torre
Mapfre per a usos comercials?

El Sr. Garcia formula la pregunta, relativa al fet que
sembla que l’Hotel Arts vol obrir l’heliport que hi ha a
la Torre Mapfre per a ús dels seus clients, per tal que
puguin arribar en helicòpter a la porta de l’hotel. Vo-
len saber si és cert i, en cas afirmatiu, què en pensa
el Govern municipal.

La Sra. Mayol diu que l’Ajuntament no té cap cons-
tància de l’interès d’obrir un heliport a l’edifici de la
Torre Mapfre. Han consultat la Direcció de Ports i
Transports de la Generalitat, que n’és l’òrgan compe-
tent, i confirmen que no hi ha cap heliport autoritzat ni
previst en aquest indret.

Es dóna per tractada.
6. Com s’ha fet la selecció i amb quins criteris dels

agents cívics que fan denúncies per l’incompliment
de l’Ordenança General del Medi Ambient Urbà, Títol
6è, Gestió de Residus. Quantes denúncies s’han pro-
duït des de l’inici d’aquesta acció de govern i per
quins conceptes? Quantes d’aquestes denúncies
s’han convertit en multa? Quantes d’aquestes multes
s’han tramitat? I quantes d’aquestes multes s’han co-
brat a dia d’avui?

El Sr. Puigdollers recorda que a la Comissió del
mes de març ja van preguntar sobre el tema de les
sancions per la recollida d’escombraries, però consi-
dera que encara hi ha qüestions que no han quedat
clares. Pel que fa a la selecció dels agents cívics, diu
que saben que els va contractar l’empresa TERSA,
però no saben si es va publicar alguna llista d’oferta
pública de treball o no, ni quins van ser els criteris de
selecció. També recorda que aquestes persones no
tenen el títol d’autoritat i que, per tant, el valor equival
a la denúncia de qualsevol ciutadà, i és en aquest
sentit que formulen la pregunta.

El Sr. Narváez recorda que no tenen agents cívics,
sinó promotors cívics, i troba important fer la distinció
perquè el concepte “agent” està lligat a la idea d’auto-
ritat i policia, i el concepte “promotor” està lligat a fer
pedagogia. Seguidament, diu que els promotors cí-
vics se centren en fer pedagogia, mentre que l’activi-
tat disciplinària la duen a terme els funcionaris de
l’Ajuntament de Barcelona, que són els únics que po-
den incoar un expedient sancionador per qualsevol
indisciplina que puguin detectar o que un ciutadà co-
muniqui. Per tant, reitera que els promotors cívics no
posen multes, sinó que detecten una infracció i la co-
muniquen, tot i que la major part de les vegades par-
len directament amb l’infractor i es corregeix la indis-
ciplina detectada, que queda amb la reparació
immediata d’aquella acció.

A continuació, informa que enguany, de 115.000
accions per part dels promotors cívics, només s’han
obert 7.851 expedients sancionadors, una part molt
important dels quals correspon als sacs de runa, i ex-
posa el procediment que se segueix en aquest cas
concret: el promotor cívic detecta el sac de runa; un
funcionari de l’Ajuntament es posa en contacte per te-
lèfon o per fax amb l’empresa responsable d’aquell
sac i l’adverteix de la presència del sac, i remarca
que, en aquest moment, encara no s’ha produït cap
sanció; si al cap de 24 hores el sac de runa continua
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al mateix lloc, el funcionari públic el denuncia i co-
mença la seva tramitació. Continua dient que gairebé
el 60% de tots els expedients sancionadors oberts es
troben pagats, en executiva o en recurs d’alçada –la
gran majoria relatives també als sacs de runa–, el
38% està en inici de tràmit, i el 2,1% estan anul·lats
per diferents motius.

Per tant, insisteix que la funció dels promotors cí-
vics és pedagògica, i que la prioritat no és denunciar,
sinó reposar la situació incívica que s’ha produït ante-
riorment, i diu que no és que qualsevol ciutadà pot
denunciar, sinó que qualsevol ciutadà pot informar
l’Ajuntament d’una infracció, i aquest actuarà mitjan-
çant els recursos adients.

El Sr. Puigdollers diu que el Sr. Narváez no li ha
respost la pregunta relativa als criteris de selecció
dels promotors cívics per part de TERSA ni a quants
n’hi ha. En segon lloc, vol saber de quin departament
són els funcionaris que fan les denúncies: de Serveis
Urbans, Guàrdia Urbana... En tercer lloc, vol saber si
totes les denúncies, les 7.851, han estat tramitades, o
bé si hi ha denúncies, com han sabut per l’informe
d’intervenció, que no ho han estat, que no entren al
sistema informàtic de l’Institut Municipal d’Hisenda.
Finalment, diu que demanava els números exactes,
no els percentatges.

El Sr. Narváez respon que el personal que realitza
aquestes funcions ha estat reclutat entre el personal
que havia realitzat funcions similars en anteriors ta-
llers ocupacionals i plans d’ocupació gestionats per
Barcelona Activa, atès que Barcelona Activa compta
amb persones que poden tenir un perfil adient per fer
de promotor cívic.

El Sr. Puigdollers vol saber si, per tant, no hi ha ha-
gut oferta pública.

El Sr. Narváez diu que el sistema de Barcelona Ac-
tiva no és fer oferta pública, sinó reclutar persones
que estan a l’atur o persones que busquen feina i
consten a la seva base de dades, i que TERSA fa la
formació d’aquest personal en allò que necessita per
les tasques que ha de dur a terme i per fer una bona
feina. Informa que actualment hi ha contractades 53
persones i, que els funcionaris que fan les denúncies
són els de Manteniment i els de Guàrdia Urbana.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
7. Quines són les mesures sanitàries o campanyes

d’informació i prevenció de seguretat que està portant
a terme l’Ajuntament de Barcelona desprès de ser
detectat el anomenat “mosquit tigre” a 7 dels 10 dis-
trictes de Barcelona?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta relativa al
mosquit tigre, que des que va aparèixer a Sant Cugat
el 2004, s’ha anat estenent, en lloc de desaparèixer, i
que ha estat detectat ja en set districtes de la ciutat.

La Sra. Mayol explica que l’any 2005 es va detec-
tar l’espècie en set dels deu districtes –Sants-Mont-
juïc, Les Corts, Sarrià, Gràcia, Horta-Guinardó, Nou
Barris i Sant Andreu–, i el seguiment fet durant el
2006 ha permès detectar l’espècie en cinc districtes
–Sants-Montjuïc, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia, Horta-
Guinardó i Nou Barris–, si bé és possible que, com
que tenen capacitat per reproduir-se i es desplacen,
n’hi hagi al conjunt de la ciutat.

A continuació, informa que s’ha desplegat un pro-
grama de vigilància i control del mosquit tigre a la
ciutat en col·laboració amb la Generalitat i amb la

Diputació de Barcelona, en el qual es duen a terme
diverses actuacions: hi ha una atenció personalitza-
da a les trucades i a les visites relacionades amb els
mosquits i les picades i, en primer lloc, es destrien
les trucades –perquè, de vegades, les trucades no
fan referència als mosquits–; en funció de la truca-
da, s’adreça a un o altre recurs; quan hi ha indicis
de mosquits, es donen consells per tranquil·litzar els
ciutadans que truquen, es fa un passi i la valoració
de la incidència al tècnic del programa; després es
programa una visita d’inspecció i d’informació per tal
que facin una identificació i confirmació de l’espècie;
en cas que no sigui mosquit tigre, se li donen els
consells i recomanacions adients per tal de solucio-
nar la problemàtica detectada; en cas que sigui un
mosquit tigre, s’incideix en les mesures preventives
que cal adoptar en el seu habitatge per tal d’intentar
eradicar la presència d’aquesta espècie, i se li pro-
porciona la documentació relativa al coneixement de
l’espècie i les mesures que cal adoptar; es fan visi-
tes de revisió i seguiment al lloc de les incidències i
als habitatges adjacents per veure si hi ha hagut un
traspàs d’aquesta problemàtica, i també a les far-
màcies properes als llocs de les incidències, deixant
a l’abast dels ciutadans documentació relativa a l’es-
pècie i a les mesures preventives. En aquest sentit,
explica que es van difondre 200.000 tríptics infor-
matius a diferents espais de la ciutat com les OAC,
parcs i jardins, museus o parc zoològic, i el mes
d’abril es va enviar aquesta documentació a totes
les llars de Barcelona a través de Barcelona in-
formació. També hi ha un apartat informatiu al web
de l’Agència de Salut Pública, d’una forma molt grà-
fica i pedagògica, amb informació bàsica i recoma-
nacions per prevenir la seva presència i evitar les pi-
cades.

Finalment, vol remarcar que a Catalunya aquest
mosquit no actua com a portador de cap malaltia, si
bé és molest perquè les picades fan més mal que les
d’un mosquit normal, però no està duent a terme cap
contagi d’altres malalties.

A més d’aquestes funcions de difusió i d’assesso-
rament, es col·labora amb el grup de vigilància i con-
trol del mosquit tigre organitzat per les direccions ge-
nerals del medi natural i de salut pública de la
Generalitat de Catalunya, així com amb la Diputació
de Barcelona, el Consell Comarcal del Vallès Occi-
dental –que és el primer lloc on n’hi va haver–, així
com amb altres ajuntaments.

Es dóna per tractada.
8. Quines mesures pensa realitzar l’Ajuntament de

Barcelona per millorar la neteja i la seguretat dels
usuaris de les platges?

El Sr. Villagrasa considera que cal intensificar la
neteja de les platges, atès que aquests dies de calor
s’utilitzen molt, i creu que, tot i que cal demanar un
comportament cívic a cada persona, el cert és que es
troben moltes burilles de cigarreta, i la meitat de les
cures que es fan a les platges són per talls per vidres
o llaunes que hi ha enterrades a la sorra. Creu que
aquest darrer fet està també relacionat amb les festes
que se celebren a la platja per la nit, com ja ha estat
denunciat, i per això demanen que se n’incrementi el
control, tant per les molèsties que pot causar als ve-
ïns, com pels efectes relacionats amb la neteja que
pateixen els usuaris al matí, i és en aquest sentit que
formula la seva pregunta.
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La Sra. Mayol exposa que, des del punt de vista de
la seguretat, hi ha un dispositiu de més de 40 perso-
nes que vetllen per la seguretat dels banyistes entre
les deu del matí i les set de la tarda, hi ha cinc punts
d’atenció i setze hores de vigilància. Les dades els in-
diquen que han disminuït un 10% les ferides ateses
respecte a l’any passat, cosa que indica una millora.
Pel que fa a la neteja, es poden trobar burilles de ci-
garreta, més de les que voldrien, però hi ha hagut una
intensificació important dels recursos de les platges:
un dispositiu de neteja diària organitzat en tres torns
de matí, tarda i nit; un total de 36 persones i 16 vehi-
cles i maquinària realitzen un garbellat diari de tota la
superfície de la sorra i un buidat periòdic de papereres,
i ho estan tecnificant perquè cada vegada saben més
el tipus de brutícia que es produeix. Continua explicant
que les papereres s’han posat en determinades zones
d’accés, i no al mig, per intentar facilitar-ne el seu ús, i

estan apropant la recollida selectiva també a les plat-
ges i, per tant, hi ha un esforç important, si bé en algun
moment del dia pot ser que no estigui prou bé.

Des del punt de vista de la seguretat, considera
que les platges també estan més segures i que, en
aquests moments, no han detectat una problemàtica
molt punyent a les nits. Continua dient que, si bé és
cert que hi ha un degoteig, perquè les platges són
molt utilitzades durant tot el dia i també a la nit, és per
això s’han intensificat els recursos de Guàrdia Urba-
na, per tal que no molestin al veïnat, però reitera que
la situació no és especialment preocupant.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidèn-
cia aixeca la sessió a les disset hores i cinquanta minuts.

Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial

Acta de la sessió celebrada el dia 12 de juliol de
2006 i aprovada el dia 27 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 12 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió de Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial,
sota la presidència de l’Im. Sr. José Cuervo i Argudín.
Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Jordi
Hereu i Boher, Assumpta Escarp i Gibert, Montserrat
Ballarín i Espuña, Catalina Carreras-Moysi i Carles-
Tolrà, Jaume Oliveras i Maristany, Pilar Vallugera i
Balañà, Eugeni Forradellas i Bombardó, Sònia
Recasens i Alsina, Jaume Ciurana i Llevadot, Joan
Puigdollers i Fargas, Jordi Cornet i Serra, Emma
Balseiro i Carreiras i Ángeles Esteller i Ruedas, assis-
tits per la Sra. Isabel Balliu i Badia, directora d’Admi-
nistració General que actua per delegació expressa
del secretari general i certifica.

També hi són presents l’Ima. Sra. Immaculada
Mayol i Beltrán i els Srs.: Alfredo Jorge Juan i Andrés,
gerent del Sector de Serveis Generals, Josep M. Rius
i Medina, director de Patrimoni, Joan Raurich i Llach,
director de Pressupostos, Ricard Domingo i Clarós,
director d’ICB i Antonio Muñoz i Juncosa, interventor
general.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

El Sr. President inicia la sessió i dóna pas al debat
dels assumptes de la Comissió de Seguiment i Con-
trol de BTV, el contingut del qual es transcriu en els
punts 31 a 34 d’aquesta acta.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 12 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’auditoria dels comptes
anuals de l’Ajuntament de Barcelona i del seu grup
econòmic municipal, per als exercicis 2006-2009, i
per un import de 2.310.000 euros.

2. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 19 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de serveis publicitaris con-
sistents en la producció i la instal·lació d’elements pu-
blicitaris, el seguiment, el control i la seva retirada,
per als exercicis 2006-2007, i per un import de
240.000 euros.

3. Districte de Ciutat Vella
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat, del contracte d’arrendament de fons
d’aigua ecològica, per als exercicis 2006-2009, i per
un import de 30.000 euros.

4. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Better Consultants, SRL el
contracte de treballs de manteniment i actualització
del Llibre blanc d’expropiacions, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 29.500 euros.

5. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Cast, SA el contracte de la
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direcció integrada de projectes i obres, per als
exercicis 2006-2007, i per un import de 194.880
euros.

6. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència, Hi-

senda i Coordinació Territorial, de data 23 de maig de
2006, que dóna compte de la signatura d’un crèdit a
curt termini amb el Banco Español de Crédito -
Banesto-, fins a un límit de 20.000.000 euros.

7. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència,

Hisenda i Coordinació Territorial, de data 23 de maig
de 2006, que dóna compte de la signatura d’un crèdit
a curt termini amb el Banco de Crédito Local de Es-
paña, SA fins a un límit de 20.000.000 euros.

8. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència, Hi-

senda i Coordinació Territorial, de data 6 de juny de
2006, que dóna compte de la signatura d’un crèdit a
curt termini amb el Banco Popular, fins a un límit de
20.000.000 euros.

9. Sector de Serveis Generals
Del president de la Comissió de Presidència, Hi-

senda i Coordinació Territorial, de data 9 de juny de
2006, que aprova modificacions de crèdit del Pressu-
post 2006 (Incorporació de romanents de crèdits), per
un import de 158.094,28 euros.

10. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de 18 places de caporal
del Servei de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salva-
ment.

11. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2006,

que aprova les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió de 54 places de subaltern
d’Administració General.

12. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova les bases i la convocatòria d’un concurs
per a la provisió d’un lloc de treball de director/a de
centre de Serveis Socials (nivell 20).

13. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2006,

que aprova les bases i la convocatòria d’un concurs
per a la provisió d’un lloc de treball de gestió de siste-
mes d’informació de Districte (nivell 18).

14. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2006,

que aprova les bases i la convocatòria d’un concurs
per a la provisió d’un lloc de treball d’assessor/a tèc-
nic/a (nivell 22).

15. Sector de Serveis Generals
De la gerent municipal, de data 29 de juny de

2006, que aprova les bases i la convocatòria d’un
concurs per a la provisió d’un lloc de treball de tèc-

nic/a de gestió i/o planificació de Serveis Personals
(nivell 22).

16. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 15 de juny de 2006, que no-

mena funcionària eventual la senyora M. Ascensión
Navarro Estrada per prestar els seus serveis com a
assessora tècnica del regidor ponent de Seguretat,
amb adscripció al Sector de Seguretat i Mobilitat
(2414X).

17. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 15 de juny de 2006, que crea

el lloc de treball de la secretaria executiva de la Ge-
rència de Serveis Personals i nomena funcionari
eventual el senyor F. Xavier Bobi Garcia per desen-
volupar les funcions de secretari executiu de la Ge-
rència de Serveis Personals.

18. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 15 de juny de 2006, que no-

mena funcionari eventual el senyor Andreu Orte del
Molino per prestar els seus serveis com a assessor
tècnic del Consell Econòmic i Social de Barcelona
(2414X).

19. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 15 de juny de 2006, que no-

mena funcionària eventual la senyora Carme Beltran
Vilagrasa per prestar els seus serveis com a asses-
sora tècnica de la presidència del Consell del Distric-
te d’Horta-Guinardó (2414X).

20. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 23 de juny de 2006, que no-

mena funcionari eventual el senyor José Luis Gómez
Fernández per prestar els seus serveis com a director
del programa de promoció i divulgació de la cultura
aeroespacial.

21. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 28 de juny de 2006, que no-

mena funcionari eventual el senyor Manuel Valdés
López per prestar els seus serveis com a director
d’infraestructures, òrgan adscrit a la Gerència d’Urba-
nisme i Infraestructures del Sector d’Urbanisme.

22. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 27 de juny de 2006, que inte-

gra a la contractada laboral, senyora Immaculada
Ramos Torvisco, procedent de l’Institut Municipal
d’Hisenda de Barcelona, a la plantilla de l’Ajuntament
de Barcelona en la categoria professional de tècnica
auxiliar d’activitats socials i la nomena tècnica adjunta
a Prefectura, amb adscripció a la Direcció de Patri-
moni (2011X).

23. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

7 de juny de 2006, que nomena la senyora
Montserrat Vázquez Sánchez com a tècnica adjunta
a Prefectura, adscrita a la Direcció de Patrimoni
(2011X).

24. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

14 de juny de 2006, que nomena els senyors Joan
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Cerdán Plaza, Manuel Rivas Muria, Juan de Fez
Cuesta i Antoni Gené Martínez com a responsables
de Manteniment (2026X).

25. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

14 de juny de 2006, que nomena la senyora Isabel
Canelles Seix per ocupar el lloc de treball de respon-
sable de Projectes del Sector d’Urbanisme (2028X).

26. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

20 de juny de 2006, que nomena la senyora Maria
Àngels Vázquez Trabado com a responsable admi-
nistratiu de centre cívic (1681S).

27. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

29 de juny de 2006, que nomena la senyora Helena
Serrasolsas Pla per ocupar el lloc de treball de res-
ponsable de Promoció (2253Z).

28. Sector de Serveis Generals
Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data

14 de juny de 2006, que declara desert el concurs
1097 per cobrir un lloc de treball de responsable de
logística i infraestructures de la Direcció de Serveis
de Gestió Econòmica i Control de Recursos del Sec-
tor de Seguretat i Mobilitat.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar un préstec hipotecari per un import màxim
global de 810.818,52 euros, destinat a finançar les
obres d’un total de nou habitatges al carrer de Leiva,
núms. 67-71, en les condicions que s’adjunten a l’an-
nex, en substitució del que es va aprovar amb la ma-
teixa finalitat pel Plenari del Consell Municipal en la
sessió de 19 de setembre de 2003.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

2. Aprovar inicialment un crèdit extraordinari en el
Pressupost de 2006 de l’Institut Municipal de Perso-
nes amb Discapacitat, per un import de 100.000
euros, finançar-lo amb càrrec al romanent líquid de
tresoreria de l’exercici 2005, sotmetre’l a exposició
pública durant un termini de quinze dies i tenir-lo per
aprovat definitivament en cas de no presentar-s‘hi re-
clamacions.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

3. Constituir un dret real de superfície, a favor del
Servei Català de la Salut, sobre el solar de propietat
municipal situat en el carrer del Coronel Monasterio
integrat en el polígon d’actuació urbanística (PAU) de
la Modificació del Pla General Municipal en l’àmbit de
les antigues Casernes de Sant Andreu dins de l’illa
delimitada pels carrers de Palomar i del Coronel
Monasterio, i els passeigs de Santa Coloma i de Tor-
res i Bages, grafiat en el plànol annex, per un termini

de setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’un equipament integrat per un
centre d’atenció primària (CAP), un centre de dia de
salut mental, un centre de salut mental d’adults i
d’infantojuvenil i un centre sociosanitari; sotmetre
l’expedient a informació pública durant un termini de
trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions o al·-
legacions, procedir a constituir el dret; formalitzar-lo
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les actu-
acions encaminades a concretar, clarificar i executar
el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

4. Constituir un dret real de superfície a favor de la
Generalitat de Catalunya, sobre la finca situada a l’in-
terior de l’illa delimitada pel passeig de Torras i
Bages, els carrers de Palomar i Gran de Sant Andreu
i el passeig de Santa Coloma (antigues Casernes de
Sant Andreu), grafiada en el plànol annex, per un ter-
mini de cinquanta anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’una residència per a gent gran i
centre de dia i d’una residència per a persones amb
discapacitat física; sotmetre l’expedient a informació
pública durant un termini de trenta dies i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo d’acord amb les condi-
cions del document annex, que s’aproven; inscriure’l
en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per
a la realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

5. Constituir un dret real de superfície, a favor de la
Generalitat de Catalunya, sobre la finca de propietat
municipal, situada al carrer del Coronel Monasterio i
que forma part del Polígon d’actuació urbanística
(PAU) de la Modificació del Pla General Metropolità
en l’àmbit de les antigues Casernes de Sant Andreu,
grafiada en el plànol annex, per un termini de cin-
quanta anys i amb caràcter gratuït, per a la construc-
ció i gestió del CEIP Eulàlia Bota; sotmetre l’expedi-
ent a informació pública durant un termini de trenta
dies i, si no s’hi formulen reclamacions o al·legacions,
procedir a constituir el dret; formalitzar-lo d’acord amb
les condicions del document annex, que s’aproven;
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

El Sr. Puigdollers, després de demanar tractar con-
juntament els punts 3, 4 i 5 de l’ordre del dia i mani-
festar el seu posicionament favorable, sol·licita el cer-
tificat de la Subcomissió d’Urbanisme de la
Generalitat a fi de conèixer el contingut exacte de la
l’aprovació definitiva de la modificació del Pla General
Metropolità a les Casernes de Sant Andreu de l’1 de
juny passat.

La Sra. Esteller demana la mateixa documentació
que el Grup Municipal de CiU.

El Sr. Cuervo manifesta que, malgrat que aquesta
qüestió no afecta directament la cessió patrimonial
objecte dels expedients, es demanarà a urbanisme
aquest certificat i es lliurarà als grups de l’oposició.



NÚM. 27 a 20-X-2006a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 2005

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

6. Constituir un dret real de superfície, a favor de la
Generalitat de Catalunya, sobre una part de la finca
assenyalada amb els núms. 55-59 del carrer d’Aigua-
blava, grafiada en el plànol annex, per un termini de
cinquanta anys i amb caràcter gratuït, per a la cons-
trucció i gestió d’una residència per a persones amb
discapacitat psíquica; sotmetre l’expedient a informa-
ció pública durant un termini de trenta dies i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo d’acord amb les condi-
cions del document annex, que s’aproven; practicar
les operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la finca objecte del dret de
superfície; declarar, d’acord amb l’article 78 i concor-
dants del Reial decret 1093/1997, de 4 de juliol, que
aprova les normes complementàries al Reglament
per a l’execució de la Llei hipotecària, la innecessa-
rietat de llicència de parcel·lació; inscriure la constitu-
ció del dret de superfície en el Registre de la Propie-
tat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les
actuacions encaminades a concretar, clarificar i exe-
cutar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

7. Constituir un dret real de superfície, a favor de la
Generalitat de Catalunya, sobre una part de la finca
assenyalada amb els núms. 55-59 del carrer d’Aigua-
blava, grafiada en el plànol annex, per un termini de
cinquanta anys i amb caràcter gratuït, per a la cons-
trucció i gestió d’un centre de primera acollida per a la
infància; sotmetre l’expedient a informació pública du-
rant un termini de trenta dies i, si no s’hi formulen re-
clamacions o al·legacions, procedir a constituir el
dret; formalitzar-lo d’acord amb les condicions del
document annex, que s’aproven; practicar les opera-
cions de segregació, agrupació o altres necessàries
per a identificar la finca objecte del dret de superfície;
declarar, d’acord amb l’article 78 i concordants del
Reial decret 1093/1997, de 4 de juliol, que aprova les
normes complementàries al Reglament per a l’execu-
ció de la Llei hipotecària, la innecessarietat de llicèn-
cia de parcel·lació; inscriure la constitució del dret de
superfície en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

8. Constituir un dret real de superfície, a favor de la
Generalitat de Catalunya, sobre una part de la finca
assenyalada amb els núms. 295-297 del carrer de la
Indústria, núms. 23-35, del carrer del Guinardó i 358-
360 del carrer de Sant Antoni Maria Claret, grafiada
en el plànol annex, per un termini de cinquanta anys i
amb caràcter gratuït, per a la construcció i gestió
d’una residència per a gent gran i centre de dia; sot-
metre l’expedient a informació pública durant un ter-
mini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions
o al·legacions, procedir a constituir el dret; forma-
litzar-lo d’acord amb les condicions del document
annex, que s’aproven; practicar les operacions de se-
gregació, agrupació i altres necessàries per a identifi-
car la finca objecte del dret de superfície; declarar,
d’acord amb l’article 78 i concordants del Reial decret

1093/1997, de 4 de juliol, que aprova les normes
complementàries al Reglament per a l’execució de la
Llei hipotecària, la innecessarietat de llicència de
parcel·lació; inscriure la constitució del dret de super-
fície en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia
per a la realització de totes les actuacions encamina-
des a concretar, clarificar i executar el present acord.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu grup farà
reserva de vot atès que, en la seva opinió, manquen
dues informacions essencials: el contracte de com-
pravenda d’aquesta finca de 30 de juny de 2006, i el
preu que l’Ajuntament de Barcelona ha pagat per a la
seva adquisició.

El Sr. Cuervo aclareix que la compravenda està
formalitzada i que el que resta pendent són algunes
operacions de segregació i agrupació.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

9. Permutar amb la Societat Urbanística Metropoli-
tana de Rehabilitació i Gestió, SA (REGESA) les fin-
ques de propietat municipal resultants del Pla de Mi-
llora Urbana del Sector 1 de Torre Baró, illes A, B , C,
D, F i G i la situada a l’avinguda Meridiana, núms.
622-626, per la finca, propietat de REGESA, situada
al carrer de Pallars, núms. 418 a 442, permuta de la
que resulta una diferència de valor a favor de l’Ajun-
tament de 2.000.000 euros, que REGESA aplicarà al
pagament de l’expropiació de part de la finca núm.
271-289 del passeig de Valldaura (antigues Cases de
la RENFE), en virtut de l’encàrrec fet a aquesta So-
cietat per la Comissió de Govern de 8 de febrer de
2006, tot això sens perjudici dels acords a adoptar
pels òrgans de govern de la Societat Urbanística Me-
tropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA (REGESA);
formalitzar la permuta en escriptura pública; inscriure-
la en el Registre de la Propietat; i facultar a l’alcalde
per a realitzar les actuacions encaminades a concre-
tar, clarificar i executar el present acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

10. Desestimar, per les raons exposades en l’infor-
me annex de la Direcció de Patrimoni, les al·lega-
cions formulades pel Grup Municipal del Partit Popu-
lar de Catalunya en el tràmit d’informació pública de
l’expedient de constitució d’un dret real de superfície
a favor de la Societat Urbanística Metropolitana de
Rehabilitació i Gestió, SA, (REGESA) sobre la finca
de propietat municipal situada en el carrer de la Mare
de Déu de Port, núms. 179-183, per a la construcció i
gestió d’habitatges per a joves en règim de lloguer; i
procedir a la constitució del dret de superfície en els
termes i condicions que resulten de l’acord d’aquest
Plenari de 28 d’abril de 2006.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A, amb l’abstenció de CIU i amb
la reserva de vot del PP.

11. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la
Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona,
l’Ajuntament de Barcelona, la Mancomunitat de Muni-
cipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, l’Ajunta-
ment de l’Hospitalet del Llobregat i la Cambra de Co-
merç, Indústria i Navegació de Barcelona per al
finançament de l’ampliació de la Fira de Barcelona,
amb la finalitat d’acabar la totalitat del Projecte del re-
cinte firal de Gran Via i l’aparcament a l’avinguda
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Joan Carles I de l’Hospitalet de Llobregat, d’acord
amb l’establert en el conveni annex. Autoritzar i dis-
posar la despesa de 32.000.000 euros a favor de Fira
2000, SA, amb càrrec a la partida esmentada en el
document comptable, dels Pressupostos dels anys
2008-2011, per import de 8.000.000 euros en cada
exercici. Aprovar el Conveni entre accionistes de Fira
2000, SA, pel qual l’Ajuntament de Barcelona i la Ge-
neralitat de Catalunya atorguen a la Cambra Oficial
de Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona un
dret d’opció de venda de les accions de Fira 2000,
SA, d’acord amb les condicions establertes al Conve-
ni annex. Aprovar l’Addenda del conveni de 21 de fe-
brer de 1994 entre l’Ajuntament de Barcelona i la Fira
Internacional de Barcelona (abans Fira Oficial i Inter-
nacional de Mostres de Barcelona), regulador de la
cessió a la Fira, de l’ús del conjunt d’edificis i espais
lliures que configuren el recinte firal de Montjuïc, de
propietat municipal, d’acord amb l’addenda adjunta.

El Sr. Puigdollers pregunta, en primer lloc, per què
l’Ajuntament de Barcelona encara no ha aportat els
8.250.064 euros, previstos en el conveni de 2003, i
que segons es desprèn de l’expedient s’inclouran en
el pressupost del 2007; i, en segon lloc, sobre la si-
tuació del sistema segregat del conveni de 2003, que
preveia la construcció, durant els anys 2005 i 2006,
de la perllongació de la línia 2 del metro, des del Po-
ble Sec fins al recinte de Pedrosa.

El Sr. Cuervo aclareix que el conveni que avui es
dictamina és estrictament de finançament i dóna la
paraula al director de Pressupostos, Sr. Raurich, a fi
que detalli el contingut de les aportacions econòmi-
ques.

El Sr. Raurich confirma que els 8.250.064 euros
esmentats s’inclouran en el pressupost de 2007 i
aclareix que el seu pagament està dins del termini
establert. Respecte a l’aportació total de 32 milions
d’euros prevista en el segon conveni, explica que
l’Ajuntament aportarà 8 milions d’euros durant cadas-
cun dels quatre anys que dura la tercera fase, perío-
de durant el qual la Generalitat de Catalunya farà
aportacions addicionals per valor de 85 milions
d’euros, en concepte d’aportació de capital, i 62 mi-
lions d’euros, en concepte de crèdit participatiu. Con-
tinua explicant que paral·lelament es dóna entrada a
la Diputació de Barcelona i es disminueix el percen-
tatge de la participació de l’Ajuntament de l’Hospitalet
de Llobregat, de la Mancomunitat de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona i de la Cambra de Comerç, Indús-
tria i Navegació de Barcelona. D’aquesta manera, els
percentatges de participació en acabar la tercera fase
tindran la següent distribució: la Generalitat, del 39%
passarà al 50%; l’Ajuntament de Barcelona, del
17,42% al 20,15%; l’Ajuntament de l’Hospitalet de
Llobregat del 8,71% al 5,74%; la Mancomunitat de
l’Àrea Metropolitana de Barcelona del 8,71% al
5,74%; la Diputació de Barcelona, que actualment no
forma part del conveni tindrà un 5,74% i la Cambra de
Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona un
12,46%.

El Sr. Cuervo, respecte al sistema segregat de
transport públic, diu que malgrat que està previst en
el conveni no és objecte de l’expedient que avui es
tracta.

La Sra. Esteller denuncia el retard en l’aportació
dels 8.250.064 d’euros i, d’altra banda, en relació a
les aportacions que ha de fer l’Ajuntament de Barce-

lona i en base a l’informe de l’Interventor, demana
que s’aclareixi si aquestes aportacions es faran mit-
jançant subscripcions d’accions per ampliacions de
capital o es faran transferències de capital. Destaca,
també, la necessitat de disposar d’un transport eficaç
entre els dos emplaçaments firals i l’incompliment,
respecte a aquest tema, de les previsions del conveni
de 2003.

El Sr. Cuervo pregunta al Sr. Raurich si les aporta-
cions de l’Ajuntament es faran mitjançant ampliacions
de capital o per transferències de capital, a la qual
cosa el Sr. Raurich respon dient que, inicialment, està
previst que es faci mitjançant ampliacions de capital
però, i sempre amb l’acord corresponent, es podria
fer mitjançant transferències de capital. Respecte al
sistema de transport entre els dos recintes firals, ex-
pressa que l’equip de govern coincideix plenament
amb les opinions manifestades pels grups de l’oposi-
ció sobre la necessitat de disposar d’un sistema de
comunicació fluid.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

12. Ratificar i convalidar a tots els efectes l’acord
de la Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació
Territorial del Consell Municipal de 8 de juny de 2005,
en virtut del qual s’aprovà l’Acord Marc amb la Treso-
reria General de la Seguretat Social per a la transmis-
sió de terrenys de propietat municipal destinats a la
implantació de les seus de les entitats gestores de la
Seguretat Social a Barcelona.

El Sr. Cuervo puntualitza que aquest expedient es
porta a la ratificació i convalidació del Plenari del
Consell Municipal per atendre els requeriments del
Registrador de la Propietat de la segona finca.

El Sr. Puigdollers expressa la seva sorpresa da-
vant la decisió presa pel govern municipal d’optar per
sotmetre a la ratificació i convalidació del Plenari del
Consell Municipal l’acord pres per la Comissió de
Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial el 8 de
juny de 2005, enlloc d’aportar un certificat acreditatiu
de la delegació del Plenari en aquesta Comissió, op-
ció amb la que també estava d’acord el Registrador
de la Propietat. Tot seguit, reitera dues qüestions que
el seu grup ja va plantejar el 8 de juny de 2005; d’una
banda, que consideraven que el preu de venda de la
finca, xifrat en 42 milions d’euros, estava per sota del
preu de mercat; i, d’altra banda, al fet que l’Ajunta-
ment de Barcelona no aprofités aquest acord per
aconseguir els immobles de les oficines de la Treso-
reria General de la Seguretat Social que seran traslla-
dades a aquesta nova ubicació.

La Sra. Balseiro després de fer referència a les
causes que han motivat que el Registrador de la Pro-
pietat no inscrivís aquesta transmissió, demana que
s’incorpori un informe de la Intervenció municipal.
Pregunta si hi ha alguna relació entre aquestes fin-
ques i la sentència favorable a la Tresoreria General
de la Seguretat Social de l’any 2005 en relació a la
finca del Parc d’Atraccions del Tibidabo.

El Sr. Cuervo recorda que el que avui es presenta
és la ratificació d’un acord ja pres, del qual no es mo-
difica absolutament res, i que si es porta a la ratifica-
ció del Plenari del Consell Municipal, és perquè s’ha
considerat que és el procediment més ràpid que do-
nar compliment als requeriments del Registrador de
la Propietat. Sobre el contingut de l’operació confirma
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que s’hi inclouen els terrenys del Tibidabo; i a la pre-
gunta del Sr. Puigdollers en referència al compliment
dels terminis de pagament previstos en l’esmentat
acord de 8 de juny de 2005, respon afirmativament.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament con-
trari de CIU i PP.

13. Ratificar, per part de l’Ajuntament de Barcelona
com a ens consorciat, els Estatuts del Consorci Mu-
seu Nacional d’Art de Catalunya, publicats al Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya el 3 de maig de
2006 per l’acord de Govern de la Generalitat de
Catalunya aprovat el 14 de març de 2006 i segons
consta a l’expedient administratiu annex.

El Sr. Ciurana demana que es retiri aquest ex-
pedient atès que considera que aquesta modificació
dels estatuts posa de manifest una mentalitat pre-
estatutària, i que amb la incorporació de l’Estat al
Consorci es perjudica la representació que fins ara
tenia l’Ajuntament de Barcelona que cedeix dos re-
presentants. Altrament considera que aquest acord
és contrari a l’exclusivitat que, en competències en
matèria cultural, torna a reconèixer el nou Estatut al
Govern de Catalunya. És per tot això que demana
que aquest acord es retiri i que es replantegi aquesta
situació. D’altra banda, recorda que l’aportació de
4.800.000 euros de l’Administració general de l’Estat
ja estava prevista en un conveni anterior a l’aprovació
de la Carta Municipal.

La Sra. Esteller manifesta que el seu grup, malgrat
que no troba gens malament que l’Estat formi part del
Consorci del Museu Nacional d’Art de Catalunya
(MNAC), lamenta que aquesta participació es faci en
detriment de la representació de l’Ajuntament de Bar-
celona i en benefici de la Generalitat, principal benefi-
ciària, ja que gràcies a l’aportació estatal reduirà la
seva en un 30%, mentre que l’aportació de l’Ajunta-
ment només disminuirà un 5%, la qual cosa creu con-
trària a la naturalesa del museu com a museu nacio-
nal i no estrictament de ciutat.

El Sr. Cuervo, en referència a la intervenció del Sr.
Ciurana, apel·la a la coherència política del Grup Mu-
nicipal de CIU.

Dins el context global en el que cal situar l’acord
actual, explica que l’aportació estatal està consigna-
da en les corresponents partides pressupostàries de
cultura, i, malgrat que formaven part de la negociació
amb la Generalitat, el balanç global d’aquesta política
és la disminució de l’aportació de l’Ajuntament de
Barcelona que es dedicarà a altres despeses cultu-
rals. Considera que l’entrada de l’Estat en el Patronat
del Consorci és molt positiva i manifesta el seu desa-
cord amb els arguments del Sr. Ciurana.

El Sr. Ciurana qüestiona la gestió del Sr. Cuervo,
del qual diu que és incapaç d’assegurar els recursos
suficients mitjançant la Carta Municipal, alhora que
considera que l’opció política que defensa fa que no
trobi estrany que les institucions de Catalunya, en
comptes de guanyar espais d’autogovern, en perdin i
depenguin de les aportacions de l’Estat a Catalunya.
Manifesta el seu desig que algun dia l’aportació de
l’Estat a Catalunya sigui zero, atès que això voldrà dir
que Catalunya té suficients instruments d’autogovern
per poder satisfer les seves necessitats. Torna a de-
manar que es retiri l’expedient i es replantegi la situa-
ció en els termes expressats en la seva anterior inter-
venció.

El Sr. Cuervo recorda que el grup al que pertany el
Sr. Ciurana ha votat a favor de pressupostos del PP,
que eren molt més restrictius, per la qual cosa consi-
dera que no està legitimitzat per retreure-li res ni com
a ciutadà ni com a polític.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A, amb el posicionament con-
trari de CIU i amb la reserva de vot del PP.

14. Aprovar l’acord amb la Generalitat de Catalu-
nya, mitjançant el qual el Consorci d’Educació assu-
meix les competències i funcions corresponents a les
àrees d’actuació assenyalades a les lletres b), e), g),
h) i i) de l’article 3.2 dels Estatuts, aprovats pel Decret
84/2002, i assumeix, per delegació, les competències
de l’article 3.3 dels referits Estatuts, en ambdós supò-
sits de forma progressiva, a partir de l’1 de setembre
de 2006, i en un termini màxim de dotze mesos,
d’acord amb un calendari que serà concretat pel Con-
sell de Direcció a proposta d’una comissió de treball;
aprovar que l’assignació de recursos econòmics deri-
vats de la transferència i delegació de funcions al
Consorci d’Educació es realitzi a través del Pressu-
post de l’Institut d’Educació; i disposar que es realit-
zin els informes, estudi de calendari i tràmits adients
per tal de transferir, en el moment adequat, el perso-
nal municipal al Consorci d’Educació per a l’exercici
de les funcions que es transfereixen, i facultar l’al-
calde de Barcelona per a dur a terme totes les actua-
cions necessàries per a l’efectivitat d’aquest acord.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

15. Aprovar l’adhesió a la Xarxa Local per a la Di-
versitat i la Ciutadania promoguda per la Diputació de
Barcelona. Generar els mecanismes oportuns en els
diferents àmbits d’actuació municipal per posar l’ac-
cent en: Actuacions que ajudin a conscienciar i
comprendre la diferència; Actuacions que possibilitin
instruments per elaborar i dur a terme polítiques
d’igualtat, corresponsabilitat i respecte; Actuacions de
difusió de valors educatius i actituds cíviques: Actua-
cions que afavoreixin la convivència i el civisme; Ac-
tuacions per a la capacitació del conjunt de la ciuta-
dania per construir un nou model de convivència
basat en la democràcia intercultural; Actuacions que
permetin un enfocament integral de les polítiques de
ciutadania amb l’elaboració de plans integrals de ciu-
tadania. Nomenar com a representant l’Im. Sr. Jordi
Hereu i Boher en qualitat de regidor de Participació
Ciutadana, Solidaritat i Cooperació. Traslladar aquest
acord a la Diputació de Barcelona.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

16. Resoldre les al·legacions presentades en rela-
ció a la modificació puntual dels models tipus dels
plecs de clàusules administratives particulars dels
contractes d’obres, consultoria i assistència/serveis,
consultoria i assistència per a la redacció de projec-
tes i subministrament sota les formes d’adjudicació
de concurs obert, negociat amb publicitat comunitària
i negociat sense publicitat comunitària i amb consulta
i subhasta, en el sentit de desestimar les al·legacions
formulades pel Grup Municipal de Convergència i
Unió i les al·legacions fetes pel Grup Municipal del
Partit Popular, totes elles presentades en fase d’ex-
posició pública, d’acord amb l’informe tècnic que figu-
ra a l’expedient de 8 de juny de 2006. Aprovar defini-
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tivament, en qualitat d’òrgan de contractació, l’es-
mentada modificació i publicar-la al Butlletí Oficial de
la Província.

El Sr. Cuervo dóna la benvinguda a la Sra. Mayol,
que s’incorpora a la sessió.

La Sra. Recasens anuncia la seva reserva de vot a
l’espera del posicionament definitiu en el Plenari del
Consell Municipal. Malgrat que manifesta el seu su-
port a la inclusió de les clàusules mediambientals en
els plecs tipus de clàusules administratives particu-
lars dels diversos contractes i, en la mateixa línia del
que ja ha expressat el seu Grup en les al·legacions
presentades, considera que caldria fer un pas més i
incloure també clàusules socials, d’entre les que des-
taca les relatives a la discriminació positiva en relació
a la contractació de persones amb especials dificul-
tats d’inserció laboral (dones, joves, persones més
grans de 45 anys...), o les que afavoreixen les empre-
ses socialment responsables. També creu que caldria
clarificar al màxim possible la vaguetat que, en la
seva opinió, tenen algunes de les clàusules aprova-
des, així com garantir la seva implantació progressiva
per tal de facilitar l’adequació de les petites i mitjanes
empreses.

La Sra. Balseiro expressa la seva decepció davant
el fet que, de les 76 al·legacions presentades pel seu
Grup, no s’ha n’hagi acceptat cap.

La Sra. Mayol manifesta que comparteix la filosofia
expressada per la Sra. Recasens en relació a la in-
tensificació de la política d’inclusió de les clàusules
socials, i recorda que a l’Ajuntament s’han fet aven-
ços importants entre els que destaca, bàsicament, el
de l’any 2002, que va incloure l’obligació que el 3%
del personal a contractar per les empreses adjudica-
tàries, fos personal amb dificultat d’inserció, tot i que
creu que cal intensificar el control per garantir que
s’apliqui de forma correcta en tots els àmbits munici-
pals. D’altra banda, expressa que des de l’àmbit de
Serveis Personals se li ha informat que la inclusió de
segons quines clàusules podria provocar problemes
respecte a la normativa vigent en matèria de contrac-
tació. Respecte a la preocupació expressada per la
possible discriminació de les PIMES, considera que
aquesta possibilitat ha estat ben resolta atès que al-
gunes de les clàusules són opcionals. De les propos-
tes presentades en les al·legacions diu que es recull
la petició, tant del Grup Municipal de CIU com del PP,
de fomentar la informació i la formació del personal
municipal i dels proveïdors sobre l’aplicació d’aques-
tes noves clàusules, i anuncia que es presentarà una
mesura de govern en el proper Plenari.

En relació a la intervenció de la Sra. Balseiro, ma-
nifesta que li sap greu decebre-la per la no accepta-
ció de cap de les seves al·legacions, però cal tenir en
compte que algunes s’han fet en base al penúltim
text, la qual cosa ha provocat que alguns dels seus
suggeriments ja estiguessin incorporats en l’últim
text. Amb el que no està d’acord, i per això s’han des-
estimat, és amb el conjunt d’al·legacions que no es
refereixen estrictament a l’objecte de la modificació
dels plecs tipus.

La Sra. Recasens manifesta que, atès que la Sra.
Mayol ha anunciat la presentació d’una mesura de
govern en relació a la formació i informació de les no-
ves clàusules, creu que s’haurien pogut acceptar al-
gunes de les seves al·legacions i demana que la in-
formació a les empreses no es confongui i esdevingui

més que informació, publicitat. Respecte al compli-
ment de la legalitat esmenta que alguns instituts mu-
nicipals no compleixen la normativa que obliga, a les
empreses amb més de 50 treballadors, a contractar
un mínim d’un 2% de persones amb algun tipus de
discapacitat, i a tall d’exemple cita a BSM, empresa
municipal que amb 1.098 treballadors no compleix el
requisit que el 2% de la seva plantilla tingui algun ti-
pus de discapacitat, percentatge que tampoc no es
compleix a l’ICUB, a l’IMI, o l’Institut de Mercats. Res-
pecte a la comissió que, per desenvolupar aquest
tema, es va crear l’any 2002 i que presideix la Sra.
Rojo, considera que no ha avançat gaire.

La Sra. Balseiro manifesta que amb aquesta modi-
ficació només s’apliquen els mínims previstos per la
legislació vigent. Respecte a la mesura de govern
anunciada, diu que si la memòria no li falla és la ter-
cera que es presentarà, és per això que creu que el
que s’ha de fer es dedicar més esforços a portar a la
pràctica les mesures que es proposen.

La Sra. Mayol considera que la Sra. Balseiro no ha
estat capaç de diferenciar entre el que s’ha fet i el
que queda per fer en el tema objecte del debat, i creu
que ha faltat al rigor atès que no ha tingut en compte,
que després d’una mesura de govern, es va presen-
tar al Plenari, fa aproximadament un any, un informe
on es detallaven totes les actuacions desenvolupa-
des per l’Ajuntament de Barcelona en relació al tema
que avui es debat, i és per això que creu que no es
pot dir que no s’ha fet res. Pel que fa al tema de les
clàusules socials, reconeix que hi ha molt camí per
recórrer, però alhora manifesta que hi ha moltes difi-
cultats en l’àmbit jurídic i cal ser molt curós per no
vulnerar el principi de lliure competència, en el que
cal tenir en compte les sentències del Tribunal de
Justícia de les Comunitats Europees. Tot i això, deta-
lla alguns dels contractes en els que l’Ajuntament ha
fet un esforç per contractar a empreses d’inserció so-
cial, com, per exemple, recollida de mobles, alguns
serveis de càtering o el subministrament del vestuari
de Parcs i Jardins. Per acabar, i respecte a la mesura
de govern aclareix que es farà per desenvolupar unes
polítiques de suport per fer més fàcil i senzilla l’aplica-
ció de les modificacions aprovades.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

17. Atorgar la Medalla d’Honor de Barcelona als
següents ciutadans, ciutadanes i entitats que proposa
aquest Consell Plenari i els respectius Consells de
Districte, com a mereixedors d’aquest guardó per les
seves virtuts i valors cívics i perquè han contribuït
amb el seu esforç, cadascun des del seu àmbit d’ac-
tuació, al desenvolupament de la consciència ciu-
tadana. A iniciativa del Consell Plenari: Sr. Josep M
Ainaud de Lasarte, Cos Consular a Barcelona,
Círculo Ecuestre de Barcelona, Associació “Les Do-
nes del 36” i al Sr. Fèlix Martí Ambel. A iniciativa dels
Consells de Districte de Ciutat Vella, al Sr. Francisco
Caballer Tarragó i a la Comparsa del Carrer Nou de
la Rambla; l’Eixample, a la Sra. Núria Llimona
Raymat i a la Sra. Mercè Querol Barberà; Sants-
Montjuïc, al Sr. Josep Espinàs i Xivillé i a la Sra. M
Josepa Casanelles i Escofet; les Corts, al Sr.
Francesc Nogueroles i Casas i a la Sra. Montserrat
Paco i Abadia; Sarrià-Sant Gervasi, a Els Caputxins
de Sarrià i a l’Antiga Drogueria Galvany (M. Rovira);
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Gràcia, al Sr. Jordi Fàbregas i Canadell i al CEIP
Baldiri Reixac; Horta-Guinardó, a l’Associació Esclat i
a El Foment Hortenc; Nou Barris, a la Hermandad
Nuestra Señora del Rocío “Los Romeros” i al Sr.
Josep Verdú i Mateos; Sant Andreu, al Sr. Josep
Muñoz Puerta i al Grup de Dones de la Trinitat Vella;
Sant Martí, al Sr. Santos Pérez Lambans i al Sr.
Nicasi Camps Pinós.

El Sr. Cornet manifesta que el seu grup farà reser-
va de vot i sol·licita que consti a l’expedient la carta
que van enviar a la Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi
i Carles-Tolrà, regidora ponent de relacions ciutada-
nes i institucionals i on manifesten la seva discrepàn-
cia respecte a alguna de les propostes.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

18. Constituir un dret real de superfície, a favor de
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació
i Gestió, SA, (REGESA) que afecta el subsòl de la fin-
ca de propietat municipal situada en el carrer de la
Selva, núm. 57, grafiada en el plànol annex, per a la
construcció i explotació d’un aparcament soterrani de
vehicles que formarà una unitat física i constructiva
amb l’aparcament soterrani de l’edifici d’habitatges
per a joves, en règim de lloguer, que promou, com a
superficiària, la dita societat en la finca de propietat
municipal situada en el carrer de la Selva, núms. 59-
61; sotmetre l’expedient a informació pública durant
un termini de trenta dies i, si no s’hi formulen recla-
macions o al·legacions procedir a constituir el dret;
formalitzar-lo en escriptura pública d’acord amb les
condicions del document annex, que s’aproven; ins-
criure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcal-
dia per a la realització de totes les actuacions enca-
minades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

El Sr. Puigdollers, malgrat que expressa que el seu
Grup està a favor de la construcció d’aparcaments
subterranis, anuncia l’abstenció del seu Grup ateses
les queixes, que en relació a la construcció per
Regesa, van fer els veïns de Nou Barris en el Consell
de Districte. D’altra banda, pregunta com és possible
que en el cartell anunciador de Regesa que hi ha en
el solar consti una data d’atorgament de la llicència
anterior a l’aprovació de la cessió del solar per part
de l’Ajuntament de Barcelona, per tant, i atès que
Regesa en el moment del seu atorgament encara no
disposava de la possessió de la finca, creu que
aquesta llicència és nul·la de ple dret.

La Sra. Balseiro considera que amb aquest expedi-
ent es demostra la improvisació que caracteritza a
l’equip de govern.

El Sr. Cuervo explica que s’està parlant amb els
veïns per tal de trobar les solucions adients.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Balseiro expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

19. Modificar, d’acord amb els articles 59 i 101 del
Text refós de la Llei de contractes de les Administra-

cions públiques, el contracte de concessió de l’ús pri-
vatiu de domini públic de la finca de propietat munici-
pal coneguda com a Antiga Fàbrica de Gas (situada
al carrer de Ginebra cantonada amb el passatge de
Salvat Papasseit), a favor de l’Associació Futur Sos-
tenible, per raons d’interès públic que es concreten
en l’afectació només de la planta primera com a ob-
jecte de la concessió, recuperant la Corporació la
possessió de la resta de l’edifici on es traslladarà el
Centre de Recursos Barcelona Sostenible i, en con-
seqüència, reduir el cànon en un cinquanta per cent,
mantenint inalterables la resta del contingut del con-
tracte; sotmetre la modificació a informació pública
durant el termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen
reclamacions o al·legacions, tenir per elevat automà-
ticament aquest acord d’aprovació inicial a definitiva i
formalitzar la modificació mitjançant addenda al con-
tracte de concessió.

La Sra. Mayol, després de recordar els antece-
dents de l’adjudicació de la concessió l’any 1999 a
l’Associació Futur Sostenible, explica que aquesta as-
sociació, atesa la complexitat i els costos que la reha-
bilitació total comporta, ha demanat la modificació de
l’objecte de la concessió en el sentit que sigui només
sobre la part que ja ha rehabilitat. D’altra banda, l’ac-
ceptació d’aquesta modificació permet a l’Ajuntament
recuperar la possessió de la resta de l’edifici i poder-
lo destinar a satisfer la necessitat d’ampliar i millorar
els serveis del Centre de Recursos Barcelona Soste-
nible. Per tant, amb l’aprovació d’aquesta modificació
es dóna solució a la petició de l’entitat, que ha com-
plert amb els compromisos adquirits atès que els cos-
tos de la rehabilitació que han realitzat són superiors
als que inicialment previstos; a la vegada que permet
a l’Ajuntament donar un nou impuls a l’espai del Cen-
tre de Recursos Barcelona Sostenible.

El Sr. Puigdollers inicia la seva intervenció llegint la
part de l’acta del Plenari del 16 de juliol de 1999 on
consten els motius polítics i administratius que van fer
que el seu Grup votés en contra de l’adjudicació
d’aquesta concessió, al mateix temps, afegeix que el
responsable de l’entitat adjudicatària és un exregidor
del Grup Municipal d’Iniciativa. És per tot això que
anuncia que el seu Grup s’abstindrà a l’espera que es
clarifiquin les següents qüestions: a) si es va dipositar
la garantia de 87 milions de pessetes previstes en
l’adjudicació; b) que s’informi sobre si s’ha fet la in-
versió de 90 milions de pessetes, atès que dels infor-
mes que consten a l’expedient no queda del tot clar; i
c) que es replantegi la possibilitat expressada pel
Grup Municipal de CIU l’any 1999 que l’Ajuntament
de Barcelona assumeixi directament aquest projecte,
atès que considera que està molt bé que existeixi a
Barcelona un edifici model des del punt de vista de
sostenibilitat.

La Sra. Balseiro considera que hi ha molts interro-
gants sobre aquest tema i demana la suspensió de
l’aprovació d’aquesta modificació fins a la total clarifi-
cació dels dubtes que hi ha plantejats.

La Sra. Mayol precisa que l’Ajuntament mai no
hauria acceptat la modificació que avui es debat si les
obligacions de l’entitat adjudicatària no haguessin es-
tat totalment complides, i que en cas contrari, s’hauria
resolt la concessió. Malgrat que es compromet a do-
nar tota la informació que calgui, diu que l’entitat ha
complert tots els compromisos adquirits en virtut de
l’adjudicació de la concessió, altra cosa és que les
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previsions inicials no hagin estat del tot correctes, fet,
per altra banda, molt freqüent en projectes d’aquests
tipus on els costos de rehabilitació són molt superiors
als previstos inicialment. En qualsevol cas, l’associa-
ció ha invertit més diners dels previstos inicialment,
però tot i això han estat insuficients. Respecte a la
qüestió plantejada pel Sr. Puigdollers en el sentit que
l’Ajuntament desenvolupi aquest projecte directa-
ment, malgrat que reconeix que és una opció, consi-
dera que també és una bona opció la de fer-ho de for-
ma conjunta amb altres institucions de la ciutat.

El Sr. Puigdollers precisa que el seu Grup Munici-
pal està totalment d’acord a col·laborar amb la socie-
tat civil sempre que es faci amb igualtat de condicions
i amb concurrència pública.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Balseiro expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

20. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió de l’ús privatiu de domini públic
municipal que afecta a una porció, en projecció verti-
cal, del subsòl, grafiada en el plànol annex, de super-
fície 828 metres quadrats, en part de les finques des-
tinades a parc urbà i vial (carrer de Constança, núm.
20LX, i carrer de Deu i Mata, núm. 101LU), situades a
l’illa delimitada pels carrers de Numància, i de Deu i
Mata i l’avinguda Diagonal, per a la construcció, ges-
tió i explotació prèvia llicència municipal, d’una zona
de pas i una zona comercial, en compliment de les
previsions del conveni de 14 de febrer de 2002 entre
l’Ajuntament de Barcelona i la societat Bahosa, SA, i
de la Modificació puntual del Pla especial d’ordenació
a l’Illa Diagonal; sotmetre’l a informació pública du-
rant el termini de trenta dies i, si no s’hi formulen re-
clamacions o al·legacions, tenir per elevat automàti-
cament aquest acord d’aprovació inicial a definitiva,
adjudicar la concessió pel procediment negociat sen-
se publicitat a la societat Bahosa, SA, i formalitzar el
contracte corresponent prèvia constitució de la fiança
que el plec preveu.

El Sr. Puigdollers pregunta pel motiu que ha provocat
el retard en l’aprovació d’aquest plec de clàusules atès
que el Pla urbanístic que regula aquesta concessió va
estar aprovat definitivament el 22 de març de 2002.

La Sra. Ballarín respon que per poder fer aquesta
concessió s’hagué d’esperar a fer la recepció d’una
rampa ubicada en un edifici veí en construcció.

El Sr. Puigdollers pregunta si s’ha produït la cessió
dels 240 metres quadrats de zona verda i el paga-
ment de 120.000 euros que l’acord de 22 de març de
2002 preveia que faria el propietari d’aquest sòl.

El Sr. Cuervo respon afirmativament a aquesta últi-
ma pregunta.

El Sr. Puigdollers demana que es contestin formal-
ment les preguntes formulades.

El Sr. Cuervo manifesta que comparteix la necessi-
tat de clarificar administrativament les qüestions ante-
riors, per la qual cosa demana als Serveis de Patri-
moni i als del Districte que facin totes les precisions
necessàries per aclarir-les.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Esteller expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

21. Estimar, en els termes que resulten de l’informe
de la Direcció de Patrimoni, l’al·legació formulada pel
Grup Municipal de Convergència i Unió, en el tràmit
d’informació pública del plec de clàusules regulado-
res de la concessió per a l’ús privatiu d’una porció de
subsòl de domini públic, en la finca situada a l’illa deli-
mitada pels carrers del Pintor Alsamora, de l’Escultor
Ordóñez i de Brossa (UA 6 del Pla especial de refor-
ma interior del barri de Porta), en el sentit de destinar
la totalitat de les places a aparcament de vehicles per
a residents del mateix barri; aprovar definitivament
l’esmentat plec de clàusules reguladores; adjudicar la
concessió a la societat Landscape Europrojects, SL; i
formalitzar el contracte corresponent prèvia constitu-
ció de la fiança que el plec preveu.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

22. Desestimar, en els termes que resulten de l’in-
forme de la Direcció de Patrimoni, les al·legacions
formulades pel Grup Municipal Convergència i Unió,
en el tràmit d’informació pública del plec de clàusules
reguladores de la concessió per a l’ús privatiu de part
de la finca municipal del Palau Mercader, situada en
el carrer de Mercaders, núm. 42; aprovar definitiva-
ment l’esmentat plec de clàusules reguladores; adju-
dicar la concessió al Cercle Artístic de Sant Lluc; i for-
malitzar la concessió, prèvia constitució de la fiança
que el plec assenyala.

El Sr. Puigdollers, malgrat que anuncia el vot favo-
rable del seu grup, expressa la seva preocupació pel
fet que el govern municipal consideri que es pot subs-
tituir l’informe del Consell de Districte de Ciutat Vella,
sol·licitat pel Grup Municipal de CIU, per un informe
de Foment de Ciutat Vella, SA, la qual cosa, en la
seva opinió, és contrària al previst en la llei.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

23. Aprovar inicialment la modificació dels articles
4.1.b), article 5, article 6, article 9.1 apartat i) i j), article
12 apartats b) i c), article 13.1 i article 26 dels Estatuts
de l’Institut Municipal d’Educació, d’acord amb l’article
85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de
règim local. Sotmetre-la a informació pública per un
termini de trenta dies, d’acord amb l’article 201 del Re-
glament d’obres, activitats i serveis dels Ens locals.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup votarà
en contra atès que considera que no s’ha explicat el
perquè es produeix aquesta modificació i vist l’infor-
me de la Direcció d’Empreses que considera que no
és necessària aquesta modificació.

El Sr. Cuervo aclareix que es tracta d’una modifica-
ció amb la qual es pretén millorar la gestió de l’IMEB.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot contrari de CIU i la
Sra. Esteller expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

24. Aprovar inicialment la creació de la Fundació
Privada pel Programari Lliure-Barcelona Free Soft per
fomentar el programari lliure en l’àmbit català, contri-
buint a la seva divulgació i expansió. Aprovar inicial-
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ment la proposta d’Estatuts de la Fundació, segons
documentació adjunta. Sotmetre aquest acord, junta-
ment amb els Estatuts, a informació pública per un
termini de trenta dies.

El Sr. Ciurana, després de manifestar que el seu
Grup està d’acord amb el foment del programari lliu-
re, planteja els seus dubtes quant a què l’instrument
més adequat per fer-ho sigui la creació d’una funda-
ció, alhora que demana que es concreti quin serà el
capital fundacional d’aquest nou ens.

La Sra. Esteller expressa els dubtes respecte al
programari lliure que té el seu Grup i també manifesta
que no entenen per què s’ha de constituir una funda-
ció. Demana que es concreti el capital fundacional
d’aquest nou ens, l’interès general que justifica la
seva creació i la seva composició.

El Sr. Oliveras explica que si aquesta iniciativa es
plasma en la creació d’una fundació es perquè s’ha
arribat a la conclusió que era la millor opció possible
per crear un clúster econòmic que tingués en compte,
tant les diverses empreses de la ciutat de Barcelona
que estan apostant pel programari lliure, com les ins-
titucions públiques, entre les que inclou el món de la
universitat i altres entitats. Manifesta que, atès que
s’ha detectat que aquest és un sector emergent a la
nostra ciutat i al que es dediquen moltes empreses
–tant petites, mitjanes i multinacionals–, amb les
quals s’ha parlat i han mostrat el seu interès, s’ha cre-
gut adient posar en marxa aquesta iniciativa conjun-
tament amb CatBL (Associació catalana d’empreses
de programari lliure) i el Col·legi oficial d’enginyers en
informàtica. A partir d’aquí, també hi ha la voluntat
que altres institucions hi participin, com ara la Ge-
neralitat, o empreses com T-Systems o Telefònica.
Igualment, fa avinent que aquest és un projecte que
s’haurà d’anar modificant en el temps en el sentit que
les aportacions de les institucions públiques, que en
aquest moment actuen d’impulsores, disminuiran. En
definitiva creu que totes les iniciatives tant públiques
com privades poden ajudar a promocionar aquest
sector de negoci emergent en la nostra ciutat. Res-
pecte a l’aportació econòmica inicial de l’Ajuntament
diu que està previst que sigui de 50.000 euros anu-
als, més l’aportació de la marca de Barcelona i la ubi-
cació en el 22@ de la Fundació.

El Sr. Ciurana recorda que el capital fundacional
hauria de constar en l’expedient atès que és un requi-
sit per a la constitució d’una fundació i demana que
es concreti la ubicació exacta en el 22@, i la valora-
ció de la marca “Barcelona”. Reitera el que ha mani-
festat en la seva anterior intervenció en relació que
considera que l’instrument triat no és el més idoni,
atès que si el que es vol es promocionar les empre-
ses que es dediquen al programari lliure, l’Ajuntament
ja disposa d’altres instruments, com per exemple Bar-
celona Activa o Barcelona Emprèn. Respecte a les
universitats i les empreses amb les que el Sr. Oli-
veras ha dit que han parlat, fa notar que cap d’elles
forma part del Patronat de la fundació; d’altra banda,
expressa que el seu grup també ha mantingut con-
verses amb diversos agents del sector i que la con-
clusió ha estat la desproporció entre l’instrument triat i
l’objectiu a aconseguir.

El Sr. Oliveras diu que aquesta iniciativa s’ha pres
recollint la voluntat d’empreses del sector, que en el
patronat inicialment només figuren els fundadors però
està obert a posteriors adhesions i que el total de

l’aportació de l’Ajuntament està xifrada en 100.000
euros, els justificants dels quals es compromet a en-
viar als grups de l’oposició.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa l’abstenció de CIU i la Sra.
Esteller expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
25. El Govern municipal no promourà cap campa-

nya institucional que contradigui la Llei 29/2005 de
publicitat i comunicació institucional, atès que l’article
4.2 de la mateixa estableix que els missatges o la
presentació de les campanyes institucionals de publi-
citat i de comunicació no poden induir a confusió amb
els símbols, idees, expressions, dissenys o imatges
utilitzats per qualsevol formació política.

La Sra. Recasens substancia la proposició i mani-
festa que, tot i que es tracta d’un assumpte conegut,
no volen deixar d’insistir-hi atès que, darrerament, el
govern municipal sembla que ha patit el que es po-
dria anomenar un “atac publicitari”. Recorda que el
desembre de 2005 van demanar que s’aturés la cam-
panya “Barcelona Batega” i que es creés una comis-
sió assessora sobre publicitat institucional per regular
determinats aspectes. Fa avinent que la Sra. Escarp
els va donar la raó, però va manifestar que era con-
venient esperar a que entrés en vigor la normativa
que s’estava elaborant en l’àmbit estatal. Igualment,
el Sr. Forradellas els va mostrar el seu acord amb la
creació d’una comissió per vetllar pel contingut de la
publicitat institucional, mentre que el Sr. Cuervo va
ratificar el compromís de la Sra. Escarp.

Així doncs, considera que comparteixen tots ple-
gats el fons de la qüestió que ha exposat, però in-
sisteix que presenten aquesta proposició atesa la
campanya desmesurada que ha endegat aquest
ajuntament tant a la televisió com a la premsa escrita
amb una periodicitat pràcticament diària. Demanen,
per tant, que el govern municipal no promogui cap
campanya institucional que contradigui la Llei de pu-
blicitat i comunicació institucional, ara ja vigent.

La Sra. Balseiro avança el vot favorable del seu
Grup i, tot i que el fons d’aquesta proposició és instar
al compliment de la llei, considera que més que una
proposta hauria de ser una exigència. En aquesta lí-
nia, recorda que el Grup Popular va denunciar, el 29
de juny, la quantitat de campanyes institucionals en
marxa de l’Ajuntament de Barcelona; igualment, avui,
a la Comissió de seguiment de BTV, han formulat
una pregunta en aquest sentit i se’ls ha respost que
el nombre de campanyes ha estat de quinze en-
guany, moltes de les quals –n’estan convençuts– no
compleixen els requisits establerts per la llei, motiu
que els va dur a presentar un queixa al CAC. Com a
exemple, manifesta que el seu Grup va denunciar la
semblança del logo de la campanya “Barcelona Ba-
tega” amb el del Partit Socialista de Catalunya, de
manera que s’aconseguia crear confusió entre la ins-
titució i el partit.

Entén, per tant, que hi ha molts aspectes que con-
tradiuen la llei que, textualment, diu que les campa-
nyes només poden tenir com a objecte la informació
sobre serveis públics, no pot promoure campanyes
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que destaquin la gestió i els objectius de govern i no
pot induir a confusió amb elements identificatius de
partits polítics.

Conclou que, a banda de recolzar la proposició, els
exigiran el compromís per vetllar per garantir el com-
pliment de la llei.

El Sr. Hereu, d’entrada, precisa que no han promo-
gut cap campanya que no hagi passat pel circuit esta-
blert per la Llei de l’Audiovisual, de la mateixa mane-
ra que qualsevol element informatiu –imprès, ràdio o
televisió– s’envia al Consell de l’Audiovisual de
Catalunya, òrgan que emet un informe en cada cas,
de manera que, totes les campanyes que surten a la
llum, és perquè compleixen tots els requisits marcats
per la llei. Així doncs, totes les campanyes que veuen
la llum és perquè compleixen els requisits que marca
la llei; i, precisament per això, rebutgen la proposta.

La Sra. Recasens, en primer lloc, aprofita per de-
manar còpia dels informes i els permisos del CAC a
què s’ha referit el Sr. Hereu.

Tot seguit es refereix concretament als eslògans
“Barcelona Batega”, de la campanya institucional i al
“Bateguem per Barcelona” del PSC que indueixen a
una clara confusió. De la mateixa manera que, en te-
nir accés als comptes de la campanya “Barcelona Ba-
tega”, van poder comprovar quins eren els seus prin-
cipis rectors, que es contradiuen obertament amb el
que estableix la Llei de l’Audiovisual. Recorda, igual-
ment, que en període de comptes van sol·licitar un in-
forme del Secretari de la corporació, que encara es-
peren, sobre la possible vulneració de la llei de la
campanya esmentada; de la mateixa manera que in-
sisteixen que es compleixi el compromís –del desem-
bre de 2005– de crear una comissió assessora per a
la publicitat institucional, amb representats de cada
Grup municipal, que van convenir posar en marxa
amb l’entrada en vigor de la llei. Els demana que atu-
rin el desenfrenament publicitari que els ha agafat en
època preelectoral i fa referència al desviament pres-
supostari, del 124%, del 2005 en aquesta matèria, de
manera que no és difícil suposar el que passarà en-
guany.

El Sr. Hereu no entén què pretenen agafant-se a
un element marginal per intentar acabar amb una
campanya com el fet que en un congrés d’un sol dia
de la Federació de Barcelona del seu partit se’ls acu-
dís dir “bateguem per Barcelona”. Agraeix tanmateix,
la fortuna que, gràcies a la publicitat que fa l’oposició
que sempre la treu a relluir, la frase hagi fet fortuna.
Considera, per tant, que aquest no és un argument
de pes ja que, altrament, algun òrgan autoritzat ja
hauria invalidat la campanya.

La Sra. Balseiro manifesta que no tenia intenció
d’intervenir, però en sentir l’argumentació del Sr. He-
reu no pot estar-se de fer-ho, bàsicament per agrair-li
que hagi aclarit que la frase la va encunyar la Federa-
ció de Barcelona del PSC. Entén, tanmateix, que això
implica reconèixer que van incomplir la llei, tot i que
no gosa dir que intencionadament. De tota manera,
destaca que van contractar la campanya “Barcelona
Batega” per un import milionari a càrrec de la ciutada-
nia i no els queda gens clar que l’empresa de publici-
tat que la va dissenyar no sigui la mateixa que la que
va fer la campanya del PSC.

El Sr. Hereu demana que quedi clar a efectes d’ac-
ta que, contràriament a l’afirmació de la Sra. Balseiro,
en cap moment ha vinculat dos fets que és absurd lli-

gar, que responen a lògiques totalment diferents i que
estan molt separats en el temps, i que només ha es-
mentat el fet puntual del congrés precisament per
desvincular-lo de l’esmentada campanya municipal.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU i la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP. Es re-
butja.

Del Grup Municipal PP:
26. Instar a l’alcalde i al regidor del Districte de

Gràcia que no s’autoritzi la celebració de l’anomena-
da Festa Alternativa, en el marc de les Festes de
Gràcia.

El Sr. Cornet manifesta que formulen aquesta pro-
posició atesa l’experiència d’altres anys durant les
festes de Gràcia, i per la situació que s’està generant
que sembla indicar que aquest any es pot tornar a
produir la mateixa situació de l’any passat.

El Sr. Hereu informa que el regidor de Gràcia i la
Federació de Carrers han estipulat unes regles del
joc que estableixen les condicions de la festa i que
suposen que determinats col·lectius quedin al marge.
Puntualitza, tanmateix, que no és aquest el cas de la
mal anomenada Festa Alternativa, que promou la Co-
ordinadora popular de festes, que representa entitats
del Districte i que, fins fa quatre anys, estava integra-
da a la Federació de carrers, i que fa tretze anys or-
ganitza festa major a la plaça del Diamant. Atès que
no es considera pertinent la utilització d’aquest espai,
el Districte els ha ofert alguna ubicació alternativa a la
plaça del Poble Romaní, amb el benentès que la Co-
ordinadora popular de festes ha de complir amb cer-
tes regles de joc i parlar-les amb l’entorn –la Unió gi-
tana, el casal Siracusa, la Federació de Carrers i el
districte– per reubicar-la amb les màximes garanties.

El Sr. Cornet aclareix, d’entrada, que el qualificatiu
de festa alternativa no l’han encunyat ells, sinó la ma-
teixa Coordinadora popular de festes, que és qui ha
sol·licitat la llicència per fer la festa, que obertament
defensa el moviment okupa, i té com a entitat inte-
grant l’Assemblea de Joves de Gràcia que es reuneix
en un local social ocupat. Recorda al Sr. Hereu que
cada any, en acabar les festes alternatives a la plaça
del Diamant, s’han produït grans aldarulls i remarca
que molts veïns volen que l’Ajuntament desautoritzi
aquestes festes alternatives, per aquest motiu i per-
què cada any incompleixen els horaris, per tant no
accepten les regles del joc. Afegeix, a més, que en-
guany es disposa de l’Ordenança de convivència com
eina important per fer front a aquestes conductes.

El Sr. Puigdollers entén que les festes de Gràcia
són patrimoni dels veïns organitzats en la Comissió
de carrers de Gràcia que, d’altra banda, considera
que la Festa Alternativa forma part de les festes de
Gràcia. D’altra banda, consideren que la plaça del
Poble Romaní no és l’indret més adequat per autorit-
zar la festa, per la qual cosa demanen un replanteja-
ment quant a la ubicació. Avança, per tant, l’absten-
ció del seu Grup a aquesta proposta perquè
considera que més que instar a la desautorització de
la festa cal que es vetlli pel compliment de la llei per
part de tothom.

El Sr. Hereu entén que una festa major és l’expres-
sió social d’un projecte de les entitats veïnals, i la Co-
ordinadora popular de festes, encara que no formi par
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de la Federació de carrers, és una entitat reconegu-
da. Es pregunta, per tant, per què, si aquesta festa es
fa des de fa tretze anys, és precisament ara que es
plantegen que no s’autoritzi la festa. Evidentment,
aquest col·lectiu –que sempre ha plantejat la interlo-
cució amb el districte, remarca– s’haurà de responsa-
bilitzar de l’organització en l’indret que es triï.

Per acabar, no es vol estar de considerar que la
prohibició de la Festa Alternativa seria actuar amb un
pressupòsit i, òbviament, no fóra la solució de res,
sinó que significa anar posat etiquetes quan no hi ha
motiu, i entenen que la festa d’aquest col·lectiu ex-
pressa una part de la realitat de Gràcia.

El Sr. Forradellas manifesta que el Sr. Hereu i el
Sr. Puigdollers ja s’han fet ressò de gran part dels ar-
guments que volia exposar; malgrat tot, afegeix que
també lamenta la proposició del Grup Popular i que
no s’afegeixi a un cert consens que existeix sobre les
festes de Gràcia. Interpreta que, tal vegada, el mateix
nom de la festa, ha portat al Grup Popular a malfiar-
ne atès que els suggereix un determinat col·lectiu,
cosa que no respon a la realitat, atès que la mateixa
Federació de carrers considera la Coordinadora po-
pular de festes com a integrant de la festa major, al-
hora que aquesta entitat es compromet a complir un
seguit de requisits, fins i tot més exigents que altres
anys, pel que fa als horaris i comportament.

El Sr. Oliveras se suma igualment als arguments
anteriors atès que, en la seva opinió, expressen força
bé quina és la situació real de la festa major, alhora
que considera que ha quedat prou clar que existeix
un marc de diàleg per intentar buscar altres ubi-
cacions. Creu que el discurs del Grup Popular és
monotemàtic i sembla que cridin el mal temps pressu-
posant conflictes i aldarulls.

El Sr. Cornet insisteix que la Festa Alternativa no
es pot traslladar a la plaça del Poble Romaní perquè
s’incorreria en l’incompliment amb l’article 73.c l’Or-
denança de civisme que impedeix una celebració
d’aquestes característiques veïna a centres docents,
sanitaris o residències assistides i, a l’esmentada pla-
ça, hi ha un centre geriàtric.

Lamenta profundament que se’ls hagi acusat de te-
nir unes idees preconcebudes en fer aquesta proposi-
ció i d’haver-la fet perquè no els cau bé un determinat
sector de gent i, en aquest sentit, es remet als fets
objectius que han tingut lloc any rere any. I, com a fet
significatiu recorda que l’Assemblea de Joves de Grà-
cia, que forma part de la Coordinadora popular de
festes, té la seva seu social en un local ocupat que
exerceix de bar musical sense llicència, òbviament.
Confia, tanmateix, que l’Ajuntament faci complir la llei
a tothom de la mateixa manera, i els fets són que els
darrers tres anys s’han produït aldarulls en la festa al-
ternativa a la plaça del Diamant.

Conclou, per tant, que demanaran responsabilitats
si no es fa complir la llei i que es demani, tal i com la
llei estableix, que els organitzadors de la festa diposi-
tin una fiança o subscriguin una pòlissa d’asseguran-
ça per respondre dels danys que es pugin causar,
malgrat que les característiques i les conseqüències
de la festa durant els darrers tres anys són prece-
dents suficients, emparats per la llei, per no autorit-
zar-la.

El Sr. Puigdollers vol deixar molt clar que el seu
Grup està radicalment en contra de prohibicions i de-
tencions preventives, actuació absolutament contrària

a l’Estat de dret. Entenen, per tant, que l’Ajuntament
de Barcelona ha d’autoritzar l’acte garantint el compli-
ment estricte de la llei mitjançant la signatura prèvia
d’acords públics –adequats a la nova Ordenança de
convivència– amb els organitzadors, cosa que no ha
fet en moltes ocasions i, aquesta, serà l’exigència del
Grup de CiU. És a dir, el govern municipal ha d’exer-
cir la seva autoritat en defensa dels drets de tothom.

El Sr. Hereu conclou el debat d’aquesta proposició
amb l’observació que no es poden atribuir els alda-
rulls als organitzadors de la Festa Alternativa perquè
no hi cap prova que això sigui cert. Rebat, igualment,
l’acusació de laxitud en l’actuació municipal quant a
impedir determinats comportaments, atès que sem-
pre hi ha hagut presència policial quan s’han produït.
De tota manera, remarca que la de Gràcia és una fes-
ta major que dura tota una setmana, que abraça un
àmbit molt ampli de carrers i no es pot valorar per un
aldarull de vint minuts en un punt concret, com tam-
poc no és rigorós atribuir tot el que pugui passar a
aquesta coordinadora.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CIU i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
27. Que ens sigui facilitada a l’inici de la Comissió

una còpia del conveni signat entre l’Ajuntament de
Barcelona i l’Agència Tributària que permet a Hisen-
da descomptar l’import de les multes municipals, tant
de trànsit com d’infraccions d’ordenances, en les de-
volucions de la declaració de renda.

La Sra. Recasens recorda que en el Plenari del
Consell Municipal de 23 de juny, en el moment de
l’aprovació del compte general de l’Ajuntament, i ar-
ran de l’informe de la Intervenció, es va posar de
manifest que el 45% de les multes imposades no
s’havien enregistrat en el sistema informàtic de l’Ajun-
tament. Continua explicant que davant d’aquest fet, el
govern municipal va anunciar que amb l’aplicació del
sistema anomenat, “retenció per compensació”, de
manera que es podrien compensar els deutes munici-
pals dels contribuents amb els crèdits que per devolu-
ció de la renda de l’exercici 2005 tinguessin amb
l’Agència Tributària. Atès que no va quedar prou clar
si aquest sistema es regula mitjançant un conveni di-
recte entre l’Ajuntament i l’Agència Tributària, o una
adhesió al signat entre la FEMP (Federación Espa-
ñola de Municipios y Províncias) i l’Agència Tribu-
tària, demana que se li entregi el text de l’esmentat
conveni.

La Sra. Ballarín aclareix que no hi ha un conveni
exprés signat per l’Ajuntament de Barcelona que per-
meti compensar les devolucions de renda amb els
deutes municipals. Respecte a les explicacions que
va fer sobre l’aplicació d’aquest sistema, expressa la
seva preocupació per la falta de comprensió que de-
mostra el grup municipal de CIU, i que contrasta amb
la claredat amb què la premsa del dia següent les va
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transcriure. Tot seguit, repeteix el que ja va dir en el
seu moment i en aquest sentit recorda que l’Ajunta-
ment de Barcelona, en base al conveni signat l’any
2003 entre la FEMP i l’Agència Tributària, va sol·li-
citar que s’embarguessin les devolucions de renda a
ciutadans que tenien deutes per impostos amb
l’Ajuntament, per un import total de gairebé
1.000.000 d’euros. D’altra banda, explica que en
aquests moments, entre la FEMP i l’Agència Tributà-
ria, s’està estudiant la possibilitat d’aplicar aquest
sistema també als deutes per multes, negociació
que el proper mes de setembre probablement es
concretarà en la signatura d’una addenda al conve-
ni. A continuació, i malgrat que és accessible a tra-
vés d’internet, lliura el text del conveni alhora que
s’ofereix a donar totes les explicacions que conside-
rin adient demanar. Respecte a l’addenda, diu que
entre l’Institut Municipal d’Hisenda i l’Agència Tribu-
tària s’està negociant per tal que en el moment que
entri en vigor, l’Ajuntament de Barcelona sigui el pri-
mer en posar-la en marxa.

La Sra. Recasens considera que el govern munici-
pal va anunciar unes mesures que eren un bluf. Res-
pecte a la informació d’alguns diaris als que s’ha refe-
rit la Sra. Ballarín, cita la que diu que la hisenda
estatal descomptarà les multes municipals amb les
devolucions de l’impost de la renda. Pel que fa a la
preocupació manifestada per la Sra. Ballarín sobre la
manca de comprensió envers les seves declaracions,
matisa que ella era present en el moment en què les
va fer a la premsa i que les va entendre perfectament.
Es manifesta coneixedora que aquest sistema ja ha
estat operatiu per a l’exercici de 2005, i cita el cas
d’un ciutadà a qui s’ha retingut la devolució d’hisenda
de 2005 i a qui es va informar, des de l’Institut Munici-
pal d’Hisenda, que l’Ajuntament havia començat a
aplicar aquest sistema de forma aleatòria. És per això
que voldria que des de l’equip de govern li aclarissin
els dubtes que té sobre la legalitat d’aplicar aquest
criteri, sobre la legalitat de compensar un impost es-
tatal amb un deute derivat d’una ordenança munici-
pal, o el greuge que pot suposar que només s’apliqui
a Barcelona, tot i que suposa que el govern municipal
disposa dels elements jurídics sobre la legalitat de
l‘aplicació d’aquest sistema.

La Sra. Ballarín considera que la intervenció de la
Sra. Recasens presenta algunes contradiccions atès
que, d’ una banda ha dit que la mesura anunciada no
s’estava aplicant i, d’altra banda, diu que fa sis mesos
que l’Ajuntament està fent embargaments pel sistema
de compensació, la qual cosa demostra que l’Ajunta-
ment actua amb fermesa, sempre dins del marc legal
vigent i intentant realitzar la feina de la forma més efi-
caç i eficient. També creu que el Grup Municipal de
CIU s’ha de clarificar atès que d’una banda es queixa
pel no cobrament de les multes i, d’altra banda, en el
moment en què s’aplica un sistema per cobrar els
deutes municipals també es queixa.

La Sra. Recasens matisa que el que defensa el
seu Grup és que un cop la multa s’imposi s’ha de co-
brar, malgrat que considera que la imposició de mol-
tes sancions demostra un fracàs de les polítiques de
prevenció. Manifesta que el seu grup està a favor
d’aplicar mesures com les de l’embargament dels no
residents, però que en qualsevol cas aquesta o altres
mesures semblants s’han de fer bé i quan s’anuncien
cal posar-les en marxa. Reitera la seva pregunta so-

bre si realment l’aplicació al 2005 dels embargaments
de la renda s’ha fet de forma aleatòria.

La Sra. Ballarín respon que, atès el gran nombre
de ciutadans amb deutes, el que s’ha fet ha estat co-
mençar pels deutes més antics.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
28. Quantes denúncies ha realitzat l’Ajuntament de

Barcelona per infraccions d’ordenances durant el Pro-
grama Especial sobre l’Espai Públic? Quin és el detall
segons la tipologia de les infraccions? Quin import
suposen aquestes multes? Quantes d’aquestes de-
núncies han entrat efectivament al sistema per aca-
bar convertint-se en multes? Quin import suposen
aquestes multes efectivament registrades, i quin im-
port s’ha recaptat?

Quantes denúncies ha realitzat l’Ajuntament de
Barcelona per infraccions d’ordenances des de l’en-
trada en vigor de l’Ordenança del Civisme? Quin és
el detall segons la tipologia de les infraccions? Quin
import suposen aquestes multes? Quantes d’aques-
tes denúncies han entrat efectivament al sistema per
acabar convertint-se en multes? Quin import suposen
aquestes multes efectivament registrades, i quin im-
port s’ha recaptat?

La Sra. Recasens argumenta que han hagut de
presentar aquesta bateria de deu preguntes atès que
no se’ls van respondre quan les van formular.

Recorda que el govern municipal va fer balanç del
pla de xoc de l’ordenança de mesures per fomentar i
garantir la convivència ciutadana en l’espai públic de
Barcelona, durant el darrer trimestre del 2005 i van
anunciar que havien imposat vint-i-dues mil sancions,
tot i que després han sabut que només en van cobrar
el 9%; igualment, uns mesos després de la posada
en marxa de l’ordenança, es va dir que s’havien po-
sat disset mil sancions, de les quals se’n van cobrar
710. També, i atès que no totes les butlletes grogues
s’entren en el sistema informàtic, els pregunta si quan
parlen del nombre de sancions imposades, es referei-
xen a les esmentades butlletes o a les sancions en-
trades per PDA a la base de dades.

La Sra. Escarp lamenta el reduccionisme a la san-
ció que fa la Sra. Recasens, sobretot perquè quan es
va posar en marxa l’Ordenança es van establir meca-
nismes diversos, entre els quals els mecanismes de
prevenció, de transversalitat i de tractament integral
de les conductes; és a dir, quan es detecta una con-
ducta que pugui tenir un tractament específic mitjan-
çant l’aplicació d’un treball substitutori o assistència a
cursos d’informació o, com per exemple en el cas del
top manta, la creació específica d’un programa desti-
nat a la inserció d’aquestes persones. També es refe-
reix als mecanismes de dissuasió com ara el decomís
del material i dels diners fruit de la conducta infracto-
ra, cosa que indica que hi ha un seguit d’actuacions
que requereixen la butlleta groga per identificar i cre-
ar una base de dades d’aquestes persones amb l’ob-
jectiu de poder-s’hi dirigir en qualsevol moment per
aplicar-hi tots els mecanismes transversals de què es
disposa. Valora, per tant, que s’ha fet una feina inno-
vadora –i aprofita per agrair al Grup de CiU la seva
col·laboració– que contempla la prevenció, la dissua-
sió i, en última instància, la sanció. Tanmateix, i atès
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que aproximadament aquest 15% de les sancions im-
posades per la guàrdia urbana segueixen el procedi-
ment ordinari, que implica un procés de notificació i
al·legacions, entén que valorar el grau de cobrament
en un període de sis mesos no és representatiu i que
ateny, sobretot, a les sancions imposades per vanda-
lisme, trilers o atemptats a la dignitat. De tota mane-
ra, considera que cal felicitar-se pel grau assolit de
pagaments immediats de les sancions, especialment
perquè suposen el reconeixement del fet i, per tant,
contenen un innegable vessant pedagògic alhora que
un element dissuasiu.

La Sra. Recasens agraeix la resposta, però obser-
va que no li ha dit res de nou atès que ja coneixia
aquestes mesures alternatives a la sanció i, arran de
les quals, van votar favorablement aquesta Ordenan-
ça. Considera que ara no s’ha d’iniciar un debat so-
bre l’ordenança, encara que insisteix que el seu Grup
hauria preferit no incloure en aquesta normativa els
aspectes de tipus social. Remarca que la seva feina
com a oposició és controlar que aquesta ordenança
s’executi, cosa que inclou, òbviament, el cobrament
de les sancions a fi de no incórrer en l’incompliment
d’una part essencial; i observa, alhora, que aquest és
un dels principals aspectes que destaca el govern
municipal en fer-ne balanç.

La Sra. Escarp puntualitza que parla d’actuacions
de la guàrdia urbana, moltes de les quals desembo-
quen a posteriori en l’aplicació d’alguna de les mesu-
res alternatives a abans ha esmentat, però, d’entra-
da, d’entrada cal una butlleta groga de denúncia de la
conducta infractora.

Creu que no s’ha de reduir el balanç a la mera es-
tadística sobre l’aplicació de l’ordenança, tot i que
considera un deure del govern municipal explicar el
nombre d’actuacions dutes a terme, atesa, sobretot,
l’expectativa que va generar l’assumpte. Tanmateix,
repeteix que, atès el procés administratiu que segueix
la sanció, no és possible fer un balança tancat als sis
mesos de la posada en marxa de l’Ordenança.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
29. Quin ha estat el grau de compliment del Pacte del

Tinell que afecta a la ciutat de Barcelona i quines millo-
res ha suposat el Pacte del Tinell per a la nostra ciutat?

La Sra. Balseiro formula la pregunta.
El Sr. Cuervo fa una valoració molt positiva del

grau de compliment del Pacte del Tinell i dels efectes
que ha tingut per a la ciutat de Barcelona.

La Sra. Balseiro lamenta que aquesta afirmació no
estigui acompanyada per exemples concrets, ja que el
Pacte conté un seguit d’acords compartits pel govern
Tripartit. Lamentablement, ella sí que pot posar exem-
ples d’incompliment d’aquest Pacte, entre els quals
l’adopció de les mesures legislatives per al reconeixe-
ment de l’àrea metropolitana de Barcelona; la conne-
xió ferroviària dels aeroports de Reus i Girona amb
Barcelona o la creació d’una zona logística de suport a
l’àrea de Barcelona; i altres que atenyen al traspàs de
competències a l’Ajuntament en diversos àmbits amb
el finançament corresponent; el reconeixement de l’al-
calde com a representant ordinari de la Generalitat en
el seu municipi, i atorgar-li el comandament únic de les
forces de seguretat en el seu territori.

Addueix que podria continuar enumerant molts
més exemples, però no ho farà perquè entén que
queda ben clar l’incompliment del Pacte del Tinell.

El Sr. Cuervo entén que les apreciacions de la Sra.
Balseiro responen a una lectura esbiaixada del Pacte
del Tinell, i renuncia a fer-li una llista de tots els acords
que s’han complert que supera àmpliament la seva,
molts dels quals es fan palesos, per exemple, en tots els
expedients patrimonials de cessió de solars que s’han
dut a terme des d’aquesta comissió per a la construcció
de centres d’atenció a les persones, habitatges, etc.

Es dóna per tractada.
30. Quin serà el procediment pel cobrament dels im-

ports de denúncies imposades per part dels agents de
la Guàrdia Urbana i la comptabilitat d’aquesta nova
funció amb les pròpies d’aquest cos i quin és el capte-
niment del Govern municipal en relació a les deman-
des dels treballadors de l’Institut Municipal d’Hisenda?

La Sra. Balseiro formula la pregunta arran de
l’anunci del govern municipal que els agents de la
guàrdia urbana podran recaptar els imports de les de-
núncies imposades a l’acte, juntament amb el conflic-
te laboral generat a l’Institut Municipal d’Hisenda.

El Sr. Cuervo demana a la Sra. Balseiro que opti per
una de les dues preguntes perquè no hi veu la relació.

La Sra. Balseiro rebat aquesta apreciació i mani-
festa que el seu Grup considera que totes dues pre-
guntes es refereixen, en definitiva, a instruments de
recaptació, en un cas ateny als treballadors de l’Insti-
tut municipal d’Hisenda i, en l’altre, als agents de la
guàrdia urbana que, a partir d’enguany, han assolit
aquesta responsabilitat.

El Sr. Cuervo insisteix que, independentment del
procediment de cobrament immediat per part de la
guàrdia urbana, les reclamacions dels treballadors de
l’Institut Municipal d’Hisenda va per una altra banda.

La Sra. Ballarín també destaca que els dos con-
ceptes de l’enunciat tenen un encaix forçat, i manifes-
ta que el procediment del cobrament instantani de les
multes és el mateix que hi havia: en el moment de la
imposició de la denúncia, s’adreça l’infractor a la uni-
tat territorial del districte i allà li donen un justificant
per abonar la multa en una entitat bancària. És a dir,
els agents no actuen estrictament com a recaptadors
atès que reben diners, amb l’única excepció dels ciu-
tadans estrangers als que se’ls immobilitza el vehicle.

La modificació que ha anunciat l’equip de govern
és la introducció de les PDA en comptes dels antics
talonaris, de manera que la sanció es gravarà directa-
ment a la base de dades; com també s’està estudiant
que en un futur disposin d’una impressora que els
permeti imprimir la butlleta. És a dir, la guàrdia urba-
na no s’està convertint de cap manera en agents
recaptatoris.

La Sra. Balseiro, després de rebre una resposta
afirmativa a la seva pregunta sobre si el nou sistema
servirà per a totes les infraccions a les ordenances
municipals, qüestiona quina és la diferència entre
aquest nou sistema i l’anterior.

La Sra. Ballarín aclareix que abans les infraccions
es notificaven a la unitat territorial de districte perquè
les gravés a la base de dades i, ara, això es fa direc-
tament a través de la PDA.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

Tot seguit es transcriu el contingut del debat dels
assumptes de la Comissió de Seguiment i Control de
BTV.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 27 a 20-X-20062016

COMISSIÓ DE SEGUIMENT I CONTROL DE BTV

Del Grup Municipal CIU:
31. Quines són les dades concretes que sustenten

l’afirmació que el director de BTV va emetre en l’ante-
rior Comissió, respecte que en el que portem d’any
del 2006, la presència de l’oposició en els programes
de debat ha estat del 36%? Preguem que se’ns rela-
cioni el detall de les persones que han intervingut en
aquests debats, les dates i els programes concrets.

El Sr. Ciurana, tal i com ja ha manifestat en l’apro-
vació de l’acta de la sessió anterior, indica que formu-
len la pregunta a fi de saber d’on surten les dades
concretes que sustenten l’afirmació que la participa-
ció dels Grups de l’oposició com a convidats als pro-
grames de debat de BTV es pot quantificar en un
36%.

El Sr. Domingo manifesta que el percentatge que
va donar en la sessió anterior es recolza en dades
objectives. Puntualitza que es va referir als convidats
als programes de debat Contrapunt i Ciutat 08, dels
quals BTV, òbviament, en té el control i la relació, que
s’ofereix a donar-los per escrit amb tota mena de de-
tall. Matisa, però, que si s’ajusta una mica més el càl-
cul, i es basa en les presències enregistrades i les
presències a plató es pot comprovat que el percentat-
ge de presència al plató del govern és del 66% i la de
l’oposició del 33,3%, en el cas de les presències en-
registrades, la del govern assoleix el 56% i l’ oposició
el 43%; si es fa la mitjana entre el 43% i el 33% de
presència enregistrada i a plató, resulta que l’oposició
ha tingut una presència, de gener a juny, del 38%, és
a dir, dos punts per sobre del que va dir en la sessió
anterior.

El Sr. Ciurana entén que l’increment es deu a què
el mateix dia de la comissió, a corre-cuita, van trucar
al Sr. Puigdollers perquè assistís l’endemà a un debat
sobre l’aeroport. De tota manera, les dades que ha
donat quant a la proporcionalitat no li semblen reals, i
desconeix la manera com s’han calculat, perquè con-
sidera que no es pot comptabilitzar de la mateixa ma-
nera la resposta enregistrada en un moment determi-
nat, que una presència d’un quart o vint minuts en un
debat. De la mateixa manera que entenen que cada
vegada qui hi hagi la presència d’un alt responsable
polític, sigui o no regidor del govern, s’hauria de com-
putar com a presència del govern.

Malgrat tot, el percentatges de 66% per al govern
contra el 33% de presència de l’oposició li semblen
d’una desproporció absoluta que, en cap cas, reflec-
teix proporcionalment la composició del Plenari del
Consell Municipal. Igualment, fa notar que els percen-
tatges, tal i com ha dit el Sr. Domingo, se circums-
criuen als programes Contrapunt i Ciutat 08, i que la
distorsió encara seria molt més gran si s’hi afegissin
els informatius.

Conclou, per tant, que cal que millori el percentatge
de presència dels grups de l’oposició. Tanmateix,
avança que estudiaran detingudament les dades que
els han ofert per conèixer exactament el sistema que
han fet servir per computar aquests percentatges, al-
hora que demana que aquesta dinàmica canviï i re-
verteixi en el bé de la plasmació de la realitat, que és
plural, i que el Sr. Domingo, com a responsable d’una
televisió pública, té l’obligació de, com a mínim,
mantenir la proporcionalitat del Plenari del Consell
Municipal.

Es dóna per tractada.
32. Quins són els motius pel que tot just un any

després de la inauguració de la nova seu de BTV, es
sotmet a exposició pública un projecte de reforma i
ampliació d’aquest espai?

El Sr. Ciurana manifesta que no entén com, des-
prés d’un projecte llarg i feixuc que es va prolongar
en el temps més temps de l’esperat i amb un desvia-
ment pressupostari remarcable, es posa a exposició
pública, tot just un any després de la inauguració
d’aquesta nova seu de BTV, un nou projecte de
remodelació dels espais.

El Sr. Domingo recorda que quan, es van inaugurar
la nova seu, la xarxa de televisions locals ocupava,
provisionalment, la meitat de la primera planta de
l’edifici. Així doncs, en traslladar-se aquesta xarxa a
l’edifici de la Maternitat, s’han reemprès les obres
d’adequació d’aquesta planta. És a dir, aquest projec-
te ja havia estat previst inicialment, únicament ha es-
tat ajornat.

El Sr. Ciurana observa que les obres afecten, tam-
bé, la planta baixa i entén que la xarxa assumirà el
sobrecost que ha comportat aquesta remodelació a
posteriori.

El Sr. Cuervo puntualitza que es tracta d’una obra
programada per fases, amb la qual cosa, si s’acom-
pleixen els terminis, no s’incorre en cap incompli-
ment.

El Sr. Ciurana insisteix que la xarxa de televisions
locals no ha complert els terminis atès que ha incom-
plert els compromisos a què havien arribat l’Adminis-
tració local i la Diputació, afirmació a la qual el Sr.
Domingo informa que la xarxa ha marxat quan ho ha
pogut fer, cosa que, d’altra banda, tampoc no ha su-
posat cap inconvenient.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
33. Quantes campanyes institucionals de qualsevol

administració pública han estat emeses per BTV des
de l’entrada en vigor de la Llei 22/2005, de 29 de de-
sembre, de la Comunicació Audiovisual de Catalu-
nya? (detallis per cadascuna d’elles el número d’a-
nuncis emès, si ha estat autoritzada prèviament pel
Consell de l’Audiovisual de Catalunya, així com si la
seva emissió ha suposat alguna sanció/incoació d’ex-
pedient sancionador per part d’aquell organisme).

La Sra. Esteller addueix que formulen aquesta pre-
gunta atesa la gran quantitat de campanyes institu-
cionals que duu a terme l’Ajuntament de Barcelona
que, en els darreres quatre mesos ha promogut en-
torn a quinze campanyes d’aquest tipus que, des de
l’aprovació de la Llei de la Comunicació Audiovisual,
requereixen l’autorització prèvia del Consell de l’Au-
diovisual de Catalunya –CAC.

Tenen notícia, tanmateix, que el Consell ha qües-
tionat algun dels continguts d’aquestes campanyes
en no complir alguns dels requisits que estableix com
ara no vendre acció de govern o no confondre els lo-
gos de les campanyes amb els logotips dels partits;
alhora que el seu Grup ha pogut constatar que s’in-
compleixen aquestes premisses, sobretot perquè es
tracta de campanyes iniciades abans de l’exigència
d’aquest requeriment per part del CAC.

El Sr. Domingo respon que s’han emès entorn a
les vint-i-quatre campanyes de diverses institucions
que, eventualment, requereixen o poden requerir
l’autorització prèvia del Consell de l’Audiovisual, tot i



NÚM. 27 a 20-X-2006a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 2017

que encara és un assumpte en fase de discussió
per definir si una campanya ha d’estar sotmesa o no
al CAC.

Quant a la segona part de la pregunta, manifesta
que les campanyes són de la Generalitat, de la Dipu-
tació i altres institucions. Igualment, informa que a dia
d’avui no tenen cap sanció del CAC, tot i que hi ha un
expedient sancionador obert relacionat amb un passi
de la campanya Bus de TMB, anterior al requeriment
d’autorització per part del CAC, i contra al qual ja han
presentat un escrit d’al·legacions. També van rebre
tres notificacions d’informació prèvia referides a tres
campanyes municipals i es van aturar per prudència.
D’aquestes tres campanyes, una ja no es va reem-
prendre, mentre que les altres dues –Estiu i Picasso–
es van tornar a posar en marxa en obtenir l’autorit-
zació.

La Sra. Esteller entén que, a banda de les especifi-
cacions i criteris explicatius sobre campanyes que ha
d’emetre el CAC, és molt clar el tipus de campanyes
que han d’estar sotmeses a autorització, entre altres
coses perquè l’article 109 de la Llei de l’Audiovisual
és prou clar en aquest sentit i, entre altres coses, es-
pecifica que la campanya no pot induir a confusió di-
recta o indirecta a través d’elements identificatius de
partit, no pot promoure ni desenvolupar campanyes
que destaquin la gestió i objectius de govern i només
pot tenir per objecte la informació sobre serveis pú-
blics, cosa que, tanmateix, les campanyes institucio-
nals que emet BTV no compleix en ocasions. Igual-
ment, entén que si han rebut tres notificacions
prèvies per part del CAC ha estat perquè han emès
campanyes institucionals abans de tenir l’autorització.

Insisteix a demanar el detall d’aquestes vint-i-qua-
tre campanyes que ha esmentat el Sr. Domingo, de
manera que s’especifiqui quines són de l’Ajuntament
de Barcelona.

El Sr. Domingo puntualitza que l’expedient san-
cionador obert no es refereix a una campanya munici-
pal, sinó que ateny una campanya de la Generalitat,
concretament “Dóna corda al català” i que, finalment,
va rebre l’autorització per part del CAC. De les
campanyes de l’Ajuntament, només s’han rebut notifi-
cacions d’informació prèvia, és a dir, demandes d’in-
formació per part del CAC.

Quant a la interpretació i aplicació de Llei de
l’Audiovisual, ja voldrien que fos tan clara com pretén
la Sra. Esteller, i la mostra que no n’és, de clara, està
en què totes les televisions i ràdios públiques han de-
manat aclariments sobre la seva interpretació, alhora
que s’han programat un seguit de reunions amb el
CAC per aclarir la interpretació d’alguns punts.

Pel que fa al detall de les campanyes emeses que
demanava la Sra. Esteller, indica que són les que tot-
hom ha pogut veure, i de les quals li farà arribar una
relació per escrit.

Es dóna per tractada.

34. Per que es va produir la substitució del progra-
ma “Ciutat 08” del passat dia 22 de juny (dirigit i pre-
sentat per Cristina Vicente, directora d’informatius de
BTV) per una edició especial de “Contrapunt” per
tractar de la renúncia a la reelecció del president de
la Generalitat de Catalunya, Pasqual Maragall?

La Sra. Esteller formula la pregunta, especialment
perquè el canvi sobtat de programació arran de
l’anunci de la renúncia a la reelecció de president
Maragall, va deixar al marge un programa de proximi-
tat com Ciutat 08, que és l’únic programa que aborda
els problemes que interessen a la ciutat. Recorda que
ja van sol·licitar la informació oportuna, per carta, i on
expressaven la seva opinió que la renúncia s’hauria
d’haver tractat com un punt més d’aquest programa,
atès que altres televisions d’àmbit autonòmic ja trac-
taven abastament l’assumpte. Observa que no han
rebut cap resposta a la seva carta i, per tant, encara
desconeixen els motius del canvi.

El Sr. Domingo addueix que la notícia, no per es-
perada, deixava de ser una de les notícies polítiques
més importants de la temporada i, com a tal, es va
valorar. Per aquest motiu, la cap d’informatius de
BTV va suggerir substituir Ciutat 08 per Contrapunt i
no haver d’esperar encara una setmana per emetre’l.
Pel que fa a incloure la informació en el programa
Ciutat 08, manifesta que el contingut dels programa
no permet un canvi d’estructures i tipologia de contin-
guts tan important atès que desfigura completament
el seu format. Així doncs, no va tenir cap inconve-
nient a admetre el suggeriment de la cap d’informa-
tius, i la prova que van encertar es pot comprovar
amb els resultats d’audiència (5,4).

Pel que fa a la carta que els va fer arribar el Grup de
la Sra. Esteller, confirma que la va rebre, però no la va
poder respondre el mateix dia ateses les seves obliga-
cions com a director general de BTV, alhora que consi-
dera que haurien d’haver recorregut a aquesta comis-
sió de seguiment o al Consell d’Administració per
qüestionar el perquè del canvi de programació.

La Sra. Esteller entén que les actuacions del Sr.
Domingo es contradiuen amb el que preconitza com
a principis bàsics de l’ideari de BTV, entre els quals hi
ocupa un lloc destacat l’abordatge dels assumptes de
ciutat per damunt de qualsevol altre tema. Tanmateix,
així que en té oportunitat, substitueix un programa de
ciutat per un de més generalista i perfil polític.

El Sr. Hereu subscriu l’explicació del director de
BTV i es reafirma en l’apreciació que un director ge-
neral no ha d’anar donant explicacions dia a dia, i que
hi ha àmbits competents perquè ho faci tal i com ell
mateix ha expressat.

Es dóna per tractada.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les tretze hores trenta mi-
nuts.
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Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge

Acta de la sessió celebrada el dia 12 de juliol de
2006 i aprovada el dia 27 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 12 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, sota la
presidència de l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan. Hi
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Pilar
Vallugera i Balañà, Assumpta Escarp i Gibert, Carles
Martí i Jufresa, Francesc Narváez i Pazos, Eugeni
Forradellas i Bombardó, Joan Puigdollers i Fargas,
Eduard García i Plans, Jordi Cornet i Serra i Alberto
Villagrasa i Gil, assistits per la Sra. Sonia Castañer i
González, per delegació del secretari general de la
Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

També hi són presents els Srs.: Ramon Massaguer
i Melendez, gerent d’Urbanisme i Infraestructures,
Ricard Frigola i Pérez, gerent de l’Institut Municipal
d’Urbanisme i Ricard Fayos i Molet, director tècnic
d’Urbanisme i Infraestructures.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i l’Im. Sr.:
Immaculada Moraleda i Pérez, Jordi Portabella i
Calvete, Joana Ortega i Alemany, Elsa Blasco i Riera
i Ángeles Esteller i Ruedas.

S’obre la sessió a les setze hores i trenta-cinc minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Sants-Montjuïc
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’urbanització del camí de
Can Clos, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 586.739,32 euros.

2. Districte de Sants-Montjuïc
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’urbanització del carrer de
Joan Güell, entre els carrers de Roses i l’avinguda de
Madrid, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 450.062,54 euros.

3. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat, del contracte d’obres d’arranjament
del carrer de Dolors Masferrer i Bosch, entre l’avingu-
da de Carles III i el carrer les Corts, per als exercicis
2006-2007, i per un import de 239.537,39 euros.

4. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,

per adjudicar el contracte d’obres de millora de l’en-
llaç entre els carrers de la Santíssima Trinitat del
Mont i de Sant Pere Claver, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 120.230 euros.

5. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’obres d’urbanització del
carrer Anglí, entre els carrers de la Santíssima Trini-
tat del Mont i el de Plantada, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 185.243,09 euros.

6. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’obres d’urbanització del
passatge Bonavista i millora d’un tram del camí de
Vallvidrera, per als exercicis 2006-2007, i per un im-
port de 228.778,56 euros.

7. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat, del contracte d’obres de reforma de
les plantes primera i segona de la Masia de Can
Castelló, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 367.285,06 euros.

8. Districte de Sant Martí
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs, per
adjudicar el contracte d’obres per a la xarxa de
RPRSU i freàtic a l’illa del barri del sud-oest del Besòs,
fase II, entre Bernat Metge i Lluís Dalmau, per als
exercicis 2006-2007, i per un import d’1.679.053,28
euros.

9. Sector d’Urbanisme
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Indaina, SA el contracte de
coordinació de la seguretat i salut del manteniment
del Reial Monestir de Santa Maria de Pedralbes, re-
paració i conservació dels elements ornamentals de
la Ciutat, dels edificis i instal·lacions artístics, dels
monuments de la Ciutat i del Parc Güell, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import de 28.420 euros.

10. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones Zeta, SA el
contracte d’obres d’arranjament del carrer d’Alfambra,
entre els carrers de Trias i Giró i de Jordi Girona, per
als exercicis 2006-2007, i per un import de 260.323,92
euros.

11. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones Zeta, SA el
contracte d’obres d’arranjament del carrer Mejía
Lequerica, entre la travessera de les Corts i el carrer
Frenopàtic, per als exercicis 2006-2007, i per un im-
port de 408.979,98 euros.
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12. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones y Servicios
Faus, SA el contracte d’obres d’arranjament del car-
rer d’Evarist Arnús, entre els carrers de Joan Güell i
el de Galileu, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 227.170,76 euros.

13. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones y Servicios
Faus, SA el contracte d’obres d’arranjament del car-
rer Novell, entre els carrers de Lluçà i de Galileu, per
als exercicis 2006-2007, i per un import de
289.889,55 euros.

14. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones y Servicios
Faus, SA el contracte d’obres d’arranjament del car-
rer Caballero, entre els carrers de Vallespir i de
Guitard, per als exercicis 2006-2007, i per un import
de 280.835,54 euros.

15. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Auxiliar de Obra Civil, SA el
contracte d’obres d’arranjament del carrer Marqués
de Sentmenat, entre els carrers d’Entença i d’Equa-
dor, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
116.000 euros.

16. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat F. Closa Alegret, SA el con-
tracte d’obres de restauració del centre cívic de Can
Déu, fase 7, planta baixa, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 798.341,10 euros.

17. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Construcciones y Servicios
Faus, SA el contracte d’obres d’arranjament de la tra-
vessera de les Corts, entre els carrers de Cabestany i
de Numància, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 287.648,89 euros.

18. Districte de Gràcia
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que adjudica a la societat ZFC Arquitectes, SCP el
contracte de la direcció, assessories i coordinació de
la seguretat i salut de les obres d’ampliació de la seu
del Districte de Gràcia, al carrer de Francisco Giner,
51, per als exercicis 2006-2007, i per un import de
75.400 euros.

19. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 26 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Auxiliar de Obra Civil, SA el
contracte d’obres d’adaptació de la Casa Sagnier, al
carrer Brusi, 51-61, per als exercicis 2006-2007, i per
un import de 312.110 euros.

20. Sector d’Urbanisme
De la gerent municipal, de data 13 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat Canon España,
SA el contracte de lloguer i manteniment d’una mà-

quina fotocopiadora Canon, per als exercicis 2006-
2009, i per un import de 8.681,04 euros.

21. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de la direcció d’obra i la coordinació de
seguretat i salut de les obres de remodelació dels
carrers de Ciutat de Balaguer i d’Arimon, per als exer-
cicis 2006-2007, i per un import d’11.977 euros.

22. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que autoritza i adjudica a la societat SGS Tecnos, SA
el contracte de la direcció d’obra i la coordinació de
seguretat i salut de les obres de remodelació dels
carrers Pujol, Berlinés i Illas i Vidal, per als exercicis
2006-2007, i per un import d’11.013,04 euros.

23. Districte de les Corts
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que declara desert el concurs de les obres d’arranja-
ment del carrer de Dolors Masferrer i Bosch, entre
l’avinguda de Carles III i el carrer les Corts, en no ha-
ver-se presentat cap licitador, per als exercicis 2006-
2007, i per un import de 239.537,39 euros.

24. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2006,

que declara desert el concurs d’obres de reforma de
les plantes primera i segona de la Masia de Can
Castelló, en no haver-se presentat cap licitador, per
als exercicis 2006-2007, i per un import de
367.285,06 euros.

25. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
De la gerent municipal, de data 29 de juny de 2006,

que aprova definitivament el projecte d’obres en no
haver-se presentat al·legacions, i que l’adjudica a la
societat Cobra Instalaciones y Servicios, SA el con-
tracte del projecte d’obres de remodelació del carrer
Sant Guillem, per als exercicis 2006-2007, i per un
import de 245.713,97 euros.

Acords de la Comissió de Govern de 5 de juliol de
2006:

26. Aprovar definitivament, d’acord amb l’informe
emès per la Direcció d’Urbanisme el 24 de març de
2006, on es recullen la totalitat de les observacions
de tots els serveis municipals, el qual figura a l’expe-
dient i es dóna per reproduït, el Projecte executiu del
passeig dels Cims de Montjuïc, Fase F, amb un pres-
supost per execució de contracte, de 3.019.905,75
euros, el 16% de l’impost del valor afegit inclòs, for-
mulat per Barcelona de Serveis Municipals, SA; resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb els informes dels serveis municipals, de valora-
ció de les al·legacions, que consten a l’expedient i, a
efectes de motivació, s’incorporen a aquest acord;
publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia i en un diari dels de més circulació de
Catalunya; notificar-lo als interessats en aquest pro-
cediment; i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanis-
me, Infraestructures i Habitatge.

27. Aprovar definitivament el Projecte de reparació
dels revestiments de les façanes de l’Estadi Olímpic
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de Montjuïc, amb un pressupost, per execució de
contracte de 9.852.214,16 euros, el 16% de l’impost
del valor afegit inclòs, formulat per Barcelona de Ser-
veis Municipals, SA; publicar aquest acord en el But-
lletí Oficial de la Província i en un diari dels de més
circulació de Catalunya; notificar-lo als interessats en
aquest procediment; i donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

28. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció del carrer de l’Urani, entre els dels Alts Forns i del
Foc (ampliació del recinte Firal Montjuïc 2), per import
de 732.058,15 euros, el 16% de l’impost del valor afe-
git inclòs, corresponent al Pla de millora urbana Porta
Firal, aprovat definitivament el 19 de setembre de
2003, formulat per Fira 2000, SA, d’acord amb l’infor-
me emès per la Direcció d’Urbanisme el 21 de juny
de 2006, que figura a l’expedient i es dóna per repro-
duït; publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de
Catalunya; notificar-lo als interessats en aquest pro-
cediment; i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanis-
me, Infraestructures i Habitatge.

29. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’arti-
cle 113.2.a) del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de ju-
liol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urba-
nisme, el Projecte de reparcel·lació de propietari únic,
en la modalitat de compensació bàsica, de l’àmbit del
Pla de millora urbana per a l’ordenació de volums i
creació d’un equipament públic a la finca situada als
carrers del Marquès de Sentmenat, núm. 28-36, i de
Guitard, núm. 80-92, formulat per la societat mercantil
Fbex Les Corts, SL. 2n) Determinar, de conformitat
amb els articles 121.a) del Decret legislatiu 1/2005,
de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la
Llei d’urbanisme, i 124 del Reglament de gestió ur-
banística, que la fermesa de l’acte administratiu
d’aprovació definitiva del Projecte de reparcel·lació
comporta de iure la cessió, en ple domini i lliure de
càrregues, a l’Administració actuant, dels terrenys de
cessió obligatòria perquè siguin incorporats al patri-
moni del sòl o perquè se’n faci l’afectació als usos
previstos en el planejament urbanístic, segons proce-
deixi. 3r) Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial
de la Província i en un dels diaris dels de més circula-
ció de la província, i notificar-lo individualment a la
propietat i interessats afectats. 4t) Donar-ne compte a
la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habi-
tatge.

30. 1r) Aprovar definitivament el Projecte de repar-
cel·lació de la unitat d’actuació que inclou les finques
situades als carrers dels Cavallers, núm. 14, de Car-
reres, núm. 4, de Sor Eulàlia de Anzizu, núm. 13, i del
Gran Capità, núm. 11, formulat per Edificios Barcelo-
na, SA, únic propietari dels terrenys inclosos a l’àm-
bit. 2n) Determinar, de conformitat amb els articles
121 del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i 124
del Reglament de gestió urbanística, que la fermesa
de l’acte administratiu d’aprovació definitiva del Pro-
jecte de reparcel·lació comportarà de iure la cessió,
en ple domini i lliure de càrregues, a l’Administració
actuant dels terrenys de cessió obligatòria per a la
seva afectació als usos previstos en el planejament.
3r) Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de la
província; i notificar-lo individualment als interessats
en l’expedient. 4t) Donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

31. Aprovar definitivament el Projecte constructiu
de renovació de ponts sobre la línia de FGC a l’avin-
guda de Vallvidrera, d’acord amb l’informe tècnic de
Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA, de 21 de
juny de 2006, i amb els informes emesos per les dife-
rents administracions i organismes públics, per un im-
port de 994.791,43 euros, el 16% de l’impost del valor
afegit inclòs, formulat per BIM/SA; resoldre l’al·lega-
ció presentada per l’Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot,
en la seva qualitat de regidor del Grup Municipal de
Convergència i Unió; publicar aquest acord en el But-
lletí Oficial de la Província i en un diari dels de més
circulació de Catalunya; notificar-lo als interessats en
aquest procediment; i donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

32. Aprovar el Projecte segregat modificat d’urba-
nització del Pla especial de reforma interior del barri
de Porta, corresponent a la unitat d’actuació XI, for-
mulat per Bagursa, d’acord amb l’informe de 20 de
juny de 2006 de la Direcció de Gestió d’Obres de Pro-
jectes d’Urbanització i Edificació de Bagursa, el qual
figura a l’expedient i es dóna per reproduït, amb un
pressupost, per a coneixement de l’Administració,
d’1.899.745,18 euros, l’impost del valor afegit inclòs,
que suposa una disminució del 7,3% respecte el pro-
jecte inicial; i donar-ne compte a la Comissió d’Urba-
nisme, Infraestructures i Habitatge.

33. 1r) Resoldre les al·legacions presentades per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra i la Ima. Sra. Carina
Mejías Sánchez, en la respectiva qualitat de portaveu
i regidora del Grup Municipal del Partit Popular de
Catalunya, i per la Sra. Sara Trinidad Mmeda Sala,
advocada, actuant en representació de l’Entitat “Avis
del Barri, por la defensa de los inquilinos de Bon Pas-
tor”, durant el tràmit d’informació pública de l’aprova-
ció inicial del Projecte de delimitació del Polígon d’ac-
tuació urbanística 1, de la primera fase d’execució de
la unitat d’actuació B prevista en la Modificació del
Pla General Metropolità al Polígon de les Cases Ba-
rates del Bon Pastor, promogut pel Patronat Munici-
pal de l’Habitatge, en el sentit i pels motius exposats
en l’informe de la Direcció de Serveis de Gestió Ur-
banística de 13 de juny de 2006 que consta a l’expe-
dient i es dóna per íntegrament reproduït. 2n) Aprovar
definitivament, de conformitat amb l’article 113.2 del
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme el Pro-
jecte de delimitació del Polígon d’actuació urbanística
1, de la primera fase d’execució de la unitat d’actua-
ció B prevista en la Modificació del Pla General Me-
tropolità al Polígon de les Cases Barates del Bon
Pastor, que inclou les parcel·les localitzades entre els
carrers: de Mollerussa, de la Granadella i de Tàrrega,
al nord; els carrers de Vilamajor, de Tàrrega i de
Claramunt, al sud; els carrers d’Ardèvol, d’Alfarràs i
de Sas, a l’est; i els carrers d’Alfarràs, de Guspí, de
Sas, d’Àger i d’Adrall, a l’oest; excloent l’illa delimita-
da pels carrers de Vilamajor, d’Alfarràs, de Tàrrega i
de Sas, promogut pel Patronat Municipal de l’Habitat-
ge. 3r) Notificar el present acord als interessats als
efectes corresponents. 4t) Publicar el present acord
mitjançant la inserció de l’anunci corresponent al But-
lletí Oficial de la Província de Barcelona i en un dels
diaris de més circulació de la província. 5è) Trametre,
de conformitat amb els articles 113 del Decret legisla-
tiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei d’urbanisme, i 65.3 de la Llei 22/1988,
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de 30 de desembre, de la Carta Municipal de Barce-
lona, un exemplar del Projecte de delimitació, degu-
dament diligenciat, a la Subcomissió d’Urbanisme de
Barcelona. 6è) Donar-ne compte a la Comissió d’Ur-
banisme, Infraestructures i Habitatge.

34. 1r) Resoldre les al·legacions presentades per la
Sra. Sara Trinidad Mmeda Sala, advocada, actuant
en representació de l’Entitat Avis del Barri, por la de-
fensa de los inquilinos de Bon Pastor, i pel Im. Sr.
Joan Puigdollers i Fargas, portaveu del Grup Mu-
nicipal de Convergència i Unió, durant el tràmit d’in-
formació pública del Projecte de reparcel·lació de
propietari únic del Polígon d’actuació urbanística 1,
de la primera fase d’execució de la unitat d’actuació B
de la Modificació del Pla General Metropolità al Polí-
gon de les Cases Barates del Bon Pastor que inclou
les parcel·les localitzades entre els carrers: de Molle-
russa, de la Granadella i de Tàrrega, al nord; els car-
rers de Vilamajor, de Tàrrega i de Claramunt, al sud;
els carrers d’Ardèvol, d’Alfarràs i de Sas, a l’est; i els
carrers d’Alfarràs, de Guspí, de Sas, d’Ager i d’Adrall,
a l’oest; excloent l’illa delimitada pels carrers de
Vilamajor, d’Alfarràs, de Tàrrega i de Sas, promogut
pel Patronat Municipal de l’Habitatge, en el sentit i
pels motius exposats en l’informe de la Direcció de
Serveis de Gestió Urbanística de 13 de juny de 2006
que consta a l’expedient i es dóna per íntegrament
reproduït. 2n) Aprovar definitivament de conformitat
amb l’article 113.2 del Decret legislatiu 1/2005, de 26
de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’ur-
banisme el Projecte de reparcel·lació de propietari
únic del Polígon d’actuació urbanística 1, de la prime-
ra fase d’execució de la unitat d’actuació B de la Mo-
dificació del Pla General Metropolità al Polígon de les
Cases Barates del Bon Pastor que inclou les par-
cel·les localitzades entre els carrers: de Mollerussa,
de la Granadella i de Tàrrega, al nord; els carrers de
Vilamajor, de Tàrrega i de Claramunt, al sud; els car-
rers d’Ardèvol, d’Alfarràs i de Sas, a l’est; i els carrers
d’Alfarràs, de Guspí, de Sas, d’Ager i d’Adrall, a
l’oest; excloent la illa delimitada pels carrers de
Vilamajor, d’Alfarràs, de Tàrrega i de Sas promogut
pel Patronat Municipal de l’Habitatge. 3r) Notificar el
present acord als interessats als efectes correspo-
nents. 4t) Publicar el present acord mitjançant la in-
serció de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona i en un diari del de més circu-
lació de la província. 5è) Donar-ne compte a la Co-
missió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

El Sr. Puigdollers demana tenir accés als expe-
dients que figuren al despatx d’ofici amb els números
8, 26 i 27, 31, 33 i 34.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 6 de juliol de

2006 (S1/D/2006 3566), que concedeix a l’Escola
de Restauració i Hostalatge de Barcelona una bonifi-
cació del 65% sobre la quota de l’impost de construc-
cions, instal·lacions i obres, havent-se efectuat les
obres en una finca qualificada com sistema d’equipa-

ments comunitaris i dotacions de nova creació de ca-
ràcter metropolità.

El Sr. Casas presenta l’expedient sobre l’atorga-
ment, a l’Escola de Restauració i Hostalatge de Bar-
celona, d’una bonificació del 65% sobre la quota de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres, ha-
vent-se efectuat les obres en una finca qualificada
com a sistema d’equipaments.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

b) Propostes d’acord

2. Ratificar l’addenda del conveni de col·laboració
entre la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de
Barcelona per a la renovació dels equipaments peni-
tenciaris de la ciutat de Barcelona, signat el 15 de
maig de 2001.

El Sr. Casas presenta l’addenda del conveni de
col·laboració entre la Generalitat de Catalunya i l’A-
juntament de Barcelona per a la renovació dels equi-
paments penitenciaris de la ciutat, signat el 15 de
maig de 2001. Aquesta addenda figura en l’expedient
i estableix la necessitat de trobar un emplaçament
per ubicar la presó de preventius de Barcelona a la
ciutat arran de les diferents negociacions que han
portat les parts acordant l’esmentat emplaçament en
l’àmbit de la Zona Franca, proper a l’antiga llera del
riu Llobregat. S’identifica l’edificabilitat mínima que
haurà de tenir aquest emplaçament –25.000 m2 de
sostre sobre rasant– així com la de l’equipament pe-
nitenciari de regim obert que l’acompanyarà al costat,
amb 10.000 m2 de sostre sobre rasant. Complemen-
tàriament a aquestes actuacions, es troba l’ampliació
de la línia 9 de metro en l’àmbit annex a aquest espai,
al final del carrer A, al costat mateix de les cotxeres
previstes i la voluntat de configurar adequadament el
passeig de la Zona Franca i l’entorn per tal de con-
vertir-lo en un espai més urbà i relacionat amb el barri
de la Marina. Finalment, també es preveu en l’actual
emplaçament de la presó Model i que tot l’equipa-
ment passi a ser equipament de l’Ajuntament de Bar-
celona amb el sòl i sostre corresponents i amb els
usos que es puguin determinar en el futur. Així mateix
succeeix en l’àmbit de Trinitat Vella. Pel que fa a
l’àmbit de Wad Ras es manté la previsió establerta
l’any 2001 i, en relació a la peça de Diagonal-Llull, es
fa una modificació de la previsió establerta en el pla-
nejament de tal manera que els usos a què es desti-
narà l’edificació d’aquest espai seran bàsicament
d’habitatge protegit en règim concertat, a més d’un
espai de 2.000 m2 d’equipament de caràcter local.

El Sr. Puigdollers planteja diverses qüestions que
no li han quedat prou clares del text del document
com ara és saber si el document està signat ja que en
l’expedient no figura signat. Considera que el gran
canvi és que, ara, es preveu un centre de preventius
més un centre en regim obert a la Zona Franca i que
en el solar de la Model hi podran anar dependències
de justícia de proximitat. Pregunta sobre la protecció
de l’edifici de la Model perquè recorda que quan es
tramitava el conveni de l’any 2001 s’estava tramitant
l’instrument de protecció del patrimoni històric artístic
dels districtes de la ciutat, i en el tràmit d’informació
pública es va produir un canvi en la protecció, justa-
ment, en relació a les galeries de l’edifici. En el docu-
ment que ara es portarà a ratificar es parla que l’Ajun-
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tament promourà i aprovarà un pla especial per a la
protecció del cos poligonal central i la definició del
grau d’intervenció en les galeries i pregunta què vol
dir, exactament, aquesta afirmació. És a dir, vol acla-
rir si es mantenen o no es mantenen les galeries.
També pregunta si en el solar de Diagonal-Llull, el
canvi consisteix en què ara es destinarà a habitatge
protegit en règim concertat en compravenda, i vol sa-
ber si serà tot de compravenda o n’hi haurà de llo-
guer.

El Sr. Cornet constata que amb aquesta addenda
ara es manté a Barcelona una presó de preventius i
un centre obert i, aquesta qüestió, la troben discutible
ja que si bé comporta un compromís –val a dir, sense
terminis i criteris– de la línia 9 del metro al final del
carrer A per part de la Generalitat de Catalunya, tam-
bé és veritat que aquest compromís no s’ha concretat
com hauria d’haver estat. Un tema que troben impor-
tant és l’aportació municipal, ja que en aquest conve-
ni del 2006 es manté la important contribució per part
de l’Ajuntament, semblant o superior a la del conveni
del 2001, quan aquesta exigència havia estat molt cri-
ticada per part de les òrbites municipals. Ara, resulta
que amb un govern autonòmic suposadament amic,
l’aportació econòmica municipal és igual o superior.
Considera que, per desgràcia, aquest conveni manté,
quant a les previsions de les presons de la ciutat, l’in-
compliment de dos compromisos, el del PAM 2000-
2003 i el del programa electoral del PSC de l’any
2003. Per tot això exposat manifesta la reserva de vot
del seu Grup. Pregunta si en la Model s’anul·la l’equi-
pament judicial de 10.000m2, que passarà a ser un
equipament municipal pendent de definir, per poder
afirmar que no serà cedit a la Generalitat, per ser, fins
i tot, un centre obert.

El Sr. Casas respon, quant a la formalització de
l’addenda, que el conveni es troba en procés de sig-
natures i recorda que l’acord del govern de la Gene-
ralitat adoptant el referit document va ser el dimarts
passat i el document està pendent de les correspo-
nents signatures i que serà signat abans del Plenari.
Pel que fa a la presó de preventius, és cert que s’in-
corpora aquesta previsió i aquest és, precisament,
l’esperit que inclou aquest document. Pel que fa als
usos de l’espai de la presó Model i la presó de Trinitat
Vella, els equipaments que restaran seran, tots ells,
de l’Ajuntament de Barcelona, cosa que abans no es
donava. El que es diu, quant la Model, és que aquest
espai d’equipament, a més dels usos estrictament
municipals o locals, podrà ser objecte de cessió –mit-
jançant concessió o dret de superfície– a la Generali-
tat per instal·lar, per exemple, un jutjat de proximitat o
altres equipaments o usos dotacionals que es puguin
acordar. Pel que fa a la protecció de les galeries, re-
corda que el que està protegit és l’espai central i que
amb les galeries es pot fer allò que es consideri més
convenient, àdhuc enderrocar-les si el projecte poste-
rior restitueix la seva tipologia. Quant l’habitatge pro-
tegit, la previsió és fer habitatge en règim concertat i
de compravenda. En relació a la línia 9 del metro,
aquesta previsió no es contemplava abans i ara s’hi
afegeix una nova estació. A la referència sobre la su-
perior aportació municipal, replica que no és així; de
fet, amb aquesta addenda, l’aportació és la mateixa
que es preveia en el conveni del 2001 i, en tot cas, el
resultat final cap a l’Ajuntament és superior. Amb el
document del 2006, als sòls previstos per a l’Ajunta-

ment, se’ls han de sumar els sòls dels equipaments
que passen a ser de l’Ajuntament tant a l’àmbit de la
Model com de la Trinitat Vella, superfície total aproxi-
mada de 51.000 m2 de sòl que passa a ser de l’Ajun-
tament. Per tant, no hi ha una major aportació de
l’Ajuntament, sinó un major retorn de propietat cap a
l’Ajuntament i, per tant, cap a la ciutat. A més, en una
peça molt singular com és Diagonal-Llull es transfor-
men els usos corresponents de zona clau 18, de ter-
ciari/hoteler a habitatge protegit. En resum, hi ha una
aportació responsable per part de l’Ajuntament de
Barcelona i un retorn a la ciutat superior al que esta-
va acordat anteriorment. Pel que fa a la menció de
l’incompliment del PAM i del programa del PSC, con-
sidera que amb un govern anterior més col·laborador
es podria haver aconseguit el que ara, amb aquest
govern, s’aconseguirà, com és la realitat actual que
contempla obres en tres emplaçaments d’arreu de
Catalunya per poder encabir, en un termini determi-
nat, les presons que avui estan a la ciutat de Barcelo-
na així com quatre emplaçaments més identificats per
a presons per començar obres en el proper any i mig.
En conseqüència, la signatura d’aquesta addenda al
pla de presons ja no és una voluntat, sinó una realitat
que supera àmpliament la voluntat de l’anterior go-
vern de la Generalitat. Considera que aquest docu-
ment significa un resultat molt positiu i li agradaria un
posicionament unànime al seu favor. Recorda que si
l’any 2001 s’hagués trobat emplaçament per a una
presó de preventius a la ciutat ja s’hauria arribat a un
acord –tal i com consta en l’antecedent segon del
conveni inicial– i destaca que avui això s’ha pogut fer
perquè en lloc de les 5 o 6 hectàrees de sòl que ales-
hores es demanaven, ara, ha estat possible amb 2,5
hectàrees.

El Sr. Puigdollers reitera el posicionament de reser-
va de vot per part del seu Grup i, en relació a la docu-
mentació relativa al patrimoni arquitectònic, es mostra
sorprès per la possibilitat d’enderrocament que s’ha
esmentat i pregunta si, del cert, es poden enderrocar
les sis ales existents.

El Sr. Casas contesta que sí, que les ales existents
es poden enderrocar, bé totalment i restituir la tipolo-
gia edificatoria –alçada, volumetria, etc.– o bé, es pot
intervenir en el seu interior.

El Sr. Puigdollers pregunta si quan a l’addenda es
parla del solar de la Model es pot descartar qualsevol
centre obert i el Sr. Casas li contesta que, efectiva-
ment, sí.

El Sr. Puigdollers reitera que la gran diferència en-
tre 2001 i ara és que es manté una presó de preven-
tius a la ciutat de Barcelona i que, malgrat estar-hi
d’acord, reitera que no ho consideren cap èxit.

El Sr. Cornet reitera que el PAM no s’acompleix,
que el programa del PSC no s’acompleix i es ratifica
allò que ha dit anteriorment. Destaca que dels núme-
ros que ha comentat el Sr. Casas el que li ha quedat
clar és que a qui menys li costa tota aquesta operació
és a la Generalitat, perquè de tot aquest gran acord
en resulta que on hi havia un compromís de no fer
presons a Barcelona, ara es fan; on hi havia un com-
promís de pagament per part de la Generalitat del
50% de la urbanització de la Model, ara, la faran els
privats. Demana menys triomfalisme i que aquest
tema es passi amb més discreció.

El Sr. Casas recorda que, quan l’any 2001 s’aprovà
per unanimitat el conveni de les presons de la ciutat
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de Barcelona així com la MPGM corresponent s’esta-
va aprovant l’existència de centres oberts a l’interior
de la ciutat, que en el si de les comissions tècniques
de treball es contesta que no es poden satisfer les
necessitats funcionals que requereixen els centres
penitenciaris destinats a presos preventius. Sugge-
reix que es consultin les actes d’aquestes reunions i
es comprovin les dimensions que es demanaven en
aquell moment per a la presó de preventius de la ciu-
tat, entre 5 i 6 ha, cosa que ara no es fa, ara, es parla
de 2,5 ha. Però no hi havia falta de voluntat de presó
de preventius, sinó impossibilitat, i davant de la im-
possibilitat de presó de preventius es va parlar de
centres oberts. Insisteix que amb aquesta addenda
l’Ajuntament, la ciutat rep més sols que abans. Amb
aquesta addenda s’obté habitatge protegit –mínim
21.000 m2 de sostre– obtenir equipament en planta
baixa –mínim 2.000 m2– en l’àmbit de Diagonal-Llull,
obtenir el 100% de l’equipament disponible a la Mo-
del i a la Trinitat Vella, obtenir una nova estació de
metro no prevista així com un acord per fer un plane-
jament a l’entorn de la continuïtat del passeig de la
Zona Franca i, a canvi, certament, una presó de pre-
ventius ubicada en 2,5 ha i un centre obert ubicat al
costat de la presó de preventius. És per tot això, que
el govern se sent satisfet, per haver lligat les necessi-
tats noves en matèria penitenciaria amb les possibili-
tats, i tot plegat en un moment en què l’actual govern
de la Generalitat –que no l’anterior, que no va realit-
zar cap obra en cap emplaçament en compliment del
conveni anterior– té 3 noves presons en construcció i
4 a punt d’iniciar. Aquesta és la gran diferència entre
la situació del 2001 i la d’ara.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

Districte de Ciutat Vella-Districte de l’Eixample-Dis-
tricte de Sants - Montjuïc-Districte de Sant Andreu -
Districte de Sant Martí

3. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità per a la
incorporació al sistema d’habitatge dotacional dels
sòls situats en els carrers: de la Reina Amàlia, núm.
31-33 i Lleialtat, núm. 1-9; d’Alí Bei, núm. 100-102; de
Viladomat, núm. 142 i del Comte Borrell, núm. 159;
de l’Encuny, núm. 7, àmbit antiga Fabra i Coats; a la
carretera de Ribes, núm. 51-65; i al carrer de Tànger,
núm. 40-42, d’iniciativa municipal, amb les modifica-
cions a què fa referència l’informe de la Direcció de
Serveis de Planejament; resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de
l’esmentada Direcció, de valoració de les al·lega-
cions; informes, tots dos, que consten a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorporen a aquest acord; i
trametre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme
del municipi de Barcelona per a la seva aprovació de-
finitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a la incorporació al sistema d’habi-
tatge dotacional de diferents sòls de la ciutat.

El Sr. Massaguer explica que s’han presentat al·le-
gacions dels Grups del Partit Popular i de Convergèn-
cia i Unió. El Partit Popular vol saber per què ha des-

aparegut la parcel·la del carrer Veneçuela, 42-50;
sol·licita que es precisi un calendari d’inici i acaba-
ment de cadascuna de les actuacions, i considera
que caldria una justificació més concreta dels usos
dels solars en un pla d’equipaments per districtes.
S’aclareix l’al·legació quant a l’emplaçament del car-
rer Veneçuela perquè la titularitat d’aquest indret no
està disponible de manera immediata i, per això, s’ha
retirat aquest emplaçament, sens perjudici de seguir
la intenció d’incloure’l. Fa al·lusió a la totalitat dels
sòls inclosos en el programa d’actuació del Pla de
l’Habitatge 2004-2010 i als calendaris, en el sentit
que són els previstos en el pla. Pel que fa referència
a la justificació dels solars en un pla d’equipaments
es considera una actuació autònoma del que seria un
pla d’equipaments de districte atès el percentatge
d’utilització d’aquests sòls respecte del global que pot
constituir un pla d’equipaments. El Grup de Conver-
gència i Unió qüestiona la no inclusió dels emplaça-
ments del carrer Alsamora i de Ferran Junoy, la qual
cosa s’aclareix, en el sentit que pertanyen a una altra
Modificació de PGM i no a aquesta en concret. Quant
a l’emplaçament de Reina Amàlia, 31-33 consideren
que caldria respectar les alçades, qüestió que és
aclarida en referència al Pla de Millora Urbana d’ajust
de la delimitació que estableix les condicions d’edifi-
cació del sòl. Es comenta també l’autonomia del pre-
sent pla en relació a un pla d’equipaments de distric-
te. Es postula la ubicació d’habitatges tutelats per a la
gent gran al carrer Viladomat, la qual cosa queda
plantejada. Pel que fa a l’àmbit de Fabra i Coast, con-
sideren que caldria consensuar un pla urbanístic per
a tot l’àmbit quan aquesta intervenció no interfereixi
en el diferents usos d’aquest indret. Finalment, s’acla-
reix el procés de participació ciutadana en la tramita-
ció d’aquest document.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

Districte de Ciutat Vella-Districte de l’Eixample-Dis-
tricte de Sants-Montjuïc-Districte de Sant Martí

4. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità en
l’àmbit discontinu Batlló-Magòria i les parcel·les situa-
des a Via Laietana, núm. 2; Via Laietana, núm. 8-10;
Pau Claris, núm. 158-160; Girona, núm. 20, i Carrera,
núm.12, d’iniciativa municipal, amb les modificacions
a que fa referència l’informe de la Direcció Tècnica
d’Urbanisme; resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció,
de valoració de les al·legacions; informes, tots dos,
que consten a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorporen a aquest acord; i trametre l’expedient a
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità en l’àmbit discontinu Batlló-Magòria i
les parcel·les situades a Via Laietana, Pau Claris,
Girona i el carrer Carrera.

La Sra. Escarp destaca les modificacions respecte
al document d’aprovació inicial, aspectes que han for-
mat part del debat amb els Grups municipals i amb
les associacions de veïns i el districte. Pel que fa re-
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ferència als dos camps de futbol, es mantenen les
seves dimensions actuals, tant del reglamentari com
del d’entrenament; això significa modificar alguna
peça d’equipament en el sector 3, així com ajustar la
zona verda, amb la ubicació del Centre d’assistència
primària, en el sector 2 de Magòria, en comptes del
sector 3. Hi havia una prescripció que s’ha anat de-
terminant al llarg de les discussions que era el nom-
bre d’habitatges dotacionals, que estava fixat en 200 i
passa a ser de 160.

El Sr. Massaguer explica que s’han presentat
al·legacions per part del Partit Popular relatives a la
desaparició d’una de les parcel·les amb sostre de la
Generalitat, concretament, a la via Augusta, 301
que, finalment, no apareix en l’aprovació provisional,
perquè el sostre que acaba aportant és innecessari.
Es reclama la solució per a les activitats econòmi-
ques en un procés de tractament tutelat per la seva
relocalitació i es contesta que ja existeix un conveni
amb Consorci de la Zona Franca per poder
relocalitzar les activitats econòmiques que així ho
desitgin en l’àmbit de la Zona Franca. També es de-
mana un 50% d’habitatge protegit, i s’explica que,
pel que fa al sector 1 i 3, aquest percentatge
s’acompleix, i si tenim presents els tres sectors, la re-
lació percentual seria de 60%/40%, aproximadament.
Comenta que l’atenció especial als camps de futbol ja
es contempla, així com un aclariment de l’ús i destí
de l’ocupació que farà el departa- ment de Medi Am-
bient i Habitatge. El Grup de Convergència i Unió es-
grimeix la inviabilitat del planejament vigent ja que hi
ha un contenciós plantejat sobre el planejament, rela-
tivament recent, i aclareix que, precisament, i entre
altres raons, per això s’insta aquesta Modificació de
PGM. Demanen la modificació de la normativa
d’aquest planejament per la tutela del reallotjament i
es contesta aclarint tots els pactes relacionats amb el
reallotjament. També fan referència específica a les
dimensions dels camps de futbol i a la titularitat públi-
ca d’un centre multicultural que acabarà de precisar-
se en un planejament derivat; demanen una reserva
de percentatge d’habitatges de Protecció Oficial per
als veïns de Sants-Montjuïc i se’ls contesta en el sen-
tit que no és el planejament el que promourà un per-
centatge d’aquest tipus d’habitatge i que, en tot cas,
es tracta d’acords en l’àmbit de la política d’habitatge.
Demanen uns criteris de seguretat i sostenibilitat en
el tractament de l’espai lliure, que es tractarà en el
projecte d’urbanització així com un estudi de mobilitat
del districte, que queda acomplert amb l’estudi de
mobilitat generada que s’incorpora al document. Fi-
nalment, hi ha un tractament de desenvolupament si-
multani públic-privat, amb unes fases molt imbricades
i es demana que el desenvolupament sigui simultani.
Es contesta que els operadors ja tindrien atorgats
els compromisos concrets d’inversions –com podria
ser per exemple el Centre d’Assistència Primària–
dels equipaments privats que ja tindrien calendari.
Per últim, comenta el tractament de les façanes de
la Gran Via on figura l’equipament esportiu vinculat
al camp de futbol de mida reglamentària que ha
gaudit d’una especial cura, així com el tractament fi-
nal de les alçades i tota la ubicació nord de l’habitat-
ge protegit.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi - Districte de Gràcia

5. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità per a la
transferència d’edificabilitat i ordenació de volums de
les parcel·les ubicades als carrers de l’Avenir, núm.
14-16; de l’Escorial, núm. 170-172, i a la ronda del
General Mitre, núm. 149-155, promoguda per Alco-
tas, SL; Walton, SL, i la Fundació Albert Büttner; re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment, de valoració de les al·legacions esmentades,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora a aquest acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a la transferència d’edificabilitat i
ordenació de volums de les parcel·les ubicades als
carrers de l’Avenir, de l’Escorial i a la ronda del Gene-
ral Mitre.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

Districte de Ciutat Vella

6. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial de la nova bocana del Port de
Barcelona, promoguda per l’Autoritat Portuària de
Barcelona; resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla espe-
cial de la nova bocana del Port de Barcelona, promo-
guda per l’Autoritat Portuària de Barcelona, en com-
pliment de la Llei de ports que fixa que no hi pot
haver edificació a menys de 20 metres de distància
entre el cantell del moll i l’edificació.

El Sr. Massaguer explica que s’ha presentat una
al·legació del Partit Popular on destaca la sol·licitud
que la cessió de sòl d’equipament a favor de l’Ajunta-
ment sigui per a construir habitatges per a gent gran,
la qual cosa vulneraria la mateixa Llei de ports.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC i ERC i amb la reserva de vot d’ICV-EU i A, CIU
i PP.

7. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial de reforma interior del sector
oriental del Centre històric de Barcelona a l’àrea deli-
mitada pels carrers de Jaume Giralt, de Sant Pere
més Baix, dels Metges, i la unió dels carrers de l’Arc
de Sant Cristòfol i d’Armèngol, d’iniciativa municipal
(Foment de Ciutat Vella, SA), amb els ajustos a que
fa referència l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament; i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció,
de valoració de les al·legacions; informes, tots dos,
que consten a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorporen al present acord.
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El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla espe-
cial de reforma interior del sector oriental del Centre
històric de Barcelona a l’àrea delimitada pels carrers
de Jaume Giralt, de Sant Pere més Baix, dels Metges
i la unió dels carrers de l’Arc de Sant Cristòfol i
d’Armèngol.

La Sra. Escarp comenta que es proposa que la
nova peça es recolzi en la cantonada de Sant Pere
més Baix i de Jaume Giralt per tal de mantenir millor
el caràcter de l’estructura urbana històrica. La super-
fície de sòl qualificat d’equipament s’incrementa en
115 m2 respecte al planejament vigent

El Sr. Massaguer explica que hi ha una al·legació
del Partit Popular relativa al calendari d’execució del
pla i sobre la implantació d’un punt verd, les quals
són aclarides.

El Sr. Villagrasa pregunta per la ubicació exacta de
la deixalleria, atès que l’associació de comerciants te-
nia dubtes sobre la seva ubicació.

El Sr. Massaguer comenta que la resposta que es
dóna en l’informe d’al·legacions és que, en aquesta
modificació de pla, no es preveu cap punt verd, això
no vol dir que no hi existeixi, però el cert és que no es
contempla en aquesta modificació.

El Sr. Martí comenta que en aquest instrument de
planejament no es preveu cap punt verd, només es
defineixen les condicions d’edificació, però el districte
ha ensenyat els plànols de l’equipament quan es va
aprovar fer l’equipament en el districte i recorda que
es troba davant el carrer Metges, enretirat del carrer
San Pere més Baix.

El Sr. Casas diu que aquest tema es pot clarificar
en la resposta al Partit Popular i en el document i que
si és necessari s’aclarirà abans de la Junta de Porta-
veus.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

8. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità per a la
implantació d’un poliesportiu i adequació d’espais lliu-
res en l’àmbit del sector oriental de Ciutat Vella i el
Parc de la Ciutadella, d’iniciativa municipal (Foment
de Ciutat Vella, SA); resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe de la Direcció de
Serveis de Planejament, de valoració de les al·lega-
cions, que consta a l’expedient i, a efectes de motiva-
ció, s’incorpora a aquest acord; i trametre l’expedient
a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barce-
lona per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a la implantació d’un poliesportiu i
adequació d’espais lliures en l’àmbit del sector orien-
tal de Ciutat Vella i el Parc de la Ciutadella.

El Sr. Massaguer explica que el Partit Popular ha
presentat al·legacions que han estat aclarides en el
sentit que el subsòl de la zona esportiva ha de ser
destinat necessàriament, d’acord amb el programa
funcional, a instal·lacions tècniques, magatzem i ser-
veis complementaris propis de la dotació comunitària
esportiva. D’altra banda, el Fossar de les Moreres
constitueix, ja avui dia, un espai lliure amb caràcter
de plaça atès que es troba confrontada per edificis en
tres fronts. Respecte a la ubicació de les instal·la-
cions del zoo, no és aquesta una qüestió urbanística

que hagi de resoldre el pla, sinó un aspecte organit-
zatiu de l’òrgan gestor del parc zoològic.

El Sr. Villagrasa diu que el seu Grup farà reserva
de vot atès que no veuen gaire clara la qualificació
del Fossar de les Moreres com a zona verda. També
pregunta com afectarà aquesta proposta al Zoo i tot
el tema del trasplantament de la vegetació afectada.

La Sra. Escarp contesta que l’enjardinament serà
objecte d’atenció un cop enllestit el planejament i ga-
rantit l’aspecte plantejat de la muralla. L’ordenació
proposada ja és una garantia del manteniment i, res-
pecte de les restes arqueològiques, caldrà seguir, en
la fase de construcció, els criteris que estableixi l’or-
ganisme competent en la matèria.

El Sr. Martí contesta que, des del punt de vista
procedimental, primer s’ha de fer la modificació del
planejament general i desprès del derivat. No obs-
tant, en aquest cas es va demanar que es fes a l’inre-
vés, primer definir bé com seria l’equipament –a tal
efecte des del districte s’ha constituït una comissió de
continguts– per a ubicar-lo el més correctament pos-
sible i facilitar l’encaix necessari de l’ordenació urba-
nística. Per tant, en aquest treball previ respecte a
l’arbrat cal aclarir que hi ha un tipus d’arbrat que pot
ser trasplantat i un altre que es pot suprimir en funció
d’una proposta de replantacions. Quant al zoològic hi
ha un petit fregament amb alguna gàbia dels lloros
que es poden enretirar sense cap problema. Aquest
estudi ha incorporat una proposta arqueològica, amb
cates que confirmen la possibilitat de controlar els tre-
balls que s’hi desenvolupin.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

9. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità per a la
creació d’un equipament públic al carrer de Portolà,
núm. 6, i per a la transferència d’edificabilitat a la
parcel·la del carrer de Císter, núm. 9, i per ordenació
d’aquesta parcel·la, d’iniciativa municipal; resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’infor-
me de la Direcció de Serveis de Planejament, de va-
loració de les al·legacions, que consta a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorpora al present acord; i
trametre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme
del municipi de Barcelona per a la seva aprovació de-
finitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a la creació d’un equipament pú-
blic al carrer de Portolà i per a la transferència
d’edificabilitat a la parcel·la del carrer del Císter i la
seva ordenació. Explica que s’ha presentat una al·le-
gació per part de la societat propietària de les par-
cel·les veïnes del carrer Císter perquè les seves
parcel·les tinguessin la mateixa condició urbanística, i
se’ls contesta que el nou règim urbanístic de la
parcel·la objecte d’aquest pla esdevé d’una transfe-
rència d’aprofitament d’una parcel·la del carrer Porto-
là, havent-se signat prèviament un conveni entre
l’Ajuntament i la propietat. La finca del carrer Portolà,
amb una edificació noucentista, es qualificarà d’equi-
pament i se cedirà lliure de càrregues al municipi.
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Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la definició d’alineacions i ra-
sants al carrer del Comandant Llança, en el tram
comprès entre el carrer del Sant Jaume Apòstol i la
finca núm. 28-30 del carrer del Comandant Llança, i
per a l’ordenació de volums de l’esmentada finca,
promogut pel Sr. Gonzalo Comella Labastida, amb la
prescripció, que s’incorpora d’ofici, a que fa referèn-
cia l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment; resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció, de
valoració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord; requerir al promotor per tal
que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia corresponent al 12% del valor
de les obres d’urbanització, per un import de 5.364
euros, als efectes establerts a l’article 101.3 del Text
refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legis-
latiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a requisit previ a la
publicació de l’anunci d’aquest acord; precisar, de
conformitat amb la disposició addicional setena del
Text refós de la Llei d’Urbanisme, que el termini indi-
cat s’ampliarà en un mes en cas que coincideixi, total
o parcialment, amb el mes d’agost. i publicar el pre-
sent acord i la normativa del Pla al Butlletí Oficial de
la Província de Barcelona als efectes de la seva
executivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment del
requeriment indicat.

El Sr. Casas presenta el Pla de millora urbana per
a la definició d’alineacions i rasants al carrer del Co-
mandant Llança, en el tram comprès entre el carrer
del Sant Jaume Apòstol i la finca núm. 28-30 del car-
rer del Comandant Llança, i per a l’ordenació de vo-
lums de l’esmentada finca.

El Sr. Massaguer explica que arran de l’estimació
parcial de l’al·legació presentada per Convergència i
Unió s’introdueix alguna modificació en el document
d’aprovació definitiva.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

11. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic i de millora urbana per fixar les aline-
acions al carrer d’Alcoi i els usos de la finca del carrer
dels Quatre Camins, núm. 14, promogut per Germans
Escoles Cristianes, que incorpora les prescripcions
de l’aprovació inicial; resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe de la Direcció
Tècnica d’Urbanisme, que consta a l’expedient i a
efectes de motivació s’incorpora a aquest acord.

El Sr. Casas presenta el Pla especial urbanístic i
de millora urbana per fixar les alineacions al carrer
d’Alcoi i els usos de la finca del carrer dels Quatre
Camins, per tal de fixar els usos i les condicions de
desenvolupament de l’equipament: residència d’estu-
diants, docent i centre d’empreses; l’ajust de les qua-
lificacions entre l’equipament i la zona clau 20 a/10
per tal de permetre l’obertura i urbanització del carrer

d’Alcoi; l’ajust de les alineacions del carrer d’Alcoi i
l’establiment de les determinacions bàsiques d’orde-
nació de l’àmbit que es corresponen amb l’edificació
existent.

El Sr. Massaguer explica que s’ha presentat una
al·legació per part d’una particular i del Grup de Con-
vergència i Unió, que s’estima parcialment pel que fa
referència al termini d’execució del polígon núm. 2 i la
conveniència d’incloure la congregació en la partici-
pació dels costos d’execució dels polígon. S’estableix
un màxim d’execució del polígon en 8 anys i es con-
firma l’esmentada inclusió en el document presentat.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

Districte de Gràcia

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’equipaments a l’illa delimitada per
l’avinguda de la República Argentina, els carrers de
Ballester i de Velázquez, i l’avinguda de l’Hospital Mi-
litar, promogut per Refugi d’Obreres Fundació Priva-
da, que incorpora la prescripció de l’aprovació inicial;
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment, de valoració de les al·legacions, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord; requerir el promotor per tal que, en el
termini màxim de tres mesos a comptar des del dia
següent a la notificació del present acord, constitueixi
la garantia per un import de 53.138,88 euros cor-
responent al 12% del valor de les obres d’urbanit-
zació, als efectes establerts a l’article 101.3 del Text
refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legis-
latiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a requisit previ a la
publicació de l’anunci d’aquest acord; precisar, de
conformitat amb la disposició addicional setena del
Text refós de la Llei d’urbanisme, que el termini indi-
cat s’ampliarà en un mes en cas que coincideixi, to-
talment o parcialment, amb el mes d’agost; i publicar
el present acord i la normativa del Pla al Butlletí Ofi-
cial de la Província de Barcelona, als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

El Sr. Casas presenta el Pla especial urbanístic
d’equipaments a l’illa delimitada per l’avinguda de la
República Argentina, els carrers de Ballester i de
Velázquez i l’avinguda de l’Hospital Militar.

La Sra. Escarp explica que l’objecte de la proposta
és la concreció de l’ampliació del conjunt de l’equipa-
ment de l’avinguda de l’Hospital Militar, amb un edifici
catalogat –la casa del Canonge– i uns elements de
jardí, que estan protegits, tot destacant la conserva-
ció dels elements arboris.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de Sant Martí

13. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació puntual del Pla General Metro-
polità de concreció d’alineacions a l’illa delimitada per
l’avinguda de la Meridiana i els carrers del Clot, de la
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Sèquia Comtal i de Joan I, d’iniciativa municipal; i tra-
metre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del
municipi de Barcelona per a la seva aprovació defini-
tiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació puntual del
Pla General Metropolità de concreció d’alineacions a
l’illa delimitada per l’avinguda de la Meridiana i els
carrers del Clot, de la Sèquia Comtal i de Joan I.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

14. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana del subsector 6 del Pla especial de re-
forma interior Perú-Pere IV a l’illa delimitada pels car-
rers del Marroc, de Josep Pla, de Cristóbal de Moura i
de Puigcerdà, promogut per Fincas Riana, SA; resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment, de valoració de les al·legacions, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord

El Sr. Casas presenta el Pla de millora urbana del
subsector 6 del Pla especial de reforma interior Perú-
Pere IV a l’illa delimitada pels carrers del Marroc, de
Josep Pla, de Cristóbal de Moura i de Puigcerdà.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial d’establiments de concurrència pública,
hoteleria i altres serveis del Districte de Sant Martí,
d’iniciativa municipal; i resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit d’informació pública de l’aprova-
ció inicial, de conformitat amb l’informe de la Direcció
Tècnica d’Urbanisme de valoració de les al·legacions,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas presenta el Pla especial d’establi-
ments de concurrència pública, hoteleria i altres ser-
veis del Districte de Sant Martí.

El Sr. Narváez explica que aquest document ha es-
tat àmpliament debatut, que s’han resolt les al·lega-
cions presentades i, finalment, el document es pre-
senta a dictamen per a la seva aprovació definitiva.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot
del PP.

16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’usos del Port Olímpic de Barcelona, d’iniciati-
va municipal, amb les modificacions a què fa
referència l’informe de la Direcció Tècnica d’Urbanis-
me; i resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de con-
formitat amb l’informe de l‘esmentada Direcció de
valoració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord.

El Sr. Casas presenta el Pla especial d’usos del
Port Olímpic de Barcelona.

El Sr. Narváez explica que aquest assumpte també
ha estat objecte d’àmplia discussió en el districte atès
que es remunta a l’any 95, quan tots els Grups van
subscriure una declaració –que posteriorment va
quedar en no res per part de la Generalitat de Catalu-

nya– relativa a la declaració Port Olímpic com a zona
turística. Finalment, ara s’aconsegueix tenir un pla
d’usos del Port Olímpic amb un consens majoritari
dels sectors del port, responsables dels locals, amb
el gestor de la zona, POBASA, amb l’associació de
veïns de la Vila Olímpica, que ha estat molt activa en
aquesta discussió, i amb el districte. Aquest consens
possibilita a un nombre determinat de locals de públi-
ca concurrència de l’àmbit obtenir la llicència de l’acti-
vitat que volen desenvolupar amb compliment estricte
de la normativa autonòmica d’aplicació –insonoritza-
ció i horaris– i, a més, la concepció urbana de la zona
dins el barri de la Vila Olímpica així com l’ordenació
de l’espai públic i d’ocupació de la via pública en el
seu conjunt, que vol dir l’ocupació per part dels res-
taurants i dels bars o àrees d’oci nocturn, part molt
important del conjunt d’activitats. En definitiva, per a
la bona execució d’aquesta regulació es proposa fer
una comissió amb l’Ajuntament de Barcelona, l’asso-
ciació de veïns i els mateixos operadors del Port
Olímpic per a la implantació d’aquest pla d’usos, amb
un pla d’etapes realista i poder gaudir d’un Port Olím-
pic ben endreçat.

El Sr. García manifesta l’abstenció del seu Grup i la
discrepància en relació a les manifestacions del regi-
dor del districte com és l’afirmació de que aquest do-
cument arriba a aquesta comissió desprès d’haver-ne
parlat molt. És cert que fa molt de temps que està
pendent d’enllestir, però també és cert que no se n’ha
parlat gaire. No està d’acord amb l’al·lusió feta sobre
la manca de declaració de zona turística del port
–que pretenia salvar l’orientació inicial, comercial, del
port amb uns horaris diferents– i la manca del pla
d’usos ja que són coses diferents. Això ho explica en
aquest fòrum perquè no ho va poder fer en el distric-
te. Està d’acord amb què s’ha produït un fenomen
positiu de trobada entre el veïns i els responsables
del locals de la zona, satisfets de la conclusió final,
però troba a faltar el document d’aprovació definitiva
on es recullen les al·legacions que han estat accepta-
des i demana que hi sigui abans de l’aprovació defini-
tiva del Plenari. Finalment, destaca que, sobretot, el
desenvolupament d’aquest pla d’usos depèn d’una
comissió de seguiment on els grups de l’oposició no
hi són representants, quan considera que en aquest
tema hi haurien de ser-hi.

El Sr. Cornet manifesta la reserva del seu Grup i
comenta que se li va demanar al regidor del districte
el resum de com quedava el document del pla d’usos
que es portava a l’aprovació definitiva i troba a faltar
en l’expedient aquest resum que, d’altra banda vol
saber si, efectivament, es manté el seu contingut.

El Sr. Massaguer contesta que el document del re-
sum d’usos es tracta d’un document de treball o a tí-
tol informatiu i per això no figura en l’expedient, però
no troba inconvenient que, amb aquest caràcter, s’hi
inclogui.

El Sr. Narváez comenta que en el plenari del dis-
tricte ja ho va explicar. En el districte hi havia el docu-
ment d’aprovació inicial, més tot el conjunt d’informes
de valoració de les al·legacions presentades, amb un
informe on figurava l’acceptació de tot un conjunt de
les al·legacions presentades i, tot això, conformaria el
document definitiu. Contesta que quan es volia la de-
claració de port turístic era precisament per evitar una
normativa que donava l’esquena a la realitat social i
econòmica dels ports de les ciutats. Per últim, contes-
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ta que els partits polítics no estan inclosos en la co-
missió de seguiment del pla d’usos del port perquè es
tracta d’una comissió tècnica, operativa i no política,
per implantar el pla.

El Sr. Puigdollers declina la possibilitat de discutir
algunes de les afirmacions del Sr. Narváez perquè li
sembla que avui no és el moment, però no entén
l’afirmació realitzada que un document, l’aprovació
definitiva del qual es dictamina, no hagi de tenir el do-
cument definitiu, perquè tothom sap que a 48 hores
de la comissió, a Secretaria general hi ha d’haver el
text definitiu i complet i, si en aquest cas no hi és,
això esdevé un problema de tipus formal. Demana
que a la Junta de Portaveus hi hagi tota la informació
definitiva perquè, altrament demanaran la retirada de
l’expedient.

El Sr. Cornet demana que es corrobori si el resum
de modificacions envers el document d’aprovació ini-
cial és el corresponent, qüestió que el Sr. Massaguer
li confirma.

El Sr. Casas replica que l’acceptació de les al·le-
gacions i el text existeixen i que a la Junta de Porta-
veus es podrà disposar de tota la informació escaient
atès que el gerent en donarà complida resposta.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A, amb l’abstenció de CIU i amb
la reserva de vot del PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

17. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació de les Normes Urbanístiques del Pla General
Metropolità per a la modificació de les alçades regula-
dores en el tipus d’ordenació segons alineació de
vial, en el terme municipal de Barcelona, d’iniciativa
municipal; exposar-la al públic pel termini d’un mes;
precisar, de conformitat amb la disposició addicional
setena del Text refós de la Llei d’Urbanisme, que el
termini indicat s’ampliarà en un mes en cas que coin-
cideixi, totalment o parcialment, amb el mes d’agost; i
sotmetre-la al Consell Municipal per a la seva aprova-
ció provisional.

El Sr. Casas presenta la Modificació de les Normes
Urbanístiques del Pla General Metropolità per a la
modificació de les alçades reguladores en el tipus
d’ordenació segons alineació de vial, en el terme mu-
nicipal de Barcelona. L’objectiu és revisar les alça-
des, permetre solucionar correctament la integració
dels elements constructius i tècnics necessaris actu-
alment en els nous projectes edificatoris.

La Sra. Escarp explica que l’evolució de diverses
necessitats en els habitatges ha introduït nous reque-
riments tècnics que no són possibles de portar a ter-
me amb les condicions d’alçada reguladora actual.
Aquest és un tema que, tant els col·legis professio-
nals com l’associació de constructors, havien posat
moltes vegades sobre la taula. La normativa vigent
determina unes alçades que permetien absorbir el
paviment, l’aïllament i el possible pas de les ins-
tal·lacions amb uns 21 cm, que han resultat insufi-
cients. Per tant, el que es fa és reordenar i donar les
solucions per poder efectuar els requeriments tècnics
i tecnològics, inclosos els mediambientals. També es
modifica un article per tal d’atenuar el possible impac-

te negatiu respecte les alçades dels edificis veïns a la
nova construcció.

El Sr. Puigdollers manifesta el vot favorable del seu
Grup i constata dos fets: tot just ara fa un any el Grup
de Convergència i Unió va presentar a aquesta co-
missió una proposta d’acord demanant això mateix i
el govern va votar en contra amb l’argument habitual
que ja ho estaven fent i en aquell moment el Sr.
Casas va destacar la coincidència en el temps entre
la iniciativa del Grup de Convergència i Unió i la dels
constructors i demana que també consti aquesta co-
incidència que, actualment, es dóna.

El Sr. Casas no entén quina és la coincidència que
afirma que ara es dóna.

El Sr. Puigdollers contesta que els promotors tam-
bé s’han dirigit a tots els grups municipals demanant
que votin a favor d’aquest tema.

El Sr. Casas replica, que segons sembla, quan del
parer dels constructors en sap més el Grup de Con-
vergència i Unió.

El Sr. Puigdollers replica que qui va al dictat dels
promotors és el govern, tal com es veuen aquest cas,
i considera així mateix, que un any per endegar
aquest assumpte és molt de temps.

El Sr. Casas comenta que l’únic que va constatar
un fet curiós com era la coincidència en el temps
d’iniciatives del Grup de Convergència i Unió i dels
constructors sobre una mateixa qüestió i també li
sembla, ara, curiós el coneixement que té el Sr.
Puigdollers sobre les comunicacions que fan els pro-
motors i constructors. Explica que el que es fa, amb
el col·legi d’arquitectes, aparelladors i enginyers, és
una feina molt seriosa i acurada amb unes propostes
molt treballades sobre l’objecte esmentat.

El Sr. Cornet manifesta el vot favorable del seu
Grup i comenta que mirant l’expedient es veu l’acord
subscrit amb els col·legis professionals i els promo-
tors i constructors sobre un treball que, efectivament,
quan en el seu dia Convergència i Unió ho va propo-
sar hi havia una proposta dels promotors i considera
que no és la mateixa proposta que ara es planteja i
que la que actualment es porta a aprovació és millor.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’apro-
va.

Districte de Sants-Montjuïc

18. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla General Metropolità en la Zona Franca de
Barcelona, per a la ubicació del centre penitenciari
del Llobregat, d’iniciativa municipal; exposar-la al pú-
blic pel termini d’un mes; i precisar, de conformitat
amb la disposició addicional setena del Text refós de
la Llei d’Urbanisme, que el termini indicat s’ampliarà
en un mes en cas que coincideixi, total o parcialment,
amb el mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità a la Zona Franca de Barcelona per a la
ubicació del centre penitenciari de preventius del
Llobregat.

La Sra. Escarp explica que la proposta té per ob-
jecte la construcció d’un nou centre penitenciari de
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preventius, la construcció d’un nou centre penitenciari
de règim obert i la ubicació dels dos centres en la
parcel·la situada en el polígon de la Zona Franca.

El Sr. Puigdollers manifesta el vot favorable del seu
Grup i pregunta si de l’addenda del conveni se’n deri-
varan més modificacions de Pla General Metropolità.

El Sr. Casas contesta que, si fos el cas, l’única mo-
dificació de Pla General Metropolità podria ser el can-
vi d’usos, d’hoteler-terciari a edifici en règim concertat
encara que potser amb un planejament derivat seria
suficient, qüestió que el Sr. Fayos confirma.

El Sr. Cornet manifesta l’abstenció del seu Grup i
avança que presentaran al·legacions per demanar
dues coses que els semblen fonamentals. En aquest
sentit, recorda que quan es va plantejar aquesta pro-
posta es va anunciar que es farien dos processos
paral·lels, la nova estació de la línia 9 del metro que
el seu Grup entén que pot ser complicat tramitar
paral·lelament a aquest document, i les millores urba-
nístiques que es plantejaven en el passeig de la Zona
Franca i és aquesta qüestió que consideren podria
anar paral·lelament amb la Modificació de PGM.

El Sr. Casas contesta que, com és de suposar
l’estació de la línia 9 de metro no va amb un planeja-
ment urbanístic ja que té el seu sistema propi de tra-
mitació que realitzarà la Generalitat, sense cap dub-
te. Pel que fa al passeig de la Zona Franca, llegeix
el que diu a l’efecte el text de l’addenda sobre la
seva continuïtat de l’entorn del barri amb el litoral on
figura que al gener el Departament de Política Terri-
torial i Obres Públiques podrà col·laborar amb
l’Ajuntament de Barcelona en la tramitació, aprova-
ció i si s’escau execució de les reformes de planeja-
ment necessàries que no podrà portar el mateix rit-
me que la proposta que ara es formula, son coses
diferents i es tracta de portar el document escaient i
en el moment oportú. Ara s’inicia la ubicació i el can-
vi d’ús industrial a equipament en aquesta ubicació
del centre de règim obert.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

19. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’arti-
cle 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Mo-
dificació puntual del Pla General Metropolità a l’illa
delimitada pels carrers de Fontcoberta, de Santa
Amàlia, d’Osi, i del Cardenal Vives i Tutó (illa
Sandoz), d’iniciativa municipal; exposar-la al públic
pel termini d’un mes; precisar, de conformitat amb la
disposició addicional setena del Text refós de la Llei
d’urbanisme, que el termini indicat s’ampliarà en un
mes en cas que coincideixi, totalment o parcialment,
amb el mes d’agost; i sotmetre’l al Consell Municipal
per a la seva aprovació provisional.

El Sr. Casas presenta la Modificació puntual del
Pla General Metropolità a l’illa delimitada pels carrers
de Fontcoberta, de Santa Amàlia, d’Osi, i del Carde-
nal Vives i Tutó (illa Sandoz). Es tracta d’un compli-
ment de sentència quan a l’instrument jurídic urbanís-
tic en relació a la separació de carrer, cossos volats i
ús de la darrera planta de l’edificació. El procés judici-
al continua, però avui s’inicia el procés de compliment

de la darrera resolució judicial quant a l’instrument ur-
banístic adient.

El Sr. Cornet manifesta l’abstenció del seu Grup i
recorda que en l’aprovació definitiva del document
corresponent a aquest àmbit el seu Grup va votar
contràriament –va ser l’únic– per una edificabilitat ex-
cessiva i ja en aquell moment posaven en dubte el
contingut del document emprat. També és cert que
aquest tema porta ja molts anys i això afecta els ve-
ïns de la zona i avança que presentaran al·legacions
per tal de millorar allò que en el seu dia el Partit Po-
pular ja no veia correctament. Sobre la sentència, de-
mana que els facin arribar.

El Sr. Casas precisa que la sentència en cap mo-
ment considera que hi hagi una edificabilitat excessi-
va, el que diu és que l’instrument del pla especial per
definir l’eixamplament del carrer no era suficient, que
es necessitava una modificació de PGM i, per tant,
era com si aquella amplada fos inexistent, per la qual
cosa els cossos sortints que es podien fer amb aque-
lla amplada, no hi podrien ser. És per això que el que
es fa és la corresponent Modificació de PGM que re-
coneix l’amplada del carrer, de fet existent i, per tant,
el cossos sortints, ja hi podran ser. La sentència tam-
bé deia que el pla especial no podia definir l’ús resi-
dencial de la part última de l’edifici, la qual cosa que-
da recollida en el document que ara es proposa.
Afegeix que faran arribar aquesta documentació.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Sant Andreu

20. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’arti-
cle 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Mo-
dificació puntual del Pla General Metropolità a l’àm-
bit delimitat pel passeig de Maragall i els carrers de
Ramon Albó i de Prats i Roquer, d’iniciativa mu-
nicipal; exposar-la al públic pel termini d’un mes;
suspendre, a l’empara de l’article 71.2 del Text refós
de la Llei d’urbanisme aprovat per Decret legislatiu
1/2005 de 26 de juliol, i de conformitat amb les de-
terminacions de l’informe de la Direcció Tècnica
d’Urbanisme que consta a l’expedient, i a efectes de
motivació, s’incorpora a aquest acord, l’atorgament
de llicències d’edificació i enderrocament de cons-
truccions en els àmbits delimitats i grafiats en el
plànol de suspensió de llicències, que figura a l’ex-
pedient, elaborat de conformitat amb l’article 71.3
del mateix text legal; determinar que el termini de la
suspensió serà d’un any, a comptar des de l’endemà
de la publicació d’aquest acord en el Butlletí Oficial
de la Província de Barcelona; i precisar, de confor-
mitat amb la disposició addicional setena del Text
refós de la Llei d’urbanisme, que el termini d’un mes
d’exposició al públic, s’ampliarà en un altre mes en
cas que coincideixi, totalment o parcialment, amb el
mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la Modificació puntual del
Pla General Metropolità a l’àmbit delimitat pel passeig
de Maragall i els carrers de Ramon Albó i de Prats i
Roquer.

La Sra. Escarp explica que es tracta del reconeixe-
ment urbanístic de les alineacions actuals de les illes
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de cases i la desafectació dels edificis afectats de vi-
ari la qual cosa no suposa increment d’edificabilitat.

El Sr. Puigdollers manifesta el vot favorable del seu
Grup i agraeix a l’equip tècnic de l’àrea d’urbanisme
la feina realitzada.

El Sr. Cornet manifesta el vot favorable del seu
Grup i, així mateix, agraeixen a l’equip tècnic la seva
rapidesa i dedicació en aquest tema, si bé subratlla
que no poden estendre aquest reconeixement a
l’equip polític perquè es tracta d’un tema molt debatut
i no ha estat afrontat amb la rapidesa requerida pels
afectats. Els preocupa, encara que aquí es comenta
que no hi ha increment d’edificabilitat, el fet que s’ha
esmentat en el districte sobre la necessitat en aques-
ta modificació d’incrementar les zones verdes. El seu
Grup també entén que això no és així però li consta
que en la seu del districte hi ha afectats que creuen
això.

El Sr. Forradellas aclareix que en el districte de
Sant Andreu no s’ha dit ni en cap plenari, ni en cap
fòrum la menció d’aquest increment d’edificabilitat
que no es dóna en aquesta proposta i afegeix que
l’esmentada proposta ha estat un èxit.

El Sr. Massaguer comenta que des del districte
s’ha efectuat una consulta concreta relativa a l’incre-
ment d’edificabilitat que ha estat contestada recent-
ment.

El Sr. Casas comenta que ha estat una confusió
perquè la superfície de zona, clau 13, s’incrementa
en relació a l’anterior, però el sostre no s’incrementa,
de fet, és 9 m2 més petita i per això la necessitat d’in-
crementar la zona verda no es produeix.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’a-
prova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
21. La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i

Habitatge acorda iniciar els tràmits oportuns perquè
habiliti a la Zona Franca una reserva d’espais a les
naus actualment desocupades per allotjar les activi-
tats afectades per planejaments urbanístics. Aquests
tràmits s’haurien fer amb caràcter d’urgència per a
generar un espai @ on s’allotgin les activitats expul-
sades del Poblenou pel 22@.

El Sr. Garcia presenta la proposició relativa a les
activitats econòmiques d’aquesta ciutat que es veuen
afectades pel planejament urbanístic a diferència dels
habitatges als que la llei reconeix el dret al
reallotjament, que no està previst per a les activitats.
Això genera efectes no desitjats que, de vegades, im-
plica el tancament d’activitats. Recentment, s’ha vist
un planejament que porta un tema molt interessant,
que és el dret al reallotjament de les activitats afecta-
des pel planejament en la Zona Franca amb unes
condicions interessants. Per això, es demana a
l’Ajuntament de preveure uns espais a la Zona Fran-
ca per poder reubicar les activitats que, interessades
en continuar a la ciutat, es veuen afectades pel pla-
nejament urbanístic. Estan d’acord amb què Barcelo-
na és una ciutat abocada a una activitat econòmica
caracteritzada per un sector de serveis preponderant,

però no és menys cert que una ciutat moderna de pri-
mera línia ha de saber conservar un sector industrial.

El Sr. Casas suposa que la referència a la previsió
de reallotjament ve referida al planejament de can
Batlló i afirma que no és la primera actuació d’aquest
tipus, ja que en el barri de la Marina també es va arri-
bar a acords. Explica que el motiu d’haver arribat a
acords en determinades actuacions i perquè no es
pot recolzar la seva proposta és senzill. En el barri de
la Marina es va arribar a acords perquè el consorci de
la Zona Franca és titular de sòls industrials en aquella
zona i participa dels beneficis de l’actuació, i com a
contraprestació on participava se’ls demanava un es-
forç d’especial atenció en el reallotjament de determi-
nades activitats que volguessin anar a l’espai del con-
sorci. Per proximitat, i perquè anteriorment ja havien
signat un conveni de reallotjament de les activitats
que es volguessin reubicar en el consorci de la Zona
Franca, es va incorporar Can Batlló. Insisteix que
aquesta és una pràctica habitual i posa com a exem-
ple que, quan ha fet falta, s’ha qualificat sòl industrial
com a sòl alimentari per a la indústria alimentària, al
costat de Mercabarna. Ara, si cal un equipament es
qualifica com a tal una part del sòls del consorci de la
Zona Franca. Hi ha una voluntat constatada dels ges-
tors del 22@ de treballar amb aquest consorci per tal
de veure quin conveni es pot realitzar per al conjunt
del projecte 22@, encara que no serà exactament
igual, però en tot cas amb aquesta voluntat s’està tre-
ballant i és per això que no es pot recolzar la proposi-
ció. El que no es pot fer és una reserva d’espais per
ubicar les activitats del 22@. Conclou dient que en el
moment que ha fet falta oferir a les empreses del
22@ sòl del consorci de la Zona Franca se’ls ha ofert
amb determinades condicions favorables; una altra
qüestió és si, finalment, a les empreses els ha con-
vingut, han volgut o han pogut acceptar el reallotja-
ment, per condicions econòmiques o per altres mo-
tius atès que les decisions sobre la continuïtat o no
de les empreses no s’obliguen amb una reallotjament
o amb una reserva de sòl, sinó que forma part de la
decisió empresarial. El que l’administració ha de fer,
que és posar les condicions que possibiliten el rea-
llotjament, si ho volen fer, s’ha fet; no es pot adduir el
contrari. Recorda, així mateix, que tot el procés del
22@ ha generat un saldo net de 20.000 llocs de tre-
ball ja sobre la realitat existent i ha significat que les
empreses que han tancat allà –algunes s’han reubi-
cat a Barcelona, d’altres a fora de la ciutat i altres han
tancat definitivament– no comptaven amb més de
500 treballadors.

El Sr. Garcia desitja que l’afirmació que s’hi està
treballant sigui certa i que en un futur no massa llu-
nyà les activitats afectades pel 22 @ tinguin, efectiva-
ment, un espai on ubicar-se a la Zona Franca. Insis-
teix que, avui dia, aquells que volen reubicar-s’hi no
poden, i això no pot ser, com tampoc sap quines són
les famoses empreses reallotjades en el 22@. D’altra
banda ell sí que pot explicar més d’un cas com ara el
de Can Ricart. A aquesta gent no se la va tractar de
manera adient, alguns han pogut tirar endavant i,
d’altres, no. No hi ha hagut un suport real per part de
l’administració per poder afrontar els canvis derivats
d’un planejament urbanístic. Explica que quan dema-
nen un espai concret és per aquelles activitats afecta-
des per planejaments urbanístics que se’ls pugui ofe-
rir un espai on poder anar, perquè algunes, si no
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poden quedar-se a Barcelona, hauran de tancar; i es
tracta de gent concreta amb noms i cognoms. Plante-
ja realitzar un estudi amb un termini determinat sobre
l’operació de can Ricart i veure “l’índex de mortalitat”
de les empreses que s’hi trobaven.

El Sr. Casas rebutja l’afirmació que la gent de Can
Ricart no ha tingut cap ajuda per part de l’administra-
ció perquè no és veritat. S’ha ofert el que s’havia
d’oferir i cadascun ha decidit el que havia de decidir
segons la seva necessitat i conveniència i reitera que
les decisions finals dels empresaris els corresponen a
ells, no a l’administració. Per fer un estudi acurat de
la incidència d’una actuació urbanística en les ac-
tivitats econòmiques, s’han de tenir presents més
premisses com ara, l’estat de l’empresa, la situació
actual i, quin és el producte que venen.

El Sr. García replica que en matèria de números
sempre diuen els mateix: 500 llocs de treball destruïts
enfront de 20.000 llocs de treball creats que, val a dir,
no els ha vist ningú, i quan es consulten les llistes de
les empreses ubicades al 22@ resulta que la immen-
sa majoria són traslladades; per la qual cosa no es
tracta d’activitat nova a Barcelona.

El Sr. Casas discrepa de les afirmacions del Sr.
García atès que l’últim trimestre l’ocupació s’ha incre-
mentat amb 60.000 llocs de treball.

El Sr. García replica què aquest llocs no es troben
al 22@ i reitera que aquests 20.000 llocs de treball
encara no els ha vist ningú.

El Sr. Casas li respon que potser caldria que hi
anés i veiés la realitat del que succeeix.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. Es rebut-
ja.

Del Grup Municipal PP:
22. 1. Rebutjar que en l’espai ocupat per la presó

Model de Barcelona es permetin els usos hotelers. 2.
Modificar el conveni de la presó Model de Barcelona
per tal d’excloure expressament l’ús hoteler com a
compensació o contraprestació.

El Sr. Cornet formula la proposició.
La Sra. Escarp avança que no poden recolzar

aquesta proposició i considera que bona part de la
discussió s’ha fet anteriorment. Recorda que el con-
veni de l’any 2001 es va aprovar per unanimitat de
tots els Grups, i és per això que li sobta la seva posi-
ció al respecte durant la sessió. Considera que es pot
estar més o menys a favor de l’addenda del conveni
de presons, però, si més no, s’han de felicitar perquè,
si hi ha un acord, és sobre el sostre d’equipaments
de titularitat municipal, un gran avenç per a aquest in-
dret de la ciutat.

El Sr. Puigdollers manifesta el vot favorable del seu
Grup.

El Sr. Cornet manifesta la seva satisfacció envers
els projectes, però no pot compartir amb la Sra.
Escarp la felicitació, perquè no els sembla un acord
sensacional; es tractava d’un acord unànime, on una
de les condicions era que a Barcelona hi deixava
d’haver presó de preventius encara que a costa d’un
preu molt alt i on, és cert, ICV-EU i A no feia bandera
del tema que no hi hagués la presó de preventius a
Barcelona. Ara, amb aquest nou conveni, això ja no
passarà i aquest no és un motiu de felicitació encara

que per al districte de l’Eixample suposa un allibera-
ment important. A més, aquest nou acord és contrari
al plantejament que feia el PSC abans de les elecci-
ons, on el compromís era de no fer presons a Barce-
lona. En el seu dia, el Partit Popular ja es va posicio-
nar en contra de l’ús hoteler en aquest indret i ara,
legítimament, plantegen aquesta proposició.

La Sra. Vallugera recorda que l’any 2001 el seu
Grup, ERC va expressar la seva opinió al respecte:
Barcelona ha de tenir la població penitenciaria que
genera la ciutat perquè no seria bo desplaçar el pro-
blema cap a d’altres indrets. Comparteix que a Barce-
lona hi hagi un centre en regim obert i també hauria
acceptat que s’hi instal·lés un centre de presos pre-
ventius. Això ja ho afirmava el seu Grup l’any 2001,
per tant, no és tan estrany que el seu Grup estigui
d’acord amb el nou conveni on figura una presó de
preventius a la ciutat i un centre en règim obert. Els
sembla una bona proposta, que, a més, allibera espai
per a equipaments locals. Pel que fa a la Model es
podrà arribar a un consens des d’una posició molt
més lliure que abans, i a més, es preveu que a la
pastilla de Diagonal-Llull es farà habitatge protegit i
tot això ens situa en la millor perspectiva possible.

El Sr. Forradellas intervé per recordar que l’any
2001 es va intervenir per opinar sobre la presencia de
la presó a Barcelona i van defensar que la presó esti-
gués a la ciutat. Per tant, és una història que ve de
lluny i corrobora que alguns s’han mantingut. Alesho-
res van recolzar aquell conveni pels motius que ja
van expressar i destaca que l’addenda al conveni ac-
tual conté elements que els fan sentir molt còmodes
amb el posicionament del govern de la ciutat. Consi-
deren que el fet que hi hagi presos a la ciutat no és
una mala notícia és una situació que s’ha d’assumir i
el que s’ha de fer és portar-la a terme en les millors
condicions, millorant la situació penitenciària de
Catalunya i, alhora, guanyant equipaments i zones
verdes i usos que són molt positius. Finalment, asse-
gura que a l’Eixample i a Trinitat Vella n’estan molt
contents.

La Sra. Escarp recorda que es tracta d’un acord
lligat a una realitat, que és l’execució del pla d’equi-
paments penitenciaris on es pot preveure la nova
construcció de la presó i, per tant, el trasllat que per-
metrà guanyar aquests equipaments per a la ciutat.
Destaca que mai s’havia plantejat des d’una pers-
pectiva insolidària, sinó amb un plantejament fo-
namental de presons amb bones condicions, de
presons actualitzades, de bons equipaments peni-
tenciaris i recorda que s’està parlant d’unes instal·la-
cions que es troben absolutament obsoletes, que no
acompleixen els requisits que han de tenir les
instal·lacions penitenciaries recollides en el pla
d’equipaments. Per tant, destaca que mai s’ha actu-
at des de l’expulsió o la insolidaritat, sinó des del
plantejament d’espais suficients per poder instal·lar
els equipaments penitenciaris necessaris amb els
nous requeriments.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU i
el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. Es
rebutja.

c) Mocions
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V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CIU:
23. Demanem que se’ns faciliti abans de començar

la Comissió, per tal de debatre’ls en el transcurs
d’aquesta, el conveni de presons, el Pla Especial de
la Masia de can Fargas i els termes de l’acord amb
els propietaris del canòdrom de La Meridiana.

El Sr. Puigdollers formula el prec amb el benentès
que el conveni de presons ja ha estat debatut àmplia-
ment. Demanen el Pla Especial de la Masia de can
Fargas i els termes de la negociació per adquirir el
canòdrom de la Meridiana que va sortir a la premsa.
Pel que fa a la Masia de can Fargas recorda que el
seu grup, l’any 2001, ja demanava que s’expropiés i,
des d’aleshores, fins ara, hi ha hagut intervencions
del Grup de Convergència i Unió demanant, precisa-
ment, això. La conseqüència que es produeix de la
venda de la Masia de can Fargas, sense que l’Ajunta-
ment hagi tingut coneixement d’aquesta venda i, per
tant, hagi pogut exercir el dret de retracte, planteja la
pregunta sobre si s’està exercint el dret de retracte o
no i per què, i en quines condicions s’està plantejant
aquesta expropiació. Pel que fa al canòdrom de la
Meridiana, passa exactament el mateix. El 8 de maig
de 2006 el seu Grup va portar una proposició que va
ser rebutjada en la que es demanava que s’iniciessin
les gestions per la compra del canòdrom i, ara, resul-
ta que per la premsa s’assabenten que hi ha aques-
tes negociacions i el que volen saber és en quines
condicions i quin és l’estat de negociació del govern
municipal amb els propietaris per una acord que –no
cal dir que el seu Grup està absolutament d’acord so-
bre la propietat de l’Ajuntament de Barcelona– ente-
nen que haurà de ser per compravenda.

La Sra. Escarp contesta que pel que fa al conveni
de presons el dóna per contestat. Pel que fa al Pla
Especial de la Masia de can Fargas està aprovat
inicialment i en fase d’informació al públic. Comenta
que, quan fa uns dies es presentava en el districte
d’Horta-Guinardó aquest pla on s’explicava que s’ini-
cia el planejament amb la suspensió de llicencies per
tal destinar-lo a equipament públic i poder procedir a
l’expropiació, recorda les paraules de la regidora del
districte que va agrair la posició de tots els Grups mu-
nicipals, encara que el Grup de Convergència i Unió
no hi va poder ser. Efectivament, no es va poder
exercir el dret de retracte i ara el que es fa és deter-
minar la masia i els jardins com a equipament públic,
suspendre les llicencies durant la tramitació i un cop
aprovat definitivament el pla, iniciar el procés d’expro-
piació. En relació al canòdrom de la Meridiana tal i
com es va dir l’altre dia, s’està en un procés de dis-
cussió i diàleg però amb la voluntat de que el
canòdrom passi a ser un equipament públic per al
districte de Sant Andreu.

El Sr. Puigdollers formula dues consideracions,
d’una banda, constata la pèrdua del dret de retracte i
pregunta si per això, aquesta operació costarà més
diners. Demana que es llegeixi l’acta de la Comissió
de Presidència, Hisenda i Coordinació territorial de
març de 2004. L’altra qüestió fa referència al llarg
procés que comença l’any 2001 quan es demana can
Fargas alhora que altres equipaments i se’ls dóna
una resposta habitual del govern municipal quan no

ha volgut comprar un terreny, que és que no estava
previst en el PAM. Per tant, pregunta si la compra del
canòdrom, i la compra de la masia can Fargas –amb
les quals hi estan completament d’acord– estan inclo-
ses en el PAM, amb la qual cosa vol dir que aquest
document s’ha modificat.

El Sr. Casas contesta, quant al valor del canòdrom,
que no necessàriament serà una operació més cara
del que hauria estat, ja que si hi ha un traspàs recent,
l’expedient expropiatori posarà sobre la taula la valo-
ració econòmica de la finca.

La Sra. Escarp contesta que el PAM, igual que el
pla d’inversions municipal (PIM), és un pla viu, i diu
que en el moment en què en la planificació del PAM i
del PIM es van complint els objectius s’està en dis-
posició –com a govern municipal– d’anar introduint
actuacions que per dir-ho d’una manera entenedora,
ja els toca. A més, amb criteris d’eficàcia i de bona
gestió dels recursos municipals propis s’amplien les
cotes de llibertat per tal de poder invertir més i així, a
mesura que això es pot fer, es poden anar incorpo-
rant actuacions per a la ciutat.

El Sr. Puigdollers comenta que ell no està discutint
això. El que diu és que quan el seu Grup proposa una
actuació, la resposta del govern municipal és que no
ho poden fer perquè no esta contemplat en el PAM
però, quant el govern decideix fer aquesta mateixa
actuació sense modificar el PAM, ho fan i ja està. Re-
corda que el PAM encara no el coneixen i ja s’està
acabant el mandat i que l’aprova el Consell Plenari de
l’Ajuntament i no el pot modificar el govern municipal.

La Sra. Escarp afirma que el govern municipal pot
incorporar noves actuacions en el PAM ja que, entre
altres qüestions, els criteris d’oportunitat tenen un pa-
per important en la gestió municipal.

El Sr. Casas afirma que els mecanismes existents
són els que s’utilitzen i que, a més, en el PAM figura
la masia de can Fargas.

El Sr. Puigdollers llegeix l’acta de la Comissió d’Ur-
banisme, Infraestructures i Habitatge de novembre de
2003 relativa a la pregunta sobre la masia de can
Fargas i la resposta del Sr. Casas fent esment que
l’actuació demanada no figura en el PAM ni en el PIM
i la conclusió que, per aquest motiu, no es podia por-
tar a terme, tot rebutjant la pregunta.

El Sr. Casas insisteix que la masia de can Fargas
consta en el PAM, i que el que no poden fer és forçar-
los per prendre un acord que no estigui contemplat
en el PAM i en el PIM, perquè això no ho faran. Des-
taca que el govern municipal pot prendre lliurement
acords que ampliïn el PAM i el PIM, fins i tot amb al-
gunes actuacions que Convergència i Unió pugui pro-
posar. Es evident que a partir de l’ordenació urbanís-
tica que determina el règim d’aprofitament es pot
executar i pot deixar lliure el procés d’adquisitiu i això
és el que es fa. Recorda que en aquest mandat s’ha
treballat la possibilitat d’adquirir Fabra i Coats, el
Canòdrom, la masia de can Fargas, l’edifici de la Pu-
ericultura, la Violeta, l’edifici de Chemical, el de Cara-
bassa.

El Sr. Puigdollers contesta que el gran problema
és que tot això s’ha fet tan tard que costarà molts
més diners que si s’hagués comprat quan calia fer-
ho. I posa com a exemple quan l’any 2001 el seu
Grup va demanar l’expropiació de la masia de can
Fargas, de ben segur a un preu molt més baix del
que costarà ara.
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El Sr. Casas contesta que serà el mateix preu, in-
dexat, és a dir, tenint present els diners estalviats en
finançament.

El Sr. Puigdollers es congratula per la immunitat de
l’Ajuntament de Barcelona quant els increments des-
orbitats dels preus del sòl a la ciutat de Barcelona.

El Sr. Casas comenta que els ingressos també
l’afecten i que, per tant, hi ha més capacitat patrimo-
nial i d’inversió.

El Sr. Puigdollers considera que aquest és el man-
dat del Fòrum, ja que gairebé el 50% de les inver-
sions d’aquest mandat han anat a parar al Fòrum.

El Sr. Casas contesta que s’equivoca en aquestes
afirmacions, ja que s’està parlant del mandat de les
inversions 2004-2007. Entén que políticament el
Grup de Convergència i Unió no ho pugui acceptar,
però el que no poden fer és canviar la realitat o alte-
rar-la.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
24. Quin protocol d’actuació té establert l’Ajun-

tament per a detectar pisos pastera o barraquisme in-
terior i restablir les condicions d’habitabilitat necessà-
ries per a garantir la convivència i la dignitat de vida
que tots els ciutadans de Barcelona es mereixen?
Quantes actuacions s’han fet en el darrer any i
quants d’aquests pisos han estat clausurats?

El Sr. Garcia formula la pregunta relativa al feno-
men dels pisos pastera, també anomenat barraquis-
me interior, que preocupa des de fa molt temps.

El Sr. Casas contesta que l’actuació inclou aspec-
tes de prevenció, detecció i seguiment, amb revisió
permanent de l’empadronament i la relació d’aquest
padró amb el cadastre així com la demanda de les
cèdules d’habitabilitat quan és pertinent fer-ho amb el
benentès que no existeix cap normativa suficient que
concreti el que s’entén per sobreocupació. Rebutja
d’entrada tots els conceptes amb els que es fa refe-
rència a aquests pisos. S’haurà d’esperar a l’aprova-
ció de la llei de l’habitatge de Catalunya que contem-
plava el concepte. Per tant, el plantejament que es
realitza és continuat, amb avisos a través de les OAC
de detecció automàtica si es produeix un “sobre-
empadronament” o el que són pisos amb més de 10
persones empadronades, més de 15, etc. i es dóna
suport als equips d’inspecció dels districtes per actuar
en els casos en què és necessari. Pel que fa a l’evo-
lució del nombre d’habitatges, en aquests moments hi
ha uns 741 habitatges amb més d’11 persones empa-
dronades, és a dir el 0’09% del parc d’habitatges de
la ciutat. Recorda que fa un any i mig aquesta xifra se
situava en 1.895, la qual cosa significa el treball de
recerca, documentació i inspecció que ha anat posant
en el seu lloc aquestes situacions de sobreocupació.
Explica que a Ciutat Vella, entre l’any 2003 i l’any
2005, hi ha 102 expedients, 46 de pensions il·legals,
10 habitatges en local comercial; al 2005, 26 expe-
dients de pensions sense llicència i 13 ordres de pre-
cinte d’activitat. Recentment, el districte ha actuat en
13 locals habitatge més. A Sants-Montjuïc s’han ins-
peccionat, via padró, 32 domicilis amb més de 20
empadronats i es van iniciar 4 expedients i es van
tancar 2 pensions il·legals. El 2006, 430 domicilis
amb sobreempadronament –de 10 a 20 empadro-

nats– que s’han inspeccionat, havent-hi alguns casos
en què es tracta de gent que ja no hi és però que no
s’ha donat de baixa. S’han obert els expedients cor-
responents. Ara hi ha una segona fase en marxa amb
la que s’inspeccionen 105 pisos al Poble Sec amb el
procés encara en curs i per tant pendent de saber el
nombre d’expedients que se’n derivaran. A l’Eixample
s’han tancat 5 pensions il·legals l’any 2005 i s’han
atès 4 queixes sobre possibles pensions il·legals l’any
2006.

El Sr. Garcia conclou que, per tant, no hi ha cap
protocol, només hi ha una manera de funcionar. Pre-
gunta si quan es parla de pensions il·legals s’està
fent referència a un problema de sobreocupació d’ha-
bitatge.

El Sr. Casas contesta que quan un habitatge té
més gent del compte i es cobra per estar-hi ubicat, el
concepte de pensió il·legal és perfectament aplicable
i assimilable. A més, indica que es tracta de l’únic
concepte pel qual l’Ajuntament pot tancar aquell pis.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
25. Quines han estat les al·legacions realitzades

per l’Ajuntament de Barcelona a l’estudi complemen-
tari sobre les modificacions de traçat línia d’Alta Velo-
citat Madrid-Zaragoza-Barcelona-frontera francesa,
en el tram Sants-La Sagrera de la ciutat de Barcelo-
na, especificant el contingut de les mateixes?

El Sr. Cornet formula la pregunta i demana si és
possible que se’ls faciliti còpia de les esmentades
al·legacions.

El Sr. Casas comenta que ara se’ls dóna una còpia
de les al·legacions realitzades per l’Ajuntament de
Barcelona i, molt breument, assenyala que aquestes
al·legacions fan referència a qüestions molt tècni-
ques, com la connexió del túnel en capçalera nord a
l’estació de Sants, el pou d’atac de la Sagrera i la
platja de vies de l’estació, condicions que es determi-
nen en matèria de clavegueram així com la incorpora-
ció de l’estudi de les afectacions del trànsit i dels via-
nants.

Es dóna per tractada.
26. Quina és l’opinió de l’Ajuntament sobre la ne-

cessitat de construir 100.000 habitatges nous a la ciu-
tat de Barcelona i quin tant per cent d’aquest pensa
que tindria que ésser protegit?

El Sr. Cornet formula la pregunta en relació a les
declaracions del Sr. Acebillo, comissionat d’Infraes-
tructures i Urbanisme, si són coincidents amb el go-
vern municipal o es tractava de declaracions a títol
personal.

El Sr. Casas considera que la necessitat de cons-
truir habitatges, si no es posa límit en el temps, pot
ser superior als 100.000. A banda d’aquest comentari
previ, afirma que l’equip de govern ha acordat en el
PAM i en el pla d’habitatge, que per al període 2004-
2010 calia impulsar la construcció d’habitatges pú-
blics i privats a Barcelona en sòl públic i en sòl privat
amb promocions públiques i amb promocions lliures
entre 65.000 i 100.000 habitatges. Per tant, la forqui-
lla dels 100.000 habitatges en aquest període és la
banda alta; si agafem la forquilla del 2006-2015 seria
una banda baixa perquè l’habitatge i les seves previ-
sions s’han d’avançar en el temps. Per tant, el pla de
l’habitatge 2004-2010 aprovat pel plenari el maig de
2004 determinà que el potencial de construcció de la
ciutat es troba entre 65.000 i 100.000 habitatges. De-
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Comissió de Seguretat i Mobilitat

Acta de la sessió celebrada el dia 13 de juliol de
2006 i aprovada el dia 28 de setembre de 2006

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 13 de juliol de 2006, s’hi reuneix la Comis-
sió de Seguretat i Mobilitat, sota la presidència de
l’Im. Sr. Jordi Hereu i Boher. Hi assisteixen les Imes.
Sres. i els Ims. Srs.: Ferran Julian i González,
Francesc Narváez i Pazos, Ricard Martínez i Mon-
teagudo, Xavier Florensa i Cantons, Elsa Blasco i
Riera, Magda Oranich i Solagran, Jaume Ciurana
i Llevadot, Alberto Villagrasa i Gil, Xavier Basso i
Roviralta i M. Caridad Mejías i Sánchez, assistits per
la tècnica d’Administració General, Sra. Tecla Fort i
Riera, la qual actua per delegació expressa del secre-
tari general i certifica.

També hi són presents els Srs. Joan Albert Dalmau
i Balagué, gerent del Sector de Seguretat i Mobilitat, i
Jordi Rocha i Serra, assessor jurídic de Circulació.

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Montserrat
Sánchez i Yuste.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Seguretat i Mobilitat
De la gerent municipal, de data 30 de juny de 2006,

que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-

ment negociat, del contracte del servei d’atenció tele-
fònica de totes les trucades dels números d’emergèn-
cies 092, 080 i Centre de gestió d’emergències del
080, diàriament i de forma ininterrompuda, tots els
dies de 7 a 22 hores, i les corresponents centraletes
de la guàrdia urbana i bombers, per als exercicis
2006-2008, i per un import de 3.177.984,00 euros.

2. Sector de Seguretat i Mobilitat
De la gerent municipal, de data 21 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Telvent Tráfico y Trans-
porte, SA el contracte de serveis per al manteniment i
la reparació dels equips i sistemes que conformen la
xarxa Gigabit i el software multitúnel dels túnels de la
xarxa viària de Barcelona, per als exercicis 2006-
2008, i per un import de 726.832,09 euros.

3. Sector de Seguretat i Mobilitat
De la gerent municipal, de data 23 de juny de 2006,

que adjudica a la societat Fraferant, SL el contracte
de manteniment de 16 motocicletes i 20 escúters per
a la guàrdia urbana de Barcelona, per als exercicis
2006-2008, i per un import de 252.730,00 euros.

4. Districte de Ciutat Vella
Del regidor del Districte de Ciutat Vella, de data 30

de maig de 2006, que imposa al senyor Singh Kaur
Dudh sanció de tancament provisional de l’activitat
del local Preet Bar, ubicat al carrer Robador, 49, per
un període de tres mesos, i una multa per import de
6.100,00 euros, per la comissió d’infraccions adminis-
tratives.

5. Districte de Sant Andreu
Del Gerent del Districte de Sant Andreu, de data 22

de juny de 2006, que imposa al senyor Zahur Khan
sanció de tancament provisional de l’activitat del local

termina, també, que el percentatge d’habitatge asse-
quible oscil·larà entre el 29% i el 37% en l’escenari
esmentat. El planejament que s’ha aprovat fins ara
ens està permeten aconseguir aquestes previsions
pel que fa l’habitatge protegit i el planejament també
fa que, de fet, el 51% de l’habitatge que s’aprova si-
gui protegit, amb la qual cosa, l’objectiu està molt
aconseguit. Destaca que, a desembre de 2005, tots
els habitatges lliures construïts lliures més tots els ha-
bitatges protegits construïts o iniciada la seva cons-
trucció ens situa en una tendència, a l’any 2010, per
sobre dels 85.000 habitatges. La voluntat de continu-
ar aquestes previsions és el que permet anar reno-
vant el parc d’habitatges de Barcelona. Finalment, i a
títol informatiu, a la nova construcció –lliure i protegi-
da– s’ha d’afegir la gran renovació o rehabilitació
d’obres majors així com la rehabilitació ja més petita i
puntual, d’estructures, cobertes, baixants, ascensors
etc. que significarà a l’entorn de 100.000 habitatges
més a la ciutat en sis o vuit anys.

El Sr. Cornet comenta que el Sr. Acebillo en les se-
ves declaracions diu que l’habitatge protegit hauria de
ser superior al 50% de l’habitatge global i sembla que
l’equip de govern també assumeix aquest compro-
mís.

El Sr. Casas reitera allò que ha esmentat que
l’equip de govern té assumit i que el Sr. Acebillo ha
comentat, que el Pla de l’Habitatge de Barcelona
2004-2010 presenta un escenari d’habitatge assequi-
ble que es mou entre el 29% i el 37% i que, des del
2003 i fins l’actualitat, tot el planejament aprovat dóna
com a resultat que el 51% de l’habitatge és protegit.
Aquestes són les dues xifres que estan assumides.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les dinou hores i
quaranta minuts.
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Bar Sánchez, ubicat al carrer Foradada, 104, per un
període de quatre mesos, i una multa per import de
3.000,00 euros, per la comissió d’infraccions adminis-
tratives.

El Sr. Villagrasa, quant al punt 1 del despatx d’ofici,
pregunta com es gestionen les trucades dels núme-
ros d’emergència 092 i 080 entre les 22 i les 7 hores.

El Sr. Dalmau respon que les emergències del 092
i del 080 s’atenen les 24 hores del dia, tots els dies
de l’any.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 6 de juliol de

2006 (S1/D/2006 3572), pel qual s’atorga la Medalla
d’Honor al Sofriment, en la seva categoria d’or, a
l’agent de la Guàrdia Urbana Sr. Juan José Salas
Rodríguez.

El Sr. Hereu proposa que es ratifiqui l’atorgament
d’aquesta medalla pel Plenari del Consell Municipal

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

2. 1r) Adjudicar el contracte mixt corresponent al
projecte de l’Àrea d’Equipaments (casal de barri i es-
cola bressol amb urbanització exterior) i aparcament
al barri del Putxet, que té per objecte la construcció
dels equipaments esmentats, i de l’altra, la construc-
ció gestió i explotació d’un aparcament públic per a
vehicles en el subsòl de les finques municipals del
carrer de Marmellà, núms. 13-21, mitjançant la forma
de concessió prevista a l’article 156.a) i a l’empar de
l’article 159.2.e) del Reial Decret Legislatiu 2/2000,
de 16 de juny, pel qual s’aprova el Text refós de la
Llei de Contractes de les Administracions públiques
(TRLCAP), a l’empresa General de Construcciones e
Instalaciones, SA (Gecoinsa), amb NIF A58369794,
per un període de cinquanta anys, per un import
d’1.769.934,48 euros (desglossat en 1.002.654,10
euros al 2007 i 767.280,38 euros al 2008) per a la
construcció de l’escola bressol, el casal de barri i la
urbanització exterior, amb subjecció a les condicions i
el règim econòmic del Plec de clàusules d’explotació
que regeixen el present contracte i de conformitat
amb l’oferta presentada per l’esmentada empresa
que preveu una inversió, per part de l’adjudicatari de
3.486.977,43 euros per a la construcció de l’aparca-
ment. 2n) Disposar la despesa amb càrrec a les parti-
des pressupostàries corresponents (0605-63123-
43230) d’acord amb el desglós que s’indica en el
present document; l’adjudicació quedarà sotmesa a
la condició suspensiva d’existència de crèdit adequat
i suficient a l’exercici dels anys 2007 i 2008. 3r) Re-
querir a l’adjudicatari perquè en el termini de quinze

dies naturals següents a la data de notificació de l’ad-
judicació constitueixi les garanties següents: garantia
per l’execució de les obres de 210.276,00 euros, ga-
rantia addicional de 315.415,00 euros, i garantia per
l’explotació de 140.000,00 euros; 4rt) Requerir a l’ad-
judicatari per tal que, un cop acreditada la constitució
de les garanties a que fa referència l’apartat 3r
d’aquest acord, es personi al Districte de Sarrià–Sant
Gervasi per a la formalització del contracte, en el dia
que oportunament li serà indicat. 5è) Publicar l’adjudi-
cació del present contracte en el Butlletí Oficial de la
Província, d’acord amb l’article 93 del TRLCAP, i 6è)
Facultar en el/la regidor/a del Districte de Sarrià-Sant
Gervasi per a la signatura d’aquest contracte en re-
presentació de l’Ajuntament, així com també per a la
resolució de totes aquelles qüestions incidentals que
no impliquin una obligació econòmica amb càrrec al
Pressupost municipal i /o que no tinguin una incidèn-
cia econòmica en el contracte.

El Sr. Hereu explica que el contracte mixt del pro-
jecte de l’Àrea d’Equipaments i aparcament al barri
del Putxet s’adjudica a l’empresa Gecoinsa. Recorda
que el concurs inicial va ser declarat desert i celebra
que, finalment, s’hagi pogut adjudicar.

El Sr. Ciurana pensa que les coses no s’han fet
prou bé perquè l’adjudicació arriba després d’haver-
se declarat desert el concurs i d’haver hagut de recór-
rer al procediment negociat, que no és l’idoni per a un
contracte d’aquestes característiques. No comparteix
el criteri que pel fet que el projecte inclogui un apar-
cament subterrani hagi de ser liderat per aquesta Co-
missió i no pels responsables del Districte o de Ser-
veis Personals, tot i que el casal de barri i l’escola
bressol són l’eix d’aquest projecte. Avança, però, el
vot favorable del seu Grup perquè entenen que l’ex-
pedient ja ha patit prou endarreriments i torna a insis-
tir en dos aspectes que ja van fer constar en les
al·legacions relatius a què el projecte preveiés la con-
nexió amb la part de dalt del parc Putxet i que s’ha-
bilités un espai a l’escola bressol per encotxar i
desencotxar sense problemes, a la qual cosa es va
respondre que, si era factible, es tindrien en compte.

El Sr. Villagrasa avança el vot favorable del seu
Grup, però no entén perquè hi ha acords relatius a
aparcaments que s’aproven a la Comissió d’Urbanis-
me, altres en aquesta Comissió i perquè un casal de
barri i una escola bressol se sotmeten també a
aquesta Comissió. Demana quins són els criteris per
donar prioritat als veïns a l’hora d’adquirir les places
d’aparcament.

El Sr. Rocha explica que està previst que hi hagi un
queixal al carrer per encotxar i desencotxar d’acord
amb la proposta feta per CiU. Quant als criteris per
donar prioritat als veïns per les places d’aparcament,
diu que el Plec de clàusules estableix que els veïns
de més a prop de 150 metres tindran, durant el perío-
de de promoció, una preferència, i que si no es co-
breixen les places, aquesta preferència passarà als
veïns de més a prop de 300 metres i posteriorment si
encara queden places la preferència serà per a qual-
sevol veí que hi estigui interessat. Puntualitza que
l’acord se sotmet a aquesta Comissió perquè el plec
de condicions de l’aparcament té una influència molt
gran en la construcció de tot el conjunt.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
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Ciurana expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CIU:
3. Instar l’alcalde a facilitar un emplaçament per

l’anomenada festa major alternativa, emplaçament
que ha de garantir les condicions de bona convivèn-
cia que demana un esdeveniment de la importància
de la Festa Major de Gràcia i altres activitats relacio-
nades.

La Sra. Oranich formula la proposició i corregeix el
seu enunciat en el sentit que, on diu festa alternativa,
ha de dir festa organitzada pel col·lectiu popular de
festes. Explica que CiU no demana la prohibició
d’aquesta festa, però amb motiu de la proximitat de la
festa major de Gràcia vol que el govern de la Ciutat
adopti les mesures necessàries perquè la ciutadania
gaudeixi de forma festiva d’aquesta manifestació de
la cultura tradicional i siguin especialment curosos en
l’assignació d’espais públics a les diferents iniciatives.
Consideren totalment inapropiat que la festa del
col·lectiu popular de festes se celebri a la plaça del
Poble Romaní, atesa la proximitat de la residència
assistida per a gent gran Siracusa.

El Sr. Villagrasa avança el vot contrari del seu Grup
a la proposició perquè el que demanen és que aques-
ta festa no es faci perquè entén que el col·lectiu ocu-
pa té uns antecedents que obliguen a no donar més
permissivitat a uns grups que no tenen res a veure
amb les festes tradicionals de Gràcia. Consideren
que no es pot trair una festa de tota la vida amb una
festa alternativa, que s’organitza des de fa vuit o nou
anys i que no està integrada amb la tradicional. Pen-
sen que no s’ha de permetre el pregó alternatiu i dub-
ta que es deixés fer a qualsevol altre grup alternatiu
que ho intentés. Pensa que després de les últimes
actuacions del col·lectiu ocupa no és bo tenir més
permissivitat per un moviment, que en els últims anys
no ha tingut cap cura del barri de Gràcia ni de les se-
ves festes.

El Sr. Martínez diu que la plaça del Poble Romaní
no és un nou espai de festa; està segur que aquesta
proposició no s’hauria presentat si la Unió Gitana ha-
gués fet la seva festa, que a l’abril va dir que no faria.
Fa constar que el Casal Siracusa també està de festa
i que els arguments que s’esmenten en la proposició
no tenen solidesa i van més en contra de la festa ma-
jor que no a intentar solucionar la situació d’un espai.
Es pregunta què està passant amb la Festa Major de
Gràcia aquest any i quin interès tenen el conjunt de
partits polítics a esmentar constantment des de fa un
mes la Festa Major de Gràcia. Diu molt seriosament
que la Festa ha fet un esforç molt important per inten-
tar regular les activitats que li son pròpies, posar or-
dre, aconseguir subvencions adequades i fer que tot-
hom compleixi les regles del joc; no creu que la millor
resposta als veïns de Gràcia i a la Comissió de Festa
sigui utilitzar-la com a batalla política quant a segure-
tat. Demana que es pari d’incendiar la Festa Major de
Gràcia i afirma que no vol tornar a parlar d’aquesta
festa en aquests termes.

La Sra. Blasco avança que el seu Grup no donarà
suport a la proposició. Recorda que la coordinadora
popular de festes fa uns dotze anys que organitza les
festes que, tradicionalment, es feien a la plaça del Di-

amant i que la seva única alternativitat és no estar
vinculades a la Federació de carrers de la Festa Ma-
jor d’on van sortir en un moment determinat, però
aquest fet no els converteix automàticament amb un
focus d’incidents amb els veïns. Diu que ara la plaça
del Diamant no és, degut a les obres, un espai òptim
per a la festa; el Districte cerca una nova ubicació i,
des del seu Grup, consideren que la plaça del Poble
Romaní és un bon exemple d’allò que ha de ser un
espai on convisquin la festa i la resta d’activitats i, en
ella, les entitats gitanes de Gràcia han celebrat tradi-
cionalment la seva festa major sense que es generés
cap mena de problema amb la residència de gent
gran ni amb el Centre de dia Siracusa. Diu que queda
clar i així s’està fent, que des del Districte s’ha de vet-
llar perquè no es produeixin aldarulls i pensa que s’ha
dut a terme un procés, com deia el regidor de Gràcia,
per fixar condicions per les noves festes que es vul-
guin organitzar, que tots els col·lectius hauran de
complir. S’intenta que els organitzadors facin tots els
esforços perquè no es produeixin aldarulls. Afirma
que la responsabilitat de l’Ajuntament i del Districte
és vetllar perquè no es produeixin incidents; es des-
autoritzen les actituds violentes, però no es desauto-
ritzen opinions o estètiques concretes. Insisteix que
no es pot barrejar tot sota l’etiqueta de la coordinado-
ra popular de festes i que no es vol caure en una
estigmatització negativa de les festes; en aquest
sentit, comparteix plenament el que diu el regidor de
Gràcia.

La Sra. Oranich mostra el seu astorament per la in-
tervenció del regidor de Gràcia perquè, tot i l’afecte
que li té, no accepta que digui que CiU utilitza les fes-
tes de Gràcia com a confrontació política. Recorda
que, ahir, el Sr. Puigdollers també va dir que no vo-
lien prohibir aquesta festa i que estaven demanant,
com és legítim, que es canviés una ubicació empa-
rant-se en la nova Ordenança de convivència. Torna
a dir que no accepta el to del regidor ni entén la seva
intervenció, perquè CiU no està utilitzant res, només
demana un canvi d’ubicació de la festa. Insisteix que
no demanen la seva prohibició. Entenen que la coor-
dinadora de festes accepta la festa i és responsabili-
tat seva que es faci de la millor manera, però com
que la ubicació és propera a la residència d’avis del
carrer de Siracusa, demanen que es faci en un altre
emplaçament. Diu que és responsabilitat del regidor
vetllar perquè la festa de Gràcia vagi bé, tot i que en
els últims anys no ha tingut gaire èxit. En aquest sen-
tit, demanaven el canvi d’ubicació i no poden accep-
tar els arguments donats pel regidor. Insisteix que es
doni suport a la proposició formulada perquè l’article
73 de l’Ordenança de civisme diu que només es po-
den autoritzar les festes que no confrontin amb cen-
tres docents, hospitals, clíniques o residències assis-
tides. Desitgen que les festes es facin amb tota
normalitat, però considera que no es pot amagar el
fracàs d’organitzar unes festes sense incidents dient
el que el regidor de Gràcia ha dit.

El Sr. Villagrasa afirma que quan des del PP es diu
que no s’han de realitzar determinades festes és per-
què no tenen res a veure amb les festes tradicionals
de Gràcia. Pensa que des del 2003 la seguretat de la
festes tradicionals de Gràcia no ha estat garantida; hi
ha actes vandàlics contínuament, que destrueixen el
treball de tot un any, com ara el guarniment de car-
rers, i unes festes que constitueixen un orgull per a la
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Ciutat. Entén que es defensi la coordinadora perquè
representa moviments de l’esquerra independentista i
pensa que quelcom deu succeir quan un membre del
PP no pot passar per la plaça on ara es vol ubicar la
festa per por a ser agredit. Insisteix que en els últims
tres anys hi ha hagut problemes d’ordre públic i de
vandalisme a les festes de Gràcia.

El Sr. Martínez considera que el PP desconeix ab-
solutament la festa major de Gràcia perquè res del
que ha manifestat el Sr. Villagrasa s’ajusta a la reali-
tat. Quant als comentaris de la Sra. Oranich, puntua-
litza que se celebren altres festes al costat de casals
d’avis i es pregunta com és que CiU no esmenta tots
els punts on la festa es fa a prop d’aquests equipa-
ments. Insisteix que si fos la Unió Gitana la que fes la
festa, CiU no s’hauria atrevit a fer aquest tipus de pro-
posició i per això arriba a la conclusió que el proble-
ma no és una llar d’avis o la plaça, sinó la necessitat
de mencionar la festa de Gràcia per veure quin rèdit
se’n treu com a batalla política. Recorda que des de
fa dos anys els partits polítics, l’Ajuntament i la prem-
sa van acordar parlar de les festes de Gràcia amb
positiu i no estigmatitzar sistemàticament i això no vol
dir amagar la realitat o no afrontar els problemes,
sinó que és situar les coses en el seu lloc. Insisteix a
considerar que la proposició, més que una voluntat
de convivència veïnal, pretén portar la Festa Major de
Gràcia al camp de la batalla política, fet que, de cap
manera, pot tolerar i del que ja està cansat.

La Sra. Oranich diu que la nova Ordenança obliga
que, almenys els grups que li han donat suport, vetllin
pel seu compliment i que hi ha un article en concret
que estableix el que ells demanen i és el motiu pel
qual la petició es fa ara. Recorda que avui mateix la
premsa publica una entrevista amb l’alcalde, on diu
que no sap què passarà a les festes de Gràcia. Pen-
sa que, més que enfadar-se amb CiU, el regidor no
pot cansar-se de fer tot el possible per evitar que hi
hagi aldarulls durant les festes.

El Sr. Hereu expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Oranich expressa el vot favorable de CIU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot contrari del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
4. 1r. Que es preguin de forma urgent les mesures

necessàries per millorar els sistemes i eines de coor-
dinació entre el cos de mossos d’esquadra i la guàr-
dia urbana. 2n. Que s’insti a l’òrgan corresponent a
convocar de forma urgent el Consell de Seguretat Ur-
bana de Barcelona.

El Sr. Villagrasa formula la proposició perquè la
manca de coordinació entre els mossos d’esquadra i
la guàrdia urbana ha quedat palesa en els últims inci-
dents amb ocupes al barri de Gràcia. Diu que la situa-
ció fa temps que dura i, com a exemples, explica que
quan s’havia d’aprovar l’Ordenança de la convivèn-
cia, l’alcalde va comentar que els mossos tindrien un
paper important en la seva aplicació i la consellera
Tura va replicar que fer-la complir és competència de
la policia municipal; cita, també, la manca de coordi-
nació en situacions com el botellón del Raval, en les
celebracions del Barça, o en els conflictes amb ocu-
pes al carrer de Santa Àgueda de Gràcia. Considera
una manca de coordinació que el reforç per a la se-
guretat de la Ciutat, durant aquest estiu, només sigui
de 300 mossos, quan, fins a l’any passat, el reforç

policial durant aquest període havia estat d’uns 800
policies. Manifesta que l’equip de govern presumeix
del concepte de policia de Catalunya, que inclou la
policia local i els mossos d’esquadra, i afirma que el
transvasament d’informació és impecable, però quan
el PP pregunta al Parlament de Catalunya dades so-
bre policia local i guàrdia urbana la resposta és que
no les tenen. Afirma que el seu Grup dubta de quin és
el model de seguretat de la Ciutat i quin és el Pla
d’equipaments policials. Pensa que s’ha de definir el
cos auxiliar de la guàrdia urbana i que cal fer una
anàlisi seriosa dels efectius necessaris a la Ciutat, ja
que l’alcalde demana 4.000 mossos, però, finalment,
només se’n destinen 2.600. Manifesta la importància
del concepte de seguretat institucional i recorda que
quan hi van haver els aldarulls del barri de Gràcia, el
Sr. Hereu, en roda de premsa, va demanar més efec-
tivitat en les actuacions dels mossos, declaracions a
les quals ell dóna suport, però pensa que genera in-
seguretat al ciutadà constatar constantment que
l’Ajuntament admet que hi ha descoordinació amb els
mossos i que no són capaços de posar-se d’acord els
qui governen a l’administració municipal i a l’adminis-
tració autonòmica. Pensa que hi ha greus errors de
coordinació entre mossos i guàrdia urbana i per això
formulen la proposició.

La Sra. Oranich avança l’abstenció del seu Grup a
la proposició.

El Sr. Julian avança el rebuig a la proposició, que
confon la seguretat ciutadana amb actes de vandalis-
me. Diu que les declaracions de l’alcalde i del presi-
dent de la Comissió, després dels darrers aldarulls al
Districte de Gràcia, van ser en defensa de la llibertat,
la seguretat i la tranquil·litat dels ciutadans de Barce-
lona recriminant les actuacions dels grups violents i
demanant a qui té la competència en ordre públic que
perfeccionés i assegurés la llibertat i la seguretat que
els ciutadans han de tenir, però que en cap moment
van parlar de coordinació. Li sobta que en la proposi-
ció es demani un sistema de coordinació millor, quan
el regidor sap que el conveni marc de coordinació
signat el setembre de 2006, preveu el sistema policial
de la Ciutat, determina la complementarietat de les
tasques i fixa de quines d’aquestes tasques els mos-
sos d’esquadra en són els principals responsables i
de quines ho és la guàrdia urbana. Diu que a la Sala
conjunta de comandament compartida pel cos de
bombers, guàrdia urbana i mossos d’esquadra es re-
ben tots els avisos dels ciutadans i és des d’on s’apli-
quen els protocols. Entén que allò que el regidor de-
mana en la proposició ja s’està fent, tot i que
qualsevol sistema sempre és susceptible de millora.
Diu que la Junta local de Seguretat i el Consell de se-
guretat urbana no es convoquen cada vegada que hi
ha un incident, sinó sempre que és necessari per
analitzar la seguretat ciutadana. Repeteix que els ac-
tes de vandalisme puntuals es produeixen aquí i en
d’altres països –França, Itàlia, Alemanya– sense que
se’ls qualifiqui de països insegurs. Diu que aquests
actes representen qüestions complexes que es treba-
llen i que s’han de continuar treballant.

El Sr. Villagrasa no nega que el Sr. Hereu estigui
preocupat quan parla de la seguretat a la Ciutat, li
dóna suport en tot el que va dir en les seves de-
claracions. Insisteix que contínuament es parla de
descoordinació de conflictes d’ordre públic, de vanda-
lisme i del dia a dia de la seguretat ciutadana. Quan
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ell parla del concepte de seguretat institucional vol dir
que no es poden fer intervencions públiques que
mostrin aquesta manca de coordinació perquè
aquestes manifestacions s’han de fer en els fòrums
pertinents –a la Junta Local de seguretat o en el Con-
sell de Seguretat Urbana– però sembla que allà no es
produeix el debat perquè hi ha errors quant a ordre
públic i a organització policial. Torna a dir que la sen-
sació que té el ciutadà és que els cossos de segure-
tat que intervenen a la Ciutat no es coordinen. Posa
de relleu que l’índex de victimització de la Ciutat ha
pujat i es continua sense saber quina funció tenen els
mossos d’esquadra en relació a l’Ordenança de con-
vivència. Pensa que les coses fallen i repeteix que
quan es demanen dades al Parlament es respon que
només tenen informació dels mossos, però no de la
guàrdia urbana ni de la policia local; es pregunta qui-
na és la tasca conjunta i si no hi ha un circuit fluid
d’informació; torna a demanar quin és el model de
seguretat de la Ciutat i quina anàlisi s’ha fet per un
repartiment territorial equitatiu dels equipaments
policials perquè, en pocs carrers, s’agrupen un con-
junt d’equipaments quedant la resta de la Ciutat al
descobert. Insisteix que hi ha un problema de coordi-
nació i pensa que l’equip de govern n’és conscient,
tot i que no ho vulguin admetre públicament.

El Sr. Julian continua dient que hi ha una confusió
de conceptes en l’exposició del regidor. Afirma que la
seguretat ciutadana no es pot basar en la ubicació
dels edificis i que cal tenir en compte els serveis de
patrullatge –a peu i amb vehicles– i la presència a
cada barri de tots els operatius necessaris. Pensa
que el regidor acusa l’equip de govern que el PP no
obté determinades respostes en el Parlament de
Catalunya i presenta la queixa aquí, on la informació
que demanen se’ls dóna. Diu que les enquestes de
victimització a què ha fet referència el regidor preve-
uen una sèrie llarga d’anys per tenir la perspectiva
suficient per posar les eines necessàries per millorar
els aspectes que hi són previstos. Continua dient que
el regidor no pot barrejar la seguretat amb la manca
de coordinació, quan el que fa l’autoritat principal
d’aquesta Ciutat és defensar els drets dels veïns a te-
nir llibertat i seguretat i poder anar pel carrer amb tota
tranquil·litat.

El Sr. Villagrasa puntualitza que no culpa l’equip de
govern de la manca d’informació al Parlament de Ca-
talunya, sinó que ho posa com un exemple de manca
de coordinació, però que el més important és saber
quin és el model de seguretat de la Ciutat. Repeteix
que hi ha una falla de coordinació molt gran i també
una manca d’estudis relatius a quines són les neces-
sitats de la Ciutat.

El Sr. Hereu recorda que l’enquesta de victimit-
zació s’elabora sobre la mateixa mostra que dóna la
dada que els ciutadans de Barcelona des del 2003 al
2006 aproven la situació de la seguretat en els barris
i en el conjunt de la Ciutat i és l’enquesta amb millor
resultats sobre seguretat que hi ha a Europa en
aquest període. Diu que el preocuparia molt que en el
Parlament de Catalunya es donessin dades sobre la
guàrdia urbana de Barcelona i afirma que el PP fa de
la confusió l’estratègia, perquè una cosa és crear un
model de coordinació i, l’altra, l’embolic que el PP vol
provocar preguntant aquí sobre assumptes que cor-
responen a la Generalitat i al Parlament el que
correspon a les administracions locals.

Pensa que aquesta estratègia confon els ciuta-
dans, que no tenen per què ser experts en seguretat.
Afirma que el regidor sap que des dels Districtes hi ha
un esquema de coordinació molt efectiu, però que,
evidentment, de tant en tant, hi ha problemes pun-
tuals que no posen en dubte un model darrere el qual
hi ha molts esforços i molta inversió. Torna a dir que
els dos cossos treballen amb un model coordinat, que
possibilita que la seguretat a la Ciutat s’afronta en el
dia a dia, correctament, afrontant de tant en tant ele-
ments puntuals que són problemàtics i complexos.
Sap que la seguretat i el vandalisme són l’eix estratè-
gic del PP a Barcelona, però insisteix que això no els
ha de portar a confondre la gent i demana que deixin
d’adoptar aquesta estratègia i facin una oposició rigo-
rosa analitzant els fets sense buscar permanentment
la confusió. Repeteix que no és cert que manqui co-
ordinació, que les competències estan clarament as-
signades i que l’Ajuntament té el dret a exigir el que
sigui necessari en defensa dels ciutadans de Barcelo-
na sense que això qüestioni tot el sistema de coordi-
nació. Quant al nombre d’agents, recorda que va ser
en el Consell de Seguretat de Catalunya del desem-
bre de l’any 2000, en presència del Ministre de l’Inte-
rior i del conseller d’Interior de la Generalitat, on es va
acordar el desplegament a tot Catalunya amb un
nombre concret de mossos d’esquadra i amb el go-
vern del PP es va establir el marc que condiciona du-
rant molts anys el nombre d’agents a Catalunya. Diu
que l’Escola de policia, que és la fàbrica d’on surten
cada any els mossos, pot formar un nombre determi-
nat d’agents i no un altre, i quan el regidor demana
4.000 mossos a Barcelona hauria de dir d’on s’han de
treure de la resta de Catalunya. Repeteix que el mo-
del es va construir entre tots i, per tant, li demana que
deixi de jugar amb els números perquè és demagògic
que el regidor parli d’increments o decrements.

Manifesta que les tendències d’inseguretat són
presents a tot el món occidental i que Barcelona, da-
vant els models de ciutats gestionades pel PP, afron-
ta debats molt més qualitatius d’espai públic i de ci-
visme. Diu que en moltes altres ciutats les variables
bàsiques de convivència estan molt trencades, barris
i places on la gent no hi entra, i aquests elements
comporten polítiques conservadores de seguretat
que parlen d’un gran nombre d’agents, però recorda
que va ser el PP qui va rebaixar el nombre de policies
nacionals. Insisteix que els ciutadans de Barcelona
saben que amb aquest govern la seguretat va força
millor del que aniria si el PP tingués aquesta respon-
sabilitat perquè inverteixen menys en seguretat i dis-
minueixen els cossos policials.

El Sr. Villagrasa diu que el president no pot fer
aquest discurs sense dades objectives i puntualitza
que en l’enquesta de seguretat aproven nou dels deu
Districtes, però insisteix que sempre apareix la segu-
retat com a principal problema dels ciutadans. Afirma
que ells parlen de vandalisme, d’inseguretat i d’ocu-
pació perquè són fenòmens que es donen a la Ciutat
i que els preocupen. Recorda, atès que el regidor diu
que els models de seguretat del PP fracassen, que a
Madrid hi ha més de 7.000 policies municipals amb
competències de seguretat i que a cap ciutat d’Espa-
nya es donen els espectacles mediàtics que es do-
nen a Barcelona, que ha passat a ser un referent del
vandalisme. Recorda que des del principi de mandat,
quan el PP parlava dels problemes de convivència,
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de civisme i de seguretat i es responia que no eren
certs, però finalment s’ha aprovat l’Ordenança de
convivència perquè hi havia problemes greus de ci-
visme. Pensa que si el que l’equip de govern pretén
és amagar els problemes de coordinació entre la
guàrdia urbana i els mossos el resultat durant l’estiu
serà dolent. Afirma que el PP exerceix la seva feina
de control del govern i que la confusió, en tot cas, la
provoquen l’alcalde i la consellera pels enfrontaments
mediàtics que tenen des de fa un any. Puntualitza
que ells no utilitzen paraules buides perquè el que va
passar a Gràcia o el botellón del Raval i els proble-
mes de seguretat en el dia a dia de la Ciutat no són
coses buides i l’Ordenança s’aprova perquè aquests
fets existeixen i la Ciutat ha arribat a una situació in-
sostenible.

El Sr. Hereu recorda al regidor que el PP no va vo-
tar a favor de l’Ordenança i torna a dir que es rebutja
la proposició.

El Sr. Julian expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra. Blasco
expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra. Oranich
expressa l’abstenció de CIU i el Sr. Villagrasa expres-
sa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal PP:
5. Ateses les denúncies de diversos col·lectius de

treballadors de l’Ajuntament de Barcelona que desen-
volupen la seva activitat laboral a la via pública i que
es troben en situacions violentes que posen en perill
la seva seguretat personal, i ateses les demandes
d’aquests col·lectius per una major implicació policial
en la seva activitat laboral, demanen que s’informi de
quin és el criteri de l’equip de govern en aquest sentit.

El Sr. Hereu proposa debatre aquest punt i el se-
güent conjuntament.

El Sr. Villagrasa formula el prec i posa l’exemple
dels treballadors de la neteja de la Ciutat, dels de la
grua municipal, dels vigilants de zones d’aparcament
o dels treballadors de Parcs i Jardins que, de vega-
des, es troben en situacions perilloses i poden ser
agredits i se senten poc protegits. Creu que cal deter-
minar quines són les funcions de cada treballador a la
via pública en relació, per exemple, a l’Ordenança de
la convivència i quines són les funcions dels agents
cívics.

La Sra. Oranich formula la pregunta perquè darre-
rament hi ha hagut algun problema greu a la Ciutat,
com ara els fets de la Barceloneta, fins i tot amb un
mort; saben que aquest és un incident puntual, però
greu, que ha preocupat tothom i que, a banda de la
seva dimensió social, és també un problema de segu-
retat i els sindicats s’han fet ressó de la necessitat
d’augmentar la seguretat dels treballadors munici-
pals.

El Sr. Julian, en primer lloc, lamenta el desgraciat
incident de la Barceloneta i la mort d’aquest treballa-
dor del servei de neteja. Explica que normalment el
camió de la neteja és acompanyat per dos guàrdies
urbans, que tenen una doble funció: vigilar el trànsit
de la zona i estar presents per si cal moure alguna

persona que estigui dormint al carrer o per intervenir
en qualsevol situació que es consideri necessari.
Aquest servei el fixen conjuntament els encarregats
de neteja i la guàrdia urbana i es presta en determi-
nades zones; a Ciutat Vella, per exemple, a la plaça
Reial, a la dels Àngels, a la de Castella, al portal de
Santa Madrona, al passeig Marítim, a l’arc de San
Agustí, als carrers de Colom, d’Escudellers, etc.; i a
l’Eixample, per exemple, a la plaça de les Glòries, de
la Sagrada Família, de Catalunya, de l’Escorxador,
de Letamendi, al Mercat de Sant Antoni, etc., que són
llocs on els serveis de neteja han detectat que hi pot
haver algun tipus de problema i demanen aquesta
protecció específica. La funció de la guàrdia urbana
és permetre principalment que els serveis de neteja
puguin fer la seva tasca i diu que el dia que es va
produir l’incident a la Barceloneta hi havia guàrdia
urbana. Explica que arran d’aquests fets hi va haver
una reunió amb els serveis de neteja per ajustar al-
guns aspectes tècnics i es va acordar que les reu-
nions periòdiques se celebrarien mensualment per
detectar possibles modificacions en els espais i adap-
tar l’operatiu a les necessitats del moment; quant a la
segona petició que van fer els serveis de neteja,
avança que es treballa per dur-la a terme: que els ve-
hicles de la guàrdia urbana portin senyalització viària
perquè el guàrdia urbà pugui estar més pendent dels
treballs de neteja i de la relació amb els possibles
ocupants de l’espai que no dels conflictes de circula-
ció, que podrien quedar solucionats per la senyalitza-
ció. Diu que aquestes dues són les millores que es
posaran en pràctica en aquests moments i que pensa
que periodificant les reunions amb els encarregats hi
haurà més seguretat per als treballadors de neteja.
Es considera que els sistemes que s’utilitzen en rela-
ció als treballadors de Parcs i Jardins, els de la grua
municipal i els vigilants d’àrees d’aparcament funcio-
nen correctament i no cal la presència de la guàrdia
urbana per cada treballador municipal que està al
carrer. Insisteix, però, que allà on s’ha detectat la
possibilitat de conflicte s’ha actuat.

El Sr. Villagrasa agraeix la informació i diu que ells
no demanen la presència d’un guàrdia urbà per cada
treballador municipal al carrer, però el que sí dema-
nen és que, atès que s’estan produint conflictes i que
diferents col·lectius de treballadors els han fet arribar
aquesta inquietud, cal millorar els sistemes de segu-
retat i de coordinació.

La Sra. Oranich diu que evidentment ja sap que es
prenen mesures, però agraeix que el regidor recone-
gui que cal prendre més mesures perquè alguna cosa
va fallar en el cas de la Barceloneta. Espera que un
fet com aquest no es torni a repetir.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
6. Quines mesures pensa adoptar l’Ajuntament de

Barcelona per garantir la seguretat dels treballadors
municipals que han de prestar els seus serveis al car-
rer, singularment el col·lectiu d’escombriaires?

Es dóna per tractada.
7. Atès que el passat 28 de juny es van produir uns

grans aldarulls al barri de Gràcia, ocasionats per
grups okupes que protestaven pel desallotjament de
la casa de la Fera. 1. Té constància l’Ajuntament que
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els veïns denunciessin que els dies previs als alda-
rulls els okupes emmagatzemessin pedres, barres de
ferro i altres tipus de materials? 2. En cas afirmatiu,
es va comunicar al cos de Mossos d’Esquadra? 3.
Quin va ser el capteniment de l’Ajuntament?

La Sra. Oranich formula la pregunta i fa constar
que CiU no qüestiona el model de seguretat, però diu
que com a oposició els pertoca denunciar els casos
concrets que el sistema falla i la coordinació policial
té, en aquests moments, algunes falles importants
com les que es van produir a Gràcia. Considera que
els fets van ser molt greus i no es pot posar com a
excusa, tal com ha fet el Sr. Julian, el que passa a al-
tres llocs perquè desgraciadament França ha tingut
tants problemes amb els barris marginals i, per tant,
és millor no citar-la. Repeteix que els fets ocasionats
a Gràcia pels ocupes que protestaven pel desallotja-
ment de la casa de la Fera van ser gravíssims.

El Sr. Martínez respon que no hi van haver denún-
cies formals per part dels veïns en relació a l’acumu-
lació de materials, però atès que van desaparèixer al-
gunes tanques de carrers que es van col·locar a la
façana de l’edifici, era evident que els ocupants s’es-
taven preparant per evitar el desallotjament. Diu que
tots els fets que es van anar detectant en relació a la
casa es van anar comunicant als mossos d’esquadra
a través dels operatius de coordinació policial i els
consta que els mossos d’esquadra van intentar, fins a
l’últim moment, que el Jutjat procedís al desallotja-
ment abans de la data inicialment fixada.

La Sra. Oranich agraeix la resposta i afirma que en
aquest cas va fallar la coordinació. Els veïns li van
explicar que els dies abans dels fets, els ocupes em-
magatzemaven estris i hi havia pintades al carrer.
Com a jurista, sap que és molt difícil que un jutjat
canviï la data d’un desallotjament i li sembla innocent
que una força de seguretat pensi que la data es pot
modificar perquè totes les parts tenen els seus drets.
Insisteix que alguna cosa ha fallat i afirma que quan hi
ha problemes d’ordre públic l’assumpte deixa de ser
privat i es converteix en un problema públic. Pensa
que es va produir un espectacle lamentable de l’alcal-
de renyant a la consellera perquè les coses havien
anat malament i diu que la culpa ha estat de tothom:
indiscutiblement, en primer lloc, dels qui van provocar
els fets, però la coordinació de les forces de seguretat
va fallar absolutament i els ciutadans van desconfiar.

Afirma que cal més prevenció; sap que el model
policial actual va costar molts anys que s’acceptés i
pensa que el Sr. Hereu té tota la raó quan diu que el
nombre de mossos d’esquadra ja està pactat i que
l’Escola de policia no pot variar el nombre d’agents
que forma. Demana eficàcia, no vol dir en cap mo-
ment que Barcelona sigui la ciutat més insegura, però
insisteix que els incidents van ser greus, la gent que
els va patir va passar por i lamenta també que els fets
passin a Gràcia en dates properes a les festes per-
què, un cop més, es tornarà a parlar que a Gràcia hi
ha una certa permissivitat, etc. Insisteix que és un es-
pectacle mediàtic i dolent que l’alcalde renyi la conse-
llera dient que els mossos van trigar massa, entén
que la ciutadania no es mereix aquesta situació. Pen-
sa que s’ha fallat en l’anàlisi de la situació i insisteix
que no es poden repetir fets com aquest i que cal una
coordinació millor.

El Sr. Martínez respon que, quan parla de conflicte
entre privats, el que vol dir és que l’Ajuntament no pot

intervenir, atès que el conflicte entre privats –ocu-
pants i ocupat– es dirimeix en un jutjat. Explica que
es dóna suport a la propietat, però en el sistema judi-
cial el procés es perllonga entre un any i mig i dos
anys. Repeteix que sabien que s’estava preparant al-
guna cosa i es va informar diàriament als mossos
d’esquadra. Insisteix que la coordinació entre l’Ajun-
tament, la propietat i els mossos va ser correcta. Diu
que l’Ajuntament va contactar amb Endesa perquè
arreglessin el generador elèctric un cop el Jutjat de
Guàrdia va permetre que la brigada entrés a l’edifici
per reestablir el llum i no per desallotjar la casa. Tor-
na a dir que a les 2.30 del matí el jutge de guàrdia,
malgrat el que estava passant, no va autoritzar el
desallotjament. Puntualitza que, en altres casos,
s’han produït canvis de dates en els desallotjaments,
però en aquest cas, tot i ser factible, el jutjat no va
acceptar el canvi. Fa constar, que ahir es va produir
sense cap mena d’incident el desallotjament de la
casa de Santa Perpètua, que estava ocupada, i insis-
teix que l’ocupació és un fenomen que s’ha de dirimir
en la jurisdicció civil. Pel que fa als incidents, afirma
que van actuar les forces d’ordre públic i que l’Ajunta-
ment va fer el que havia de fer: garantir la neteja im-
mediata dels carrers, reposar immediatament dels
contenidors cremats, retirar les runes, ajudar a
reestablir el servei de llum –va quedar restituït a les
2.30 hores– i netejar l’entorn –a les 3.45 hores va
quedar net.

La Sra. Oranich insisteix que alguna cosa ha fallat.
Li sobta que el regidor digui que s’estava d’acord per-
què la propietat, com a part en el procés civil, sí podia
canviar el dia del desnonament. Considera absoluta-
ment normal que l’Ajuntament es posés en contacte
amb Endesa i diu que el moviment ocupa ha deixat
de ser un conflicte entre privats. Pensa que les coses
s’han de fer millor i possiblement entre tots s‘hauria
de demanar menys complaença amb el fenomen. Diu
que CiU pot donar suport a la postura actual del regi-
dor, però li recorda que durant molt de temps, per
part del seu Grup municipal d’Esquerra, hi havia una
certa complaença amb el fenomen ocupa. Afirma que
quan el jutjat dicta una ordre de desnonament tothom
ha de col·laborar perquè no es repeteixin aquests
fets.

El Sr. Hereu fa constar que l’actuació del Districte
ha estat molt atenta en aquest procés i l’Ajuntament
ha fet, dins del marc legal, tot allò que li és permès de
fer i insisteix que el dia 28 de juny no hi va haver
descoordinació. L’acte que es va dur a terme va ser
un error important dels ocupes, que han deixat de ser
un subjecte de la Ciutat des del punt de vista de l’or-
dre social i polític i que va ser unànimement desquali-
ficat per tots els Grups municipals en el Plenari del
Districte. Insisteix que a la Ciutat es fan, al mes, de-
senes de desocupacions que no donen problemes ni
són notícia. En aquest cas, els ocupes van decidir fer
la festa no dins l’immoble, sinó al carrer i abans del
que tothom preveia a compte de la tranquil·litat i la
pau dels veïns. Insisteix que els que ho han fet hau-
ran d’assumir les conseqüències dels seus actes,
però insisteix que tot això no té res a veure amb les
actuacions del Districte, que ha fet el seguiment
d’aquest cas rigorosament.

El Sr. Ciurana pregunta si hi ha detencions.
El Sr. Hereu respon que no té dades en aquest

sentit.
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El Sr. Martínez diu que no hi ha condescendència.
Explica que des del 2003 té una col·lecció de pinta-
des, d’una banda, i de retalls de premsa d’acusacions
del PP de l’altra banda, en què es fa referència insis-
tent a la seva persona, perquè quan administra drets
el PP, bàsicament, li diu que és ocupa i quan admi-
nistra deures, els ocupes li fan pintades en contra.
Afirma que ell no es mourà de la posició d’exigir drets
i deures per a tothom i no deixarà d’insistir en què la
gent pugui exercir els seus drets, sempre que respec-
tin la normativa general i el bon veïnatge. Diu que no
es tracta d’un problema de bons i de dolents, sinó de
drets i deures i, per tant, no té a veure amb la con-
descendència. Quant al procés judicial, explica el jut-
ge que va sobreseure el cas penal dient que ocupar
una finca amb intimidació no era un delicte malgrat
que l’ocupació es va fer a la força, foragitant un vigi-
lant privat, i que l’edifici no estava abandonat, sinó en
tràmit d’enderrocament. Repeteix que els mossos, la
nit dels incidents, van demanar al Jutjat de Guàrdia
permís per entrar a la casa al·legant que s’hi estava
cometent un delicte flagrant –deixar sense llum 1.500
veïns i fer barricades amb foc al mig del carrer, etc.–
i, malgrat tot, no s’autoritzà en aquell moment el des-
allotjament i només es va permetre actuar per garan-
tir que els operaris entressin a arreglar el transforma-
dor del llum. Aquests fets li sorprenen i pensa que
entre tots cal corregir aquestes situacions des de tots
els punts de vista.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
8. Atesa la policia portuària del Port de Barcelona i

les funcions que realitza la guàrdia urbana en el Port,
sota quins criteris ha d’actuar la guàrdia urbana al
Port de Barcelona?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta perquè sem-
bla que la guàrdia urbana farà unes determinades
funcions a la zona portuària i desitjaria saber quines
seran.

El Sr. Hereu explica que el Port de Barcelona és un
port d’interès general, de titularitat exclusiva de l’Es-
tat, tot i que el seu president és escollit pel Departa-
ment de Política Territorial de la Generalitat i la Carta

Municipal reconeix la concurrència en el Port de com-
petències del municipi i de l’Estat.

Diu que s’està treballant perquè la guàrdia urbana
pugui exercir les competències de policia administra-
tiva i de trànsit en l’àmbit que s’entén com a port-ciu-
tat, la part de port oberta als usos ciutadans i no la
part amb ús logístic o comercial. Explica que aquesta
actuació s’articularà mitjançant un conveni interadmi-
nistratiu entre l’Ajuntament i l’Autoritat Portuària, que
concretarà la forma en què la guàrdia urbana exercirà
aquestes dues funcions, principalment en l’àmbit del
Port Vell.

El Sr. Villagrasa dóna les gràcies per la informació,
però constata que amb l’actual equip de govern sem-
pre es rebaixen les expectatives d’efectius policials a
la Ciutat. Recorda que el 1996 hi havia 90 policies por-
tuaris i que actualment n’hi ha 100, dels quals se’n per-
dran 30 i fa constar que en el període en què governa-
va el PP es va augmentar el nombre de policies
portuaris. Puntualitza que algunes funcions que rea-
litzarà la guàrdia urbana són pròpies, també, de la poli-
cia portuària i, atès que els efectius de guàrdia urbana
són escassos per a la Ciutat, demana que s’augmenti
la plantilla tenint en compte, a més, que ara estaran
també a la zona portuària. Pregunta en quina data se
signarà el conveni a què el regidor ha fet referència.

El Sr. Hereu respon que s’està treballant en el con-
veni, però que encara no està fixada la data de la sig-
natura. Diu que, per exemple, al passeig de Joan de
Borbó es pretén tenir el control de les dues voreres i
poder regular l’estacionament. Diu que el conveni es-
tablirà la manera de col·laborar: la policial, la portuà-
ria i la guàrdia urbana a la zona del port–ciutat evi-
tant, per exemple, la venda ambulant també en
aquesta zona. Pensa que el conveni té interès per a
l’Autoritat Portuària i per a la Ciutat.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi-
dència aixeca la sessió a les dotze hores i deu mi-
nuts.

Acords

Acords adoptats en les sessions del mes de
setembre de 2006

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

Sessió de 27 de setembre de 2006

1. 1r) Aprovar inicialment el Pressupost General de
l’Ajuntament de Barcelona per l’any 2007, integrat
per: A) Els de la mateixa Entitat. B) Els Pressupostos
dels organismes autònoms locals: 1. Institut Municipal

Fundació Mies Van de Röhe, 2. Institut Municipal de
Persones amb Discapacitat, 3. Institut Municipal
d’Educació de Barcelona, 4. Institut Municipal d’Infor-
màtica de Barcelona. 5. Institut Municipal d’Hisenda
de Barcelona, 6. Institut Municipal d’Urbanisme, 7.
Institut Municipal de Paisatge Urbà i Qualitat de Vida,
8. Institut Municipal de Mercats de Barcelona; C) Els
estats de previsió d’ingressos i despeses de les enti-
tats públiques empresarials: 1. Institut de Cultura de
Barcelona, 2. Institut Barcelona Esport, 3. Parcs i Jar-
dins de Barcelona Institut Municipal, 4. Patronat Mu-
nicipal de l’Habitatge; D) Els estats de previsions d’in-
gressos i despeses de les societats mercantils
següents: 1. Barcelona de Serveis Municipals, SA
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(BSM), 2. Barcelona d’Infrastructures Municipal, SA
(BIMSA), 3. Informació i Comunicació de Barcelona,
SA, SPM , 4. Barcelona Activa, SA, SPM, 5. SM Bar-
celona Gestió Urbanística SA; així mateix, aprovar les
bases d’execució i la plantilla de personal. 2n) Sotme-
tre aquest acord a exposició pública durant el termini
de quinze dies, d’acord amb allò que preveu l’article
169.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març,
que aprova el Text refós de la Llei reguladora de les
hisendes locals.

2. Constituir un dret real de superfície a favor del
Consorci de la Zona Franca de Barcelona respec-
te de la parcel·la A, que forma part de la finca de
propietat municipal R.1, situada a la confluència
de l’avinguda de Diagonal i el passeig de Taulat, gra-
fiada en el plànol annex, per un termini de cinquanta-
cinc anys, per a la construcció d’un edifici d’oficines;
practicar les operacions registrals d’agrupació, se-
gregació o altres necessàries per a identificar la finca
objecte del dret de superfície; declarar, d’acord amb
l’article 78 i concordants del Reial Decret 1093/1997,
de 4 de juliol, en virtut del qual s’aprovaren les nor-
mes complementàries al Reglament per a l’execució
de la Llei Hipotecària, la innecessarietat de llicència
de parcel·lació; formalitzar la constitució del dret de
superfície en escriptura pública d’acord amb les
condicions del document annex, que s’aproven; ins-
criure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Sessió de 27 de setembre de 2006

1. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció puntual del Pla General Metropolità per a la trans-
ferència d’edificabilitat entre les finques situades als
carrers d’Alfons XII, núms. 95-97, de Brusi, núm. 60,

de Can Basseda, núms. 30-36, de Miret i Sants,
núms. 9-11 i 13-15, i l’avinguda d’Esplugues, núm.
88, promoguda per la Fundación Escuela Suiza i Re-
sidencial Cavallers 2005, SL; i exposar-la al públic pel
termini d’un mes.

2. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la creació
d’un nou equipament i la recuperació de l’interior
d’illa definit pels carrers del Rosselló, del Comte
d’Urgell, de Còrsega i de Villarroel, d’iniciativa muni-
cipal (Proeixample, SA); i exposar-la al públic pel
termini d’un mes.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

Sessió de 26 de setembre de 2006

1. Autoritzar l’augment del percentatge, correspo-
nent als exercicis pressupostaris de 2007 i 2008, de
les despeses de caràcter plurianual de les obres de
construcció de les escoles bressol situades al CEIP
Ramon Casas, al carrer de Canet, al CEIP Josep M.
Segarra, a la plaça d’Alfons Comín i al CEIP Virrei
Amat, d’acord amb allò que preveu l’article 174.5 del
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals
en relació a l’apartat 3 del referit article.

2. 1r) Modificar el plec de clàusules d’explotació de
la gestió del Complex esportiu municipal de la Verne-
da en el sentit de deixar sense efecte parcialment la
clàusula 35.f.1) pel que fa a l’electricitat, aigua i gas, i
la clàusula 7 pel que fa a la part variable del cànon.
2n) Revisar l’esmentada modificació en l’any 2010
d’acord amb l’evolució del número d’abonats, l’infor-
me d’auditoria de l’any 2009 i les millores en l’entorn
urbanístic.

3. Estudiar conjuntament amb els diferents agents
culturals públics i privats que operen a la ciutat de
Barcelona, la constitució de la plataforma “Barcelona
Exposició” per tal de promoure la ciutat com a centre
de grans exposicions internacionals.
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PERSONAL

Concursos

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA DELS CONCURSOS PER A LA PRO-
VISIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’INSTITUT DE
CULTURA DE BARCELONA
(Aprovades per Decret del director gerent de 21
de novembre de 2001 i donat compte a la Comis-
sió Executiva de 20 de març de 2002)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a conti-
nuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podran par-
ticipar igualment en els concursos. Així mateix,
podran participar els contractats laborals fixos
d’Instituts Municipals que hagin efectuat la corres-
ponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de
Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cin-
quena de l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral in-
definit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complerts de ser-
veis, inclosos els serveis previs en altres Administraci-
ons Públiques que hagin estat formalment reconeguts,
a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1 punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:

– Per posseir com a grau un nivell superior al del
lloc de treball convocat: 1 punt.

– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de
treball convocat: 0,75 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al
del lloc de treball convocat: 0,50 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre
al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.

3. Nivell del lloc de treball actualment desenvolupat
o, en el seu cas, l’últim desenvolupat, fins a un màxim
d’1 punt segons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la
categoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes s’ha d’entendre per nivell del lloc
de treball desenvolupat, el nivell de complement de
destinació efectivament acreditat en la nòmina cor-
responent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’avalu-
ació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres que s’indiquen a
l’annex.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud a la qual adjun-
taran la relació de mèrits al·legats classificats segons
l’ordre d’aquesta convocatòria i els documents acredi-
tatius corresponents, al Registre General o a qualse-
vol dels registres municipals, en el termini de quinze
dies hàbils a comptar de l’endemà de la publicació
d’aquesta convocatòria en la Gaseta Municipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per la qual cosa, es po-
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drà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa a
l’Oficina d’Informació de Personal, i a les seus dels
districtes.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-ho
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Corpo-
ració des de la data d’incorporació en la plantilla, amb
caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits complementa-
ris s’estableixi la redacció d’un informe o memòria,
aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en
aquells casos en què les bases específiques del con-
curs determinin un nombre superior de pàgines, do-
nades les característiques del lloc de treball a cobrir.
L’informe s’haurà de presentar conjuntament amb la
sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convocatò-
ria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà dispo-
sar dels sistemes d’acreditació i de comprovació que
consideri més escaients en cada cas i per a cada ti-
pus de mèrits, podent-se convocar les persones que
optin a les places per precisar o ampliar aspectes
concrets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables
un cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això,
quan una persona hagi obtingut una plaça en dife-
rents concursos convocats, haurà d’optar per una
d’elles, dins del termini dels tres dies hàbils se-
güents al de l’exposició en el tauler d’anuncis del de-
partament de Personal de la proposta de la Junta de
Valoració de l’últim concurs en què hagi obtingut la
plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària correspo-
nent.

ANNEX
Concurs 78. Responsable del Servei de Col·lec-

cions (nivell 22)

Responsable del Servei de Col·leccions
Concurs 78

Lloc de treball adscrit a la Direcció de Programes
del Jardí Botànic de Barcelona, situat al c/ Dr. Font i
Quer, 2.

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
462,83 euros segons Catàleg vigent (2220X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions generals
Totes les funcions definides a continuació es des-

envoluparan sota les directrius executives de la Di-
recció del Jardí i d’acord amb els criteris que establei-
xi les direccions de l’Institut de Cultura.
– Gestió de la base de dades de les espècies de

plantes del Jardí Botànic.
– Gestió de la base de dades amb la incorporació

de la georeferenciació de les espècies sobre un
topogràfic.

– Gestió de la base de dades del viver i banc de
germoplasma.

– Preparació de les llistes anuals de plantació del
material del viver.

– Preparació de comandes de compra de llavor i
planta.

– Recerca de les plantes o llavors requerides.
– Planificació i seguiment de les sembres.
– Coordinació de les plantacions amb el responsa-

ble de camp.
– Senyalització de les espècies al jardí.
– Elaboració de texts i documentació de la informa-

ció científica del jardí.
– Divulgació científica de les col·leccions.
– Planificació de les tasques de l’alumnat en pràcti-

ques en relació a les col·leccions.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions es valoraran les titulacions acadèmi-

ques de grau superior, relacionades amb el lloc de
treball fins a un màxim d’1 punt.

2. Experiència professional, fins a 6 punts.
– Experiència en la realització d’inventaris i catà-

legs.
– Integració de bases de dades en pàgines web.
– Coneixement de la flora mediterrània del món.
– Documentació i inventari de col·leccions.
– Coordinació i gestió d’equips de treball.
– Ús de l’idioma Anglès en entorn laboral o acadè-

mic.
– Elaboració, gestió i control de pressupostos.
– Domini d’eines ofimàtiques.
– Domini de bases de dades.
– Domini d’eines de dibuix vectorial i raster (Auto-

Cad, Freehand).
– Experiència en Jardins Botànics.

3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

4. Exercici. La Junta de Valoració podrà convocar
una prova professional. En cas de realitzar-se l’es-
mentada prova es puntuarà fins a un màxim de 5
punts.

5. Característiques personals requerides per al lloc
de treball i, especialment, la capacitat d’anàlisi, comu-
nicació, maduresa personal i professional i la capacitat
de treball en equip. La Junta de Valoració podrà con-
vocar els/les candidates/tes per a l’avaluació d’aquest
apartat mitjançant els sistemes d’apreciació que consi-
deri més adequats i el valorarà fins a 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats: 11 punts.
Si no s’avaluen els apartats opcionals, la puntuació

mínima serà la meitat de la puntuació total (mèrits co-
muns més mèrits complementaris) que poden obtenir
els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Sr. Jordi Martí, gerent de l’Institut de Cultura o per-

sona en qui delegui.
Sra. Margarita Tossas, directora de Recursos, o

persona en qui delegui.
Sr. Xavier Suñol Ferrer, director de Patrimoni, o

persona en qui delegui.
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Director/a del Jardí Botànic, o persona en qui delegui.
Sra. M. Farners Cantalozella Mas, assessora tècni-

ca de Recursos Humans, o persona en qui delegui.
Sra. Francesca Otálora Sala, cap del Servei de Re-

cursos Humans de l’Institut de Cultura, que exercirà

les funcions de secretària de la Junta de Valoració.
A més, a tots els concursos hi podran assistir, en

els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.
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Subhastes

Expedient núm.: 06/306

Objecte
Contractació del subministrament d’arbrat fred per

a finals de l’exercici 2006.
El lliurament es farà en els termes regulats en la

clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
67.448,69 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2006 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part a la subhasta convoca-
da per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació del subministra-
ment d’arbrat fred per a finals de l’exercici 2006”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

24 d’octubre de 2006, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 8 de novembre de 2006 a les 9.00 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 4 d’octubre de 2006. La secretària dele-
gada, J. I. Martínez Legaz.

* * *

Expedient núm.: 06/313

S’exposa al públic durant el termini de trenta dies
hàbils el Projecte executiu de la contractació de les
obres de rehabilitació i millora de la plaça d’Ernest
Lluch i Jardins Bacardi, que necessita Parcs i Jardins
de Barcelona, Institut Municipal.

Objecte
Es convoca concurs per a la contractació de l’es-

mentat projecte.
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
249.967,99 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de

l’exercici 2006 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Classificació necessària
Els licitadors hauran de disposar de les classificaci-

ons següents:
Grup: K; Subgrup: 6; Categoria: d.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part al concurs convocat per
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal per a
l’adjudicació de la contractació de les obres de reha-

ANUNCIS
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bilitació i millora de la plaça d’Ernest Lluch i Jardins
Bacardi”.

Garantia provisional
4.999,36 euros.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

El plec de clàusules administratives particulars es
poden recollir a partir del mateix dia de la publicació
d’aquest anunci al Departament de Contractació de
Parcs i Jardins (carrer de Tarragona, núm. 173,
08014 Barcelona) de dilluns a divendres, de 9 a 14
hores. Pel que fa al plec tècnic (memòria, pressupost,
plànols, etc.) està a la seva disposició a Copisteria
Miracle, SA (carrer del Rector Ubach, núm. 10, 08021
Barcelona; amb encàrrec previ al telèfon 93 200 85
44 i fax: 93 209 17 82). Tanmateix el plec de clàusu-
les administratives particulars es pot consultar a la
nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

14 de novembre de 2006, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 22 de novembre de 2006 a les 9.00 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 4 d’octubre de 2006. La secretària dele-
gada, J. I. Martínez Legaz.

Concursos

Expedient núm.: 07/010

Objecte
Contractació de la prestació del servei d’esporga

de l’arbrat viari dels Districtes II, VII, VIII i IX de la
ciutat de Barcelona, per l’exercici 2007.

El lliurament es farà en els termes regulats en la
clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
261.847,42 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2007 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Classificació necessària
Els licitadors hauran de disposar de les classifica-

cions següents:
Grup: O; Subgrup: 6; Categoria: d.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part al concurs convocat per
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal per a
l’adjudicació de la contractació de la prestació del
servei d’esporga de l’arbrat viari dels districtes II, VII,
VIII i IX de la ciutat de Barcelona, per l’exercici 2007”.

Garantia provisional
5.236,95 euros.

Garantia definitiva
10.473,90 euros.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

24 de novembre de 2006, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.
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Data de celebració de la licitació
El dia 4 de desembre de 2006 a les 9.00 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 2 d’octubre de 2006. La secretària dele-
gada, J. I. Martínez Legaz.

* * *

Expedient núm.: 07/011

Objecte
Contractació de la prestació del servei d’esporga de
l’arbrat viari dels Districtes I, III, V, VI i X de la ciutat
de Barcelona, per a l’exercici 2007.
El lliurament es farà en els termes regulats en la clàu-
sula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
261.165,29 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2007 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Classificació necessària
Els licitadors hauran de disposar de les classifica-

cions següents:
Grup: O; Subgrup: 6; Categoria: d.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació de la prestació
del servei d’esporga de l’arbrat viari dels districtes II,
VII, VIII i IX de la ciutat de Barcelona, per a l’exercici
2007”.

Garantia provisional
5.223,31 euros.

Garantia definitiva
10.446,61 euros.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

24 de novembre de 2006, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 4 de desembre de 2006 a les 9.00 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 2 d’octubre de 2006. La secretària dele-
gada, J. I. Martínez Legaz.
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